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Podjetnik ali svetnik?
Brežice, Posavje - Odstopil 

je brežiški svetnik z liste 
LORKS Vojko Bibič. Odstop je 
po njegovih besedah povezan 
s predvolilnim dogovorom, da 
st bosta v primeru dobrega re
zultata na volitvah mandat de
lila z Jožetom Baškovičem kot 
drugouvrščenim z iste liste. Če
prav je Bibič solastnik podjet
ja, zanika, daje odstopil zaradi 
določb protikorupcijskega za
kona, ki funkcionarje zavezuje 
k prijavi premoženja Komisiji

za preprečevanje korupcije. 
Predsednik komisije je Drago 
Kos.

V Posavju je po podatkih te 
komisije 88 funkcionarjev, ki 
morajo oddati obrazec o pre
moženjskem stanju. 15 jih tega 
še ni storilo. Barbara Lavtar 
iz Kosove komisije sporoča, da 
bodo zamudniki v teh dneh pis
no pozvani, naj obrazec odda
jo do 25. maja.

Zakon o preprečevanju ko
rupcije med drugim prepo

veduje sklepanje poslov preko 
razpisov javnih naročil s pod
jetjem, v katerem ima funkcio
nar ali ožji družinski člani več 
kot 20-odstotni delež. Takšno 
podjetje tudi ni upravičeno do 
državnih pomoči.

Določilom, ki govorijo o ne
združljivosti javnih funkcij s 
pridobitno dejavnostjo, je zelo 
podoben že zakon iz leta 1992, 
ki pa se na občinski ravni ni 
izvajal.

Občinski svetniki funkcijo 
opravljajo nepoklicno in veči
na sploh ni razmišljala, da jih 
protikorupcijski zakon uvršča 
med funkcionarje. Med temi sta 
sevniška svetnika, uveljavlje
na podjetnika Drago Krošelj 
in Andrej Repše. Ker jima ta 
zakon omejuje poslovne pri
ložnosti, oba razmišljata o od
stopu s funkcije, vendar bosta 
pred končno odločitvijo pri
sluhnila razlagi zaposlenih v 
Kosovi komisiji. Povabljeni so, 
da sevniškim svetnikom in ob
činskim uslužbencem natan
čno predstavijo zakon.

...na strani 3

Številka 130 Leto 5

Veselimo torej se...

Maturanti 4. f Gimnazije Brežice z razredničarko Elo Tomše

Čatež ob Savi - Od prvih 
šolskih korakov do dni, ko so 
v marcu in aprilu na maturant
skem plesu zaplesali brežiški 
maturantje četrtih a, b, e, c, d in 
f oddelkov, je za njimi dvanajst 
let nabiranja znanja in zorenja. 
Da so oboje dosegli, kljub kak
šni mladostni muhi ali neljube
mu predmetu, so dokazali na 
svojem najbrž prvem pravem 
plesu, ko so se profesorjem in 
staršem predstavili s prisrčnimi, 
izvirnimi programi. Z njimi so 
pokazali, da so se v posamez
nih razrednih skupnostih dobro 
spoznali in se izvrstno “poglo
bili” v profesorski zbor ter prav
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posebno v svoje razrednike, ki 
so jim v zadnjih skupnih dneh 
bolj blizu kot kdaj koli prej, saj 
nedvomno gre verjeti, da jih je 
v štiriletnem obdobju z njimi 
vezala kar starševska privrže
nost. Da so jih dobro pripravili 
na življenje, ki jih čaka v slo
venskih univerzitetnih središ
čih, so se zahvalili obojim - 
profesorjem in staršem.

Prenekateri maturant se je 
stežka spravil v “ta mašniški 
oklep” in prav tako maturantka 
v svečano oblekico z visokimi 
petami, ki jih je tekom večera 
odložila in sproščeno zaplesa
la kar bosa. Je pa bil ples

priložnost, da so se pokazali 
drugačni, saj so se nekateri med 
sabo komaj prepoznali.

“Veselimo torej se, mlada 
nam je duša”, pravi himna ma
turantov in to je sedaj za njimi. 
Stavek, ki ga je med ostalim v 
govoru izrekla ravnateljica 
Stana Molan: “Najbolj pa bom 
vesela, ko vam bom izročila us
pešno zaključena spričevala!” 
pa napoveduje, da maturante 
čaka trdo delo. Naj bo uspešno! 
Tedaj bodo resnično v mladih 
dušah zaživele Menartove be
sede: ”Sreča je, daje pred mano 
pot in to, da vem, da slast je v 
tem, da grem!” N.J.S.

Za odlagališče 
osem občin

Ljubljana - V začetku de
cembra 2004 je Agencija za ra
dioaktivne odpadke (ARAO) slo
venske občine povabila k sode
lovanju iskanja lokacije za od
lagališče radioaktivnih odpad
kov. Do roka za prijavo, 5.aprila, 
je ponudbo oddalo osem občin: 
Krško, Sevnica, Brežice, Velika 
Polana,Tmovska vas, Lenart, Za
vrč in Šmartno pri Litiji.

Sledi postopek ugotavljanja 
primernosti prijav, kjer bo ARAO 
preverjala pasivno varnost lokal
nega okolja, funkcionalno-teh- 
nični, ekonomski, okoljski in 
prostorski vidik. Prav tako bo 
preverjena družbena sprejemlji
vost, čeprav naj bi bila ta nekako 
potijena že s prostovoljno po
nudbo občin, je povedal direk
tor ARAO dr. Miro Veselič.

Kriteriji za vrednotenje lah
ko potencialno lokacijo izločijo 
iz nadaljnjega postopka kot ne
sprejemljivo. Pri medsebojnem 
primerjanju sprejemljivih lokacij 
bodo najpomembnejši vidiki: 
stopnja družbene sprejemljivos
ti, raven pasivne varnosti in funk- 
cionalno-tehnična ustreznost.

Primerjava potencialnih loka
cij bo zaključena sredi maja in 
izbrane bodo tri občine za nadal
jevanje postopka umeščanja od
lagališča. Ostali prijavljeni os
tanejo v postopku, le da aktiv
nosti mirujejo.

V treh občinah bodo približ
no tri leta potekale obsežne 
geološke raziskave, za kar je do
ločeno letno nadomestilo zaradi 
omejene rabe prostora v višini 
255.118 evrov. Ker bo hkrati 
potekalo tudi široko seznanjan
je lokalne javnosti, ima občina 
pravico do finančnih sredstev za 
naročanje neodvisnih študij, 
svetovanj in preveijanj. Vse zain
teresirane skupine in posamezni
ki imajo namreč pravico predla
gati svoja vrednostna izhodišča, 
ki se jih preveri v postopku. Ob
čina, kjer bodo tekle raziskave, 
ima pravico prijavo umakniti ka
darkoli do trenutka, ko je z nje
nim soglasjem za lokacijo izde
lan predlog državnega lokacij
skega načrta. B.D.

Naslednja številko bo izšla 28. aprila2005. j

Kdo se gre slepe miši?
Sevnica - Leta 2008 bo v sevniški občini 723 šoloobveznih otrok 

manj, kot jih je bilo leta 1999. Takrat so na sevniški občini pripravili 
plan investicij v šolstvu, po katerem naj bi se prednostno reševali 
OŠ Blanca in OŠ Tržišče. Od takrat do danes seje marsikaj spremeni
lo. Nekatere šole so prevelike, zato Ministrstvo za šolstvo ni naklon
jeno novogradnjam in zahteva, da se zapolnijo tiste šole, ki imajo 
preveč prostora in premalo otrok. Prišlo bo do sprememb šolskih 
okolišev in do razporejanja otrok po šolah. Občinski svetniki pa so 
sprejeli sklep, da se prednostno rešuje vrtec v Sevnici. Ravnateljica 
OŠ Tržišče Breda Rman je nad tako odločitvijo ogorčena. Medtem 
ko se je župan Janc strinjal, da je treba v Loki dograditi tamkajšnjo 
podružnično šolo, ki bo dobila še oddelek vrtca, pa se spreneveda 
nad potrebami OŠ Tržišče. Slednja bo zahtevala ponovno presojo in 
sklepanje na občinskem svetu. ' . 5

“Papež ma vas rad!”
To so znamenite besede, ki 

jih je Janez Pavel II. sprego
voril ob prvem obisku v Slo
veniji leta 1996 na srečanju z 
mladimi v Postojni. V soboto,
2. aprila 2005, je za vedno 
odšel, njegovo zadnje slovo 
je bilo veličastno.

Papežev obisk v Sloveniji 
pa je na poseben način ohra
nila tudi ljudska pesnica Ančka 
Deržič iz Rigonc pri Dobovi.
Takrat je njemu v čast, zahvalo 
in spomin napisala pesem.

Sveti oče
Sveti oče k nam prihaja, 
to že vsak ve izmed nas, 
luč nebeška naj ga spremlja, 
da bi zdrav prišel med nas.

Kristusovo naročilo oznanjuješ ti po svetu, 
vzel si križ na svoje rame, 
ker svetniško češ živet.

V slovensko prišel si domovino, 
srečanja se veselimo, 
pozdrav prisrčen sprejmi ti, 
naj srce se ti razveseli.

Blagoslovljena bo naša zemlja, 
ko boš stopal ti po njej, 
utrdi nam vero in vlij jo v srce, 
da Bog bo med nami do zadnjega dne.

Slovenec Slovencu poda naj roko, 
da ljubezen med nami trdnejša bo 
odpiramo rane od svojega srca, 
da sveti nam oče blagoslov svoj poda.

SIM P LY CLEVER



POSAVSKE CH/ŠICE
Ves jug države je 
zdaj radioaktiven!

Na prvi pomladni dan, nov 
župan - je geslo, ki je v Bre
žicah izzvenelo, Ivan Molan 
pa je že ob vodenju prve seje 
občinskega sveta lahko ugo
tovil, da mu ne bo lahko. To
liko pomembneje je, da se

savje! Kakorkoli, med ljudi je 
vržena kost in zdaj jo je treba 
vztrajno glodati.

Četudi nekatere ankete ka
žejo, da so vodilni možje iz kra
jevnih skupnosti okrog jedrske 
elektrarne o vsem menda presla
bo obveščeni in zato izrazito 
proti odlagališču RAO (delna 
izjema je Jože Habinc iz Kr
škega, nič proti pa nimajo tudi

Poslanca Bojan Rugelj in Stane Pajk

županovanja loti z vso močjo 
oziroma brez vzporedne zapo
slitve, kajti čaka ga obilica 
zahtevnih nalog v občini. Pa 
tudi pri razrahljanih posavskih 
odnosih, ko bi želele krška, 
sevniška in brežiška občina - 
vsaka zase shranjevati nukle
arne odpadke, bo moral poseči 
vmes.

Pri sklepanju o umestitvi 
odlagališča jedrskih odpad
kov je skupaj s svetniško sku
pino že ubral samosvojo pot. 
Odločitev je morebiti dolgo
ročno celo umestna in priča o 
tem, da pri SDS skupaj z Viz
jakom in Molanom vedo ne
kaj več. Je pa glasovanje pro
ti služilo za kovanje politič
nega dobička med volilci, k 
poenotenju v najvišjem ob-

Lovski muzej Franca Polovica

činskem organu pa vsekakor 
ni prispevalo. Tako kot k po
enotenju v regiji nič ne prispe
va skladiščenje nizko in sred
nje radioaktivnih odpadkov 
(RAO). Še več, videti je, kot 
da si država s političnimi ig
ricami želi razprtije med po
savskimi občinami, da bi jim, 
razbitim, lažje vsilila svoje 
namere. Morda je zato prav se
daj prelomni trenutek za tvor- 
nejše medobčinsko dogovar
janje in sodelovanje, na os
novi katerega bi lahko gradili 
posavsko prihodnost. Tako 
kot so namreč te dni razbite 
brežiške ulice in pod tovori 
tovornjakov razpadajo ceste, 
tako je ta čas razdejano tudi 
Posavje! Nikakor ne bi bilo 
dobro, če bi denar v obliki 
borih 560 milijonov SIT za 
odlagališče (v Podravju dobe 
na račun vodnih elektrarn mi
lijarde!) zdaj še bolj sprl Po-

stare čase, ko menda spet raz
mišljajo o skupnem Zavodu 
za turizem, kulturo in šport. 
Znala bi ga voditi županova 
sestra Mojca Janc, pri čemer 
je čudno, daje medtem službo 
izgubil Zoran Zelič, ki je ak
tivno delal na turističnem po
dročju. Sicer pa naj bi bil na 
prepihu tudi kulturno-turis- 
tični delavec Franci Zidar, 
direktor Kozjanskega parka, 
Podjetniški center Krško pa je

v Artičah in Globokem!), so se 
vsi trije najvišji občinski orga
ni odločili za sodelovanje v po
stopku umeščanja odlagališča 
na njihovem območju. To seve
da še ne pomeni nič, saj je od 
prijave mogoče tudi odstopiti. 
Dejstvo pa je, da je tu že nuk
learka kot največji “jedrski od
padek” in da kaže verjeti stro
ki, da bo gradila varen objekt. 
Ker pa bo najverjetneje postav
ljen na Krškem polju, in, res
nici na ljubo, vsega sto metrov 
od brežiško-krške občinske me
je, bi bilo normalno sedež 
Agencije za radioaktivne od
padke prenesti v Posavje. Saj 
bi, med drugim, s projektivni
mi biroji dobili visoka in nova 
delovna mesta! Okrog tega bi 
se le kazalo pogovoriti na seji 

Sveta pokrajine Po
savje v ustanavljan
ju, ki se preveč iz
mika reševanju pe
rečih regijskih vpra
šanj. Pa jih je toli
ko! Tudi okrog raz
porejanja regijskih 
funkcij, posebej se
veda sedeža bodoče 
skupne upravne 
enote, pa o višji ren
ti na račun odlaga
lišča RAO, o obdob
ju, ko bo v Krškem 
ukinjena celulozna 
proizvodnja, pa o 
tem, da zaradi slabe
ga menedžmenta 
propadajo posav
ske firme, ki nas
ploh tehnološko za
ostajajo, o povezo
vanju poslovnih in 
obrtnih con, o pri
dobivanju evrop

skih sredstev nasploh in pose
bej za vlaganja v turizem in 
kmetijstvo ter še in še. Skratka, 
na jugu države, kjer se ta čas 
vse preveč ukvarjajo z radio
aktivnimi odpadki, bi morali 
razmišljati bolj povezovalno in 
razvojno, sicer bo iskrena želja 
o skupni posavski pokrajini 
splavala po vodi. In ne gre po
zabiti, da bi k temu morali več 
prispevati posavski poslanci - 
tudi SDS-ova Bojan Rugelj iz 
Sevnice in Stane Pajk iz Kr
škega!

Turistična izvidnica 
in kadrovski mlini

Ob stoletnici turizma so naj
bolj dejavna vaška turistična 
in druga društva, ki prirejajo do
miselne prireditve vse od pom
ladnih sadjarskih poti v Artičah 
in jurjevanj na Zdolah do žeg-

nanj konj v Kapelah in Dobo
vi, na Sromljah ohranjajo stare 
vodnjake in zasajajo domače 
sadje ter v premnogih krajih 
skrbijo za druženje in ohranjan
je starožitnosti. Le v občinskih 
središčih ni podobne zagna
nosti, kar ugotavljajo tudi v 
brežiški krajevni skupnosti.
Njihovo mesto je zapuščeno in 
zanemarjeno, v praznih izlož
bah, ki jih je na različne načine 
zapolnjevala Meta Grahek in 
zdaj še čateški vrtnarji, so se po
zimi podile podgane in glodale 
razstavljena jabolka in koruzo.
Hrupni lokal 113 sredi mesta 
je pravcata beznica in ob pro
padajočih pročeljih se seseda
jo keramična in na mostu cvet
lična korita, ki jih je nekoč na
mestila občinska turistična 
zveza s tajnikom Vilijem Pav
ličem na čelu. Ponekod še na
prej strašijo velike table - di
rektorica^ Zavoda za turizem 
Zdenka Žrlič Bahčič pravi, da 
jih bodo vendarle zamenjali - 
ki zavajajo obiskovalce s stari
mi podatki, saj jih je že pred 
več desetletji namestil amater
ski, a Brežicam predani Maks 
Toplišek. Na njih zato niso vri
sane vinsko-turistične ceste ali 
golf Mokrice, kaj šele državna 
meja, in v mestu zdaj takega 
turističnega delavca ni več, saj 
se želi tudi Ivan Tomše, pred
sednik Turistične
ga društva Brežice, 
znebiti te funkcije.
Nadomestila bi ga 
lahko Meta Gra
hek, ki ji skrb za 
občinsko središče 
ni tuja, posebej če 
bo nova oblast, kot 
je slišati, načelnika 
Bojana Tičarja 
zamenjala z njenim 
soprogom Mira
nom Kinčičem.
Zamenjav bo, ra
zumljivo, verjetno 
še več, toda sedan
je občinske funk
cionarje bi morali 
nadomestiti tudi 
boljši ljudje! V 
množici občinskih 
turističnih institu
cij očitno ni niko
gar, ki bi bolj načrtno skrbel za nil 80-letnice rojstva Bena

Zelenka Žrlič Bahčič

pravkar zapustila direktorica 
Marija Krušič (jo bo zamen
jala pomočnica Mojca Jug?), 
ki se bo po upokojitvi ne
dvomno še bolj zagnano loti
la turističnega področja. Med
tem se seveda nihče ni spom-
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Topliškova turistična tabla

skupni turistični razvoj, pove
zovanje vseh dejavnikov in tr
ženje (tudi Polovičevega lov
skega muzeja v Dobovi), za 
promocijo ter sodelovanje v 
Posavju in zunaj njega. Kot 
denimo novomeški sosedje 
celo v tujini uveljavljajo svo
jo pot dediščine Dolenjske in 
Bele Krajine, medtem ko se pri 
nas lotevamo projekta Biseri 
Save in Krke. Kot da turista za
nimajo meje med brežiško in 
šentjemejsko ali krško in škoc
jansko občino! Mi se ponašamo 
predvsem le s salamiadami in 
cvičkarijo! Seveda pa imajo

Zupančiča na Zdolah ali 90- 
letnice rojstva Vladimirja La
muta na Čatežu?

Še dobro, da imamo več 
sreče z živimi - Poldi Rovan 
iz Brežic je postal selektor 
slovenskih atletov, Vida Ban 
iz Krškega pa predsednica na
cionalnega odbora Evropa v 
šoli. Abrahama je proslavil 
brežiški politik Stane Rada- 
novič, ki bi ob lobiranjih za 
podžupane in ukinitvijo de
lovnega mesta tudi lahko bil 
na odstrelu nove občinske ob
lasti. In ni nepomembno, da 
se je direktor Brebusa Jože

Sevniška salamiada

težave na področju turizma tu
di drugod. V Sevnici, kjer je pri
zadevno društvo Trg, se po 
poldrugem desetletju vračajo v

Baškovič odločil sesti v svet
niške klopi, kjer bo zamenjal 
odstopljenega Vojka Bibiča.

Vlado Podgoršek

Sava Glas, 14.4.2005

Radioaktivne igre 
s figo v žepu

Sevnica - Zgodba o grdem račku, imenovanem odlagališče 
nizko in srednje radioaktivnih odpadkov (NSRAO), dobiva 
nenavaden epilog. Ni še dolgo tega, ko so vsi kričali, da 
odlagališča ne marajo, danes pa se zanj pulijo vse tri posavske 
občine. Sklep o vključitvi v postopek izbora za lokacijo je sprejel 
tudi sevniški občinski svet.

Sevniški župan Kristijan 
Janc meni, da sevniška občina 
ne sme biti izjema, zato je ob
činskim svetnikom namignil, da 
je tudi Sevnica Posavje in če vse 
tri občine dobivajo rento zaradi 
manjvrednega prostora na račun 
jedrskega objekta, je prav, da se 
vse tri potegujejo tudi za od
lagališče. V ozadju nenadne in 
nenavadne ljubezni do odlaga
lišča se skriva 560 milijonov 
SIT rente, ki jih bo letno dobila 
občna, ki bo izbrana v postop
ku. Brežičani sicer že nekaj časa 
opozaijajo, da so v primeru, da 
bo odlagališče v Krškem, na 
sami meji z brežiško občino, 
tudi sami upravičeni do dela 
rente. Krčani pa so v tem po
gledu že korak naprej in tudi že 
postavljajo pogoje; če bodo 
imeli odlagališče, hočejo biti še 
upravno središče regije. 
Sevničani še niso tako daleč, saj 
jih je na seji občinskega sveta 
pozno zvečer pod točko “Raz
no” župan Janc pravzaprav pre
senetil z idejo, o kateri niso 
razmišljali. Kljub temu so - ven
dar ne soglasno - sprejeli sklep, 
da se'tudi občina Sevnica pri
javi v postopek izbora lokacije 
odlagališča NSRAO. Menili so 
namreč, da imajo pred nosom 
nuklearko in začasno skladišče 
in da od tega ne morejo pobeg
niti. Zato je že vseeno, če imajo 
v občini trajno odlagališče, pa 
še nekaj oz. precej denarja bi se 
vsulo v občinsko malho. Svet
nik Branko Kelemina ni pod

prl tega sklepa, prav tako se je 
proti odlagališču radioaktivnih 
odpadkov ogorčeno opredelil 
Jože Rostohar z Blance. Še ved
no ima živo v spominu afero 
Kališovec, ki se je zgodila leta 
1993. Takrat so namreč doma
čini zajeli posavskega novinar
ja in snemalca, ki sta snemala v 
Kališovcu, ki je bil opredeljen 
kot eno od morebitnih lokacij 
za odlagališče NSRAO. Kališev- 
ski sosed Roštohar je prepri
čan, da tudi tokrat ne bo nič 
drugače. Isti ljudje se bodo z is
timi dokumenti oz. načrti vrnili 
na isto pogorišče v Kališovec. 
In čeprav sta osveščenost in 
stopnja demokratičnosti večja, 
bodo ljudje v Kališovcu reagi
rali enako kot pred 12 leti, je 
prepričan Roštohar. “Kdor ta
krat ni bil zraven in ni videl te 
kmečke revolucije, ne ve in se 
ob tem le nasmehne,” pravi 
Roštohar, ki je mnenja, da od
padki sodijo v Krško, ki naj dobi 
tudi rento s tega naslova.

Kljub temu so svetniki pod 
točko “Razno” sprejeli sklep, da 
se občina Sevnica prijavi na 
postopek izbora lokacije odla
gališča NSRAO. Tudi če bi bila 
izbrana v postopku, lahko 
občina pred sprejemom dr
žavnega lokacijskega načrta za 
odlagališče odstopi od po
nudbe. Prav zato bodo terenske 
raziskave za potencialno od
lagališče potekale v treh ob
činah, ki so sejmjavile v posto
pek izbora. N.C.C.

Tudi Brežice 
uradno prijavljene

Brežice - Občinski svet Brežice je na aprilski seji, ki jo je vodil 
novoizvoljeni župan Ivan Molan, obravnaval predlog, da se 
občina prijavi v postopek iskanja lokacije za odlagališče niz
ko in srednje radioaktivnih odpadkov (NSRAO).

Brežiški župan Ivan Molan 
je sicer osebno proti temu, da 
občina sodeluje v postopku 
umeščanja odlagališča v pros
tor, zato ni predlagal te točke 
na dnevni red, ampak je to sto
ril Rok Kržan še v funkciji 
pooblaščenca občinskega sve
ta, ki je vodil sejo do imeno
vanja novega župana. Po pred
logu dnevnega reda je bila ta 
točka pred imenovanjem nove
ga župana, toda svetniki so 
predlagali, naj se najprej ime
nuje župan in prevzame vo
denje. Prijava v postopek umeš
čanja odlagališča NSRAO v 
prostor je tako odgovorna vse
bina, da se mora zanjo iz
postaviti župan, so menili v 
večinski koaliciji. Koalicija 
prijavo občine Brežice na 
Agencijo RAO, ki vodi posto
pek, podpira. Bojijo se, da bo 
bodoča lokacija odlagališča na 
meji krške in brežiške občine. 
Če so Brežičani prijavljeni v 
postopek, imajo več možnosti, 
da si izborijo sorazmerni delež 
rente z naslova odlagališča, 
meni Jože Avšič. Lahko 
računajo tudi na dobrih 50 
milijonov letne odškodnine za 
raziskave terena, če pridejo v 
ožji izbor. Sveta Krajevnih 
skupnosti Artiče in Globoko 
sta medse povabila mediatorko

Margareto Jeraj Kunc in na
podlagi njene razlage o postop
ku za lokacijo in kaj 
odlagališče predstavlja za 
okolje, soglasno podprla 
odločitev, da občina sodeluje 
v postopku.

Čeprav je župan Molan pro
ti odlagališču v brežiški občini, 
je na podlagi drugačnega 
stališča večine predlagal sklep, 
da se občina prijavi v postopek 
iskanja lokacije. Proti temu je 
glasovala svetniška skupina 
njegove stranke SDS in svetni
ca N.Si.

Svetniki so zadolžili župa
na, da obvesti vsa gospodinjst
va, kaj v tej fazi pomeni sode
lovanje občine z Agencijo za 
radioaktivne odpadke. Če bodo 
občani reagirali odklonilno, bo 
občina z agencijo sodelovanje 
takoj prekinila.

Odločitev občinskega sveta 
za sodelovanje v postopku 
namreč ne pomeni končnega 
soglasja za odlagališče. Tega bi 
preverjali z referendumom.

Glede na dejstvo, da so se 
vse tri posavske občine prija
vile v postopek izbora lokacije, 
brežiški občinski svet na čelu 
z županom meni, da bi se to ~ 
rali o tem pogovarjati na sep 
Sveta pokrajine Posavje 
ustanavlianin RTI
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Kosova komisija čaka zamudnike
Posavje - V Posavju bi moralo po podatkih Komisije za preprečevanje korupcije 88 funkcionarjev oddati obrazce o 
premoženjskem stanju. 15 jih tega še ni storilo. Brežiška svetnika Borut Mokrovič in Bojan Petan sta raje odstopila, pred dnevi 
se jima je pridružil še Vojko Bibič, v sevniškem občinskem svetu pa razmišljata o odstopu uspešna podjetnika Andrej Repše in 
Drago Krošelj. Edino v krškem občinskem svetu ni napovedanih odstopov.

Decembra leta 2003 je bil 
sprejet zakon o preprečevanju 
korupcije. Določa ukrepe za 
uresničevanje resolucije o pre
prečevanju korupcije in po
stavlja temeljna pravila na 
področjih nezdružljivosti op
ravljanja javne funkcije s pri
dobitno dejavnostjo. Določa 
omejitev sprejemanja daril 
funkcionarjev, nadzor nad nji
hovim premoženjskim stanjem 
ter omejitev poslovanja naroč
nikov po predpisih o javnih 
naročilih s poslovnimi subjek
ti, v katerih je udeležen funk
cionar. Posla skozi javno naro
čilo po tem zakonu ne sme dobi
ti podjetje, v katerem ima funk
cionar več kot 20-odstotni 
lastniški delež. Omejitev velja 
tudi, če je lastnica v takšnem 
odstotku njegova žena, živ
ljenjska spremljevalka ah če so 
lastniki otroci.

Za opravljanje nalog po tem 
zakonu je bila kot samostojni 
državni organ ustanovljena 
Komisija za preprečevanje ko
rupcije, med ljudmi bolj znana 
kot “Kosova komisija”. Proti 
koncu lanskega leta je prvič 
vsem funkcionarjem poslala 
obrazce za popis premoženja, 
ki so na terenu povzročili raz
lične reakcije. Kot je povedala 
Barbara Lavtar, se je na ko
misijo obrnilo precej občinskih 
svetnikov, prepričanih, da so 
po pomoti okvalificirani kot 
funkcionarji. Toda pomote ni. 
Občinski svetniki in tisti direk

torji javnih zavodov, ki jih ne
posredno imenuje občinski 
svet, zapadejo pod določbe Za
kona o preprečevanju korup
cije in bi morah komisiji pos
lati izpolnjene obrazce s popi
som svojega premoženja. Kot 
je povedal eden od svetnikov, 
je potrebno v obrazcu natančno 
navesti na primer vsako parcel
no številko, če gre za nepremič
nine, dohodninsko napoved, 
lastniške deleže v podjetju.

V sevniški občini od 22 
funkcionarjev trije niso oddali 
obrazca, v krški občini te ob
veze ni izpolnilo šest od 34 za
vezancev, prav toliko jih obraz
ca ni oddalo iz brežiške občine, 
kjer je skupno 30 funkcionar
jev, evidentiranih za popis pre

moženja.
Neuradno naj bi zaradi ob

veze popisa svojega premo
ženjskega stanja iz svetniške 
funkcije v brežiškem občin
skem svetu odstopila Borut 
Mokrovič in Bojan Petan, ki 
tega uradno sicer nista potrdi
la. Pred dnevi je podal svoj 
odstop tudi svetnik Vojko Bi
bič (LORKS), ki pa zanika, da 
je to storil zaradi lastniških 
deležev v KOP-u in Regionu. 
Pravi, da v komunalnem pod
jetju ni imel nikoli več kot 19- 
odstotnega deleža in informa
cije v javnosti, da je večinski 
lastnik, so napačne. Bibič je še 
pojasnil, da po dveh letih pre
pušča svetniško funkcijo Jože
tu Baškoviču kot drugouvršče-

Drago Krošelj je svojo odloči
tev takole komentiral: “V občinski 
svet sem želel priti zato, ker me
nim, da moramo o razporejanju 
proračunskega denarja soodločati 
tudi tisti, ki preko svoje dejavnosti 
polnimo proračun. Mi iz gospo
darstva smo praviloma bolj preu
darni pri ocenjevanju, kam in ko
mu nameniti državni oziroma ob
činski tolar. Denarja v gospodarst
vu ni lahko zaslužiti. Prav zato se 
odrekam svetniške funkcije, zara

di katere bi imelo moje podjetje težave pri pridobivanju po
slov iz javnih naročil po Sloveniji. Če se bomo iz občinskih 
svetov umaknili vsi, ki trdo in odgovorno delamo, bodo v 
naslednjem mandatu o porabi denarja odločali samo tisti, ki 
nimajo prave predstave, kako se ga zasluži. Ne vem, če je to 
prava smer demokracije!”

nemu na listi LORKS v skladu 
s predvolilnim dogovorom. Že 
takrat naj bi se namreč dogo
vorila, da bosta v primeru us
peha njihove liste na volitvah 
skupaj “odslužila” mandat ta
ko, da si ga bosta razdelila. Ob
činska volilna komisija pri 
Baškoviču še ni preverila, če 
bo sploh dal soglasje na svoje 
imenovanje v občinski svet. 
Lahko se zgodi, da za funkcijo 
ne bo zainteresiran kot direk
tor z lastniškim deležem v pod
jetju Brebus, saj bi si s tem za
piral možnost pred posli preko 
javnih naročil. Prav zaradi tega 
namreč razmišljata o odstopu 
sevniška svetnika in uspešna 
podjetnika z veliko zaposleni
mi Drago Krošelj in Andrej 
Repše. Oba sta presodila, da je 
njuna prioriteta skrbeti za kruh 
zaposlenih. Oba se poleg 
utečenih poslov za delo pote
gujeta tudi na razpisih za jav
na naročila. Zakon v členu, ki 
govori o omejitvah poslovan
ja s podjetji, kjer so funkcionar
ji lastniško udeleženi, sicer 
dopušča izjeme. Če je ponud
ba najugodnejša, lahko Koso
va komisija da soglasje za 
sklenitev posla. Drago Krošelj 
v tem ne vidi zadostne garan
cije. Razumno bi se mu zdelo 
edino, da svetnik-podjetnik ne 
bi imel pravice do sodelovanja 
v javnem naročilu, ki ga razpiše 
njegova občina, sicer pa naj ne 
bi bilo omejitev.

Branka Dernovšek

Svetniki odločali po 
načelu “zob za zob”?

Sevnica - V skladu z zakonom so direktorji javnih zavodov 
upravičeni do enkratne letne nagrade, če zavod, ki ga vodijo, 
uspešno posluje. Tako nagrado bi moral prejeti tudi direktor 
sevniškega zdravstvenega doma dr. Željko Halapija, a mu svet
niki niso dali potrebnega soglasja.

Rudnik Senovo - direktor odhaja,
tožba ostaja

Krško - Občinski svet Krško je na izredni seji obravnaval poročilo o izvajanju zapiranja rudnika 
Senovo. Poleg predstavnikov Krajevne skupnosti (KS) Senovo in Civilne iniciative se je seje 
udeležil tudi gospodarski minister Andrej Vizjak s sodelavko Majo Šubic. Vizjak je napovedal 
zamenjavo direktorja rudnika Hermana Kuneja, ki mu sredi maja poteče mandat vršilca dolžnosti.

Krovni program zapiranja 
rudnika ni zaključen, čeprav je 
bilo doslej porabljenih že 7 mi
lijard SIT. Uprava Rudnika Se
novo v zapiranju je morala v 
jeseni resornemu ministrstvu 
predložiti novelacijo progra
ma, ki jo bo obravnavala vlada 
in na tej podlagi odredila še 
potrebna sredstva. Za letošnje 
leto v državnem proračunu ni 
predvidenega denarja za nada
ljevanje del v treh rudnikih v 
zapiranju: Zagorje, Senovo in 
Kanižarica. Zapiralna dela v se- 
novšekm rudniku so tehnično 
zahtevnejša od ostalih dveh. Na 
Senovem po prepričanju Civil
ne iniciative in KS ostaja še 
toliko degradiranih površin, da

se bo površinska sanacija mora
la šele začeti. Gospodarskega 
ministra so na izredno sejo po
vabili s pričakovanjem, da bo 
za Senovo skušal zagotoviti 
dodatna sredstva ob rebalansu 
proračuna, računajoč, da bo 
imel razumevanje tudi finančni 
minister Andrej Bajuk, sorod
stveno vezan na to dolino.

Vizjak je poslušal predsed
nika KS Senovo Jožeta Ribiča, 
predsednico Civilne iniciative 
Olgo Košir in Franca Černe
liča iz občinskega oddelka za 
gospodarstvo, ki so naštevali, 
katera območja z vidnimi po
sledicami rudarjenja je potreb
no varno sanirati, kaj od rud
niških eksponatov ohraniti kot

Ko je Olga Košir iz Civilne iniciative naštevala zamujene 
podjetniške priložnosti za Senovo, ki jim je Herman Kunej 
zapiral vrata, je omenila tudi Bonpet. Čeprav smo o Bonpetu 
in ovadbah zoper družbo zaradi suma goljufije že pisali, del 
javnosti še vedno ne verjame, da ta družba ni imela sredstev za 
pravi zagon proizvodnje in ne bi mogla zagotoviti obljub
ljenih delovnih mest. V naslednji številki SavaGlasa bomo 
objavili pričevanje enega od prvotnih družbenikov Bonpeta 
Marka Boduljka, ki v uradnih dokumentih nastopa kot proda
jalec in kot kupec licence za izdelavo Bonpet gasilnih ampul. 
Izjavil je namreč, da so pogodbe fiktivne in navedena lažna 
visoka vrednost licence zato, da bi družba pred bankirji prika
zala svojo vrednost. Če Boduljak govori resnico, Bonpet sploh 
ne razpolaga z originalnim receptom za izdelavo gasilnih 
ampul, ker ga je za majhen denar odkupil od nekdanjega 
inženirja japonske družbe Kabo Kogyo, lastnice originalne 
licence. Ta družba je šla namreč v stečaj. Za efektno delovanje 
ampul je ključnega pomena esencialna surovina, katere proiz
vodnjo so prepovedali zaradi toksičnosti. Po pričevanju Bod
uljka je prodajalec Bonpet na to opozoril, ni pa jim dal substi- 
(uta zanjo. Komu gori in kdo gasi, pa v prihodnji številki.

kulturno dediščino, katero in
frastrukturo prenesti v lastniš
tvo občine. Po dokončnem za
prtju, ko bo nehala obstajati dr
žavna družba Rudnik Senovo 
v zapiranju, se bodo še kazali 
vplivi rudarjenja s škodnimi 
posledicami na infrastrukturi, 
zato Občina Krško pričakuje od 
države trajni vir, iz katerega se 
bo financirala sanacija. Zupan 
Franci Bogovič je povedal, da 
bi se v minulih letih lahko reali
zirali kakšni programi, a direk
tor rudnika Herman Kunej ni 
bil kooperativen. Občina Krško 
pričakuje od države, da bo v 
programu zapiranja opredelila 
sredstva za razvoj trajnih na
domestnih delovnih mest. Žu
pan pa upa, da bo vlada njihove 
usmeritve in zahteve, med nji
mi končno rešitev za črpanje 
rudniške vode, upoštevala pri 
sprejemanju novelacije krov
nega programa zapiranja rud
nika Senovo.

Minister Vizjak poziva na 
partnerstvo znotraj krajevne 
skupnosti, rudnika in občine, 
saj morajo ideje za podjetniški 
razvoj prihajati iz lokalnega 
okolja. Vlada lahko pomaga pri 
realizaciji, ne more pa poslati 
paketa rešitev. Napovedal je 
zamenjavo Hermana Kuneja, 
ki mu 19. maja poteče funkcija 
vršilca dolžnosti. Kdo ga bo 
zamenjal, vedo zaenkrat tisti v 
občini Krško, ki imajo v novi 
vladi vpliv na kadrovanje in 
želijo doseči, da bi rudniška 
voda tekla na pravi mlin.

Branka Dernovšek

Direktor ZD Sevnica 
Željko Halapija ob omen
jenih očitkih občinskega 
sveta ostaja brez komentar
ja, ker ga o tem še nihče ni 
obvestil. Povedal pa je, da 
zadeve tudi kasneje ne bo 
komentiral.

Upravičenost do enkratne 
letne nagrade za uspešno poslo
vanje direktorjev javnih zavo
dov izhaja iz sklepa, ki ga je 
leta 1998 podpisal takratni 
predsednik slovenske vlade Ja
nez Drnovšek. Uspešnost se 
meri z naslednjimi merili: da je 
letni program dela izpolnjen v 
celoti, da je tekoče poslovanje 
pozitivno, da je javni zavod del 
sredstev za poslovanje pridobil 
s prodajo blaga ali storitev na 
trgu in da je pridobil soglasje 
za povečano delovno uspeš
nost zaposlenih. Svet zavoda 
Zdravstvenega doma Sevnica, 
ki ga vodi dr. Božidar Grobolj- 
šek, je na svojem sestanku skle
nil, da se direktorju Željku Ha- 
Iapiji prizna enkratna nagrada 
za uspešno poslovanje in sicer 
v višini ene njegove povprečno 
izplačane plače v preteklem 
letu. Zdravstveni dom Sevnica 
je namreč dobrih sedem odsto
tkov celotnega prihodka ust
varil s prodajo blaga oz. sto
ritev na trgu. Presežek prihod
kov nad odhodki z naslova 
prodaje proizvodnje in storitev 
za trg znaša namreč 25 mili
jonov SIT, pri čemer naj bi do
bro polovico namenili za inves
ticijsko vzdrževanje stavb in 
opreme, slabo polovico pa za 
povečano delovno uspešnost.

Ker je občina ustanovitelji
ca Zdravstvenega doma Sevni
ca, mora soglasje k tej nagradi 
dati občinski svet. Vendar se je 
zataknilo. Še zlasti so poskočili 
svetniki iz Mirnske doline, ki 
že mesece opozarjajo na neka
tere nerešene zadeve na po
dročju zdravstva. Tako so več
krat izpostavili problem Zdrav
stvenega doma Krmelj, kjer v 
poletnih mesecih po tri tedne 
ni zdravnika, že dolgo si priza
devajo za nabavo defibrilator- 
ja za krmeljski zdravstveni 
dom, opozarjajo na nestrokov
no prekritje strehe krmeljskega 
zdravstvenega doma, saj naj bi

zgledno prekrili le del strehe, 
ki je obrnjen proti glavni cesti, 
preostali del pa ne. Sevniški 
svetniki opozarjajo na nujnost 
nabave rentgena za slikanje 
zob v Sevnici, saj morajo zara
di tovrstnih storitev v Krško. 
Svetniki želijo odgovore na vsa 
omenjena vprašanja, a večino
ma naletijo na gluha ušesa. Di
rektor Halapija je sicer na po
samezna poslanska vprašanja 
pisno odgovoril, a so svetniki 
v odgovoru zaznali veliko mero 
cinizma. Že kar nekaj časa se 
tudi dogovarjajo, da naj bi na 
eno od sej občinskega sveta 
prišel direktor Halapija, da bi 
stvari pojasnil, a se zadeva ne 
premakne z mrtve točke. Kot 
pravi župan Kristijan Janc, 
zdravstveni dom - kljub pozi
vom - ne pošlje poročila, o kate
rem bi svetniki razpravljali in 
se pogovorili z direktorjem. 
Dokler poročila ne bo, je direk
torja nesmiselno vabiti na sejo, 
meni Janc.

Sevniški svetniki tako zara
di nezmožnosti vzpostavitve 
dialoga z zdravstvenim do
mom niso dali soglasja za iz
plačilo enkratne nagrade za us
pešnost direktorju Halapiji. 
Menijo, da naj se denar raje na
meni za nabavo medicinskih 
pripomočkov.

Čeprav je nagrada za uspeš
no poslovanje zakonsko določe
na, pa je nestrinjanje z izplačilom 
nagrade odgovor sevniških svet
nikov na direktorjev odnos do 
občinskega sveta. Kot je slišati, 
je nekaj slovenskih direktorjev 
že zagrozilo z odstopom, ker jim 
je bila kršena zakonska pravica 
do nagrade. Direktor zdravstve
nega doma Radlje ob Dravi An
drej Horvat - denimo - pa je svo
jo nagrado za uspešnost v višini 
800 tisoč SIT namenil za šti
pendijo študentki medicine, da 
bi s tem pomagal razrešiti kad
rovske zadeve v zdravstvenem 
domu. N.Č.C.

Civilna iniciativa spet v akciji
Boršt - Krajevna skupnost Cerklje ob Krki je na urad glavnega inšpektorja Ministrstva za 
okolje in prostor ponovno naslovila predlog za odpravo gradbenega dovoljenja za zbirno 
reciklažni center po nadzorstveni pravici. Enkrat so razveljavitev že dosegli in občina je z 
dopolnitvijo dokumentacije letos ponovno dobila gradbeno dovoljenje. Civilna iniciativa Boršt 
pa ugotavlja, da so bila v postopku zopet kršena procesna pravila in materialni predpisi.

Civilna iniciativa, ki jo vodi 
Branka Pirc, inšpektorat mini
strstva seznanja, da Upravna 
enota Brežice po razveljavitvi 
gradbenega dovoljenja za Boršt 
ni pričela voditi novega postop
ka od samega začetka, ampak 
ga je le nadaljevala. To pome
ni, da je ob že vloženi doku
mentaciji občina kot stranka to 
dopolnila še z dvema doku
mentoma, med katerima je teh
nološki načrt. Po mnenju tistih 
v Civilni iniciativi, ki so pre
gledali tehnološki načrt, ta bolj 
ustreza podjetniškemu elabora
tu in ne vsebuje osnovnih teh
ničnih podatkov. Menda je po 
tem dokumentu obseg oprav
ljanja storitev v nasprotju z be
sedilom strokovne ocene o vrs
tah in količini odpadkov ter v 
nasprotju z vsebino strokovne 
ocene o vplivih na okolje. Prav 
tako ni ustreznega soglasja pri
stojnega organa okoljskega mi
nistrstva, med drugim navaja
jo v obsežnem utemeljevanju 
predloga za odpravo gradbene
ga dovoljenja.

Vodja oddelka za okolje in 
prostor na Upravni enoti Bre
žice Ester Žnidaršič na očitek 
o vodenju postopka odgovarja: 
“Vse dokumente, zbrane v po
stopku, smo še enkrat preveri
li. Glede na napotitev drugo
stopenjskega organa smo obči
no pozvali, da predloži manj
kajoče dokumente. V takšnih 
primerih ni obvezno pričeti po
stopka znova.”

Krajani menijo, da je upo
števano premajhno funkcional
no zemljišče okrog objekta, saj 
že v toku gradnje izvajalec vozi 
po zemlji okoliških lastnikov, 
ki pa v postopek izdaje gradbe
nega dovoljenja niso bili zaje
ti kot stranke. Od prvih mejašev 
je bila kot stranka v postopek 
vključena le ena vaščanka, ki 
sicer biva v Domu starejših ob
čanov. Na Borštu so prepričani, 
da bi morala v postopku sode
lovati KS Cerklje in biti pokli
cana k izdaji soglasja za tak 
projekt. O tem so se pogovarja
li na sestanku 7. marca, kjer so 
ob protestu glede ignoriranja

lokalne javnosti povedali, da 
je gramoznica Boršt zaradi 
podtalnice naravna vrednota in 
neprimerna za tak objekt. Okol
je je degradirano, upravljalec 
v gramoznici pa že sedaj nima 
kontrole nad onesnaženjem. 
Predsednik vaške skupnosti 
Boršt Silvo Lopatič, predsed
nik KS Cerklje Darko Udovič 
in predsednica Civilne inicia
tive Branka Pirc so na občino 
naslovili zahtevo, naj se dela 
na zbirnem centru ustavijo in 
naj se občina začne s krajani 
pogovarjati o tem, kakšno ure
ditev gramoznice si želijo. Za 
dogovorjeno vsebino in ob
jekte naj se v skladu s pozitiv
no zakonodajo opravijo vsi po
stopki pridobivanja ustreznih 
dovoljenj. V gramoznici so za
kopani in na črno odloženi od
padki, že vrsto let tam obratuje 
asfaltna baza in krajani zah
tevajo meritve, koliko je to 
okolje ekološko obremenjeno.

Branka Dernovšek
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HE Vrhovo ni zgled družbeno sprejemljivega objekta

Bo z drugimi kaj drugače?
Sevnica - Kar seje začel postopek iskanja lokacije za odlagališče nizko in srednje radioaktivnih odpadkov, so se v javnosti 
začele debate in pomisleki o družbeni sprejemljivosti takega objekta. O družbeni sprejemljivosti gradnje HE na spodnji Savi pa 
so spregovorili tudi strokovnjaki, združeni v Slovenskem nacionalnem komiteju za velike pregrade, ki so se zbrali v Sevnici.

Na okrogli mizi v Sevnici so razpravljali o sprejemljivosti hidro
elektrarn za okolje.

S pojmom “družbena spre
jemljivost” označujemo odnos 
javnosti do predlaganega pro
jekta. V našem primeru do iz
gradnje verige HE na spodnji 
Savi, je na srečanju strokov
njakov, ki se ukvarjajo z veliki
mi pregradami, pojasnjeval 
Zoran Stoič. Da bi prikazali 
družbeno sprejemljivost, je po
trebno vse cilje enakovredno in 
pravilno prikazati oz. predsta
viti vse učinke, ki jih projekt 
prinaša okolju. V primeru HE 
gre za pridobivanje energije, za 
ureditev povodja, infrastruktu
re, za varnost pred poplavami, 
za ekološke vidike in podob
no. Toda za sto kmečkih gospo
darstev, 60 z območja Blance 
in 40 iz krške občine, ki jim 
bosta HE prizadeli 230 ha naj
boljših kmetijskih površin, 
gradnja HE prav gotovo ni druž
beno sprejemljiva. Na svojevr
sten način se do gradnje opre
deljujejo verjetno tisti Blanča- 
ni, ki jim bodo za potrebe 
blanške HE odkupili kar tisoč 
parcel. Kot ugotavlja Stoič, pa 
zaenkrat kakšni posebnih težav 
z družbeno sprejemljivostjo HE 
na spodnji Savi ni, saj se tudi

izvajalci trudijo, da s krajani 
sprotno rešujejo težave. Tudi 
radeški župan Franc Lipo- 
glavšek priznava, da ima Sevni
ca pri gradnji HE večjo srečo, 
kot so jo imele Radeče, kjer se 
je HE Vrhovo gradila sedem let. 
Problemov v zvezi z njo oz. 
negativnih posledic pa je veli
ko, priznava Lipoglavšek. Žu
pana moti, da občina Radeče 
dobi le 7 odstotkov koncesnine 
na račun proizvedene električ

ne energije, med tem ko bo ob
čina Sevnica dobila 10 odstot
kov. Poleg tega občina Radeče 
od sprejema uredbe o koncesni- 
ni leta 1994 do leta 2002- torej 
osem let, ni dobila niti tolarja s 
tega naslova. Opozoril je, da je 
HE Vrhovo ljubljanska grezni
ca, saj se za jezom ustavlja vsa 
nesnaga. Ko so prejšnji mesec 
dvignili zapornice, da so po
pravljali brežine Save, ki so 
močno načete, je Radeče zajel

smrad. Gre za tisoče kubičnih 
metrov usedlin, za katere noben 
lokacijski načrt ne predvideva 
odlagališča. Lipoglavšek opo
zarja, da je treba najti skupno 
odlagališče teh usedlin, najprej 
pa je potrebno opredeliti, ali gre 
za nevarne sedimente ali ne. 
Poleg omenjenega problema se 
Radečani bojijo tudi visokih 
voda in poplav. Čeprav je bila 
ureditev narejena tudi za pri
mer stoletnih voda, se je izka
zalo, da ob narasli Savinji in 
Sopoti Radeče lahko zalije vo
da. Poleg tega pri nobenem od 
omenjenih savskih pritokov ni 
urejen usedalnik proda. Da ne 
govorimo o kakovosti savske 
vode, s katero domačini nama
kajo polja. Lipoglavšek je 
spomnil še na leto 2001, ko je 
v akumulaciji zaradi neznane
ga onesnaževalca poginilo 11 
ton rib. V akciji so sodelovali 
tako ribiči kot civilna zaščita in 
vse mesto je bilo na nogah, a 
občina še do danes ni dobila niti 
tolarja povračila za delo in 
škodo. Po vsem tem HE Vrhovo 
prav gotovo ni zgled družbeno 
sprejemljivega objekta.

Nada Černič Cvetanovski

kmetijski nasveti
Za sadjarje
Obvestilo za pridelovalce breskev in nektarin

Pridelovalcem breskev strokovne službe sporočajo, daje še ved
no nevarnost okužb z breskovo kodravostjo in luknjičavostjo 
koščičaijev. Zato priporočajo, da pri breskvah, ki so v razvojnih 
fazah zelo napredovale, uporabite le organske pripravke, kot so: 
TRISCABOL DG, ZIRAM 76 WG, DELAN SC-750, MERPAN 
50 \VP, MERPAN 80 VVDG in S VLITI Uporaba pripravkov proti 
cvetni moniliji, kot so CHORUS 75 WG, B AVOSTIN FL in podob
ni, je priporočljiva samo pri zelo občutljivih sortah, ko je odprtih 
do 10 % cvetov.

Obvestilo za pridelovalce jabolk
Jablane so trenutno v razvojni fazi zeleni/rdeči popek oz. stopnja 

56-57 po BBCH skali. V času med 9. in 10. aprilom so strokovne- 
opazovalne službe zabeležile prvi in zelo močan izbruh zimskih 
trosov jablanovega škrlupa, ki se o še nadaljuje. Tako so izpolnjeni 
pogoji za prve srednje močne infekcije. Priporočajo uporabo priprav
kov DELAN SC-750, SYLLIT 400 SC, CHORUS 75 WG (omenje
ni pripravki imajo zdravilno delovanje 48 do 60 ur od začetka dežja); 
DIT I I AN DG NEOTEC, POLYRAM DF in podobne

V tem času se izlega tudi rdeča sadna pršica. Samo v izjemnih 
primerih, ob močnem napadu tega škodljivca, priporočajo uporabo 
pripravka APOLLO, ki ima učinkovito delovanje na jajčeca in ko
maj izlegle pršice.

Posebno opozorilo pri varovanju čebel
Zaradi intenzivne cvetoče podrasti je pred škropljenjem 

potrebno opraviti muljčenje - torej uničiti cvetoče plevele. 
Nekateri pripravki (insekticidi), ki se uporabljajo za škrop
ljenje, so nevarni za ČEBELE! Škropljenje opravite zgodaj 
zjutraj ali pozno zvečer, ko čebele ne letajo.

Obvestilo za pridelovalce hrušk
Pridelovalcem hrušk za zaščito proti hruševemu škrlupu 

priporočajo uporabo kontaktnih pripravkov, kot so DITHAN 
DG NEOTEC, DELAN SC-750, POLYRAM DF, KOR DG, 
MAZEB in podobne.

Trgovine se zapirajo 
in odpirajo

Brežice - Občina ob meji je bila nekdaj (izključno) trgovska, 
sedaj pa večina trgovin (razen velikih sistemov) bolj ali manj 
životari. Morda tudi zaradi nekakovostnega blaga, a vsi še 
niso obupali. Pred kratkim so v Brežicah v nekdanjem Comin- 
gu odprli trgovino s tekstilom Metro in butik pri vodovodnem 
stolpu, svoja vrata pa kupcem zapirata brežiški Falcon in Fa- 
mily shop v Slovenski vasi. Okrog brežiške blagovnice je bilo 
povedano že precej, izrečenih je bilo tudi nekaj pripomb nad 
gostinsko dejavnostjo v stavbi, ki je bila nekoč Brežicam v 
ponos, a ta klobčič naj bi se vendarle kmalu razvil. Tudi nekdan
ji prostori Mercatorjevega diskonta pri Rokovi cerkvi bodo
oz. so že v funkciji.

Del zemljišča in poslopje 
nekdanjega diskonta pri Roko
vi cerkvi je namreč odkupil 
podjetnik Avgust Polovic iz 
Mihalovca, ki bo najbrž še ko
nec aprila tam odprl oz. prese
lil trgovino s pohištvom M- 
plus. Taje bila prej na Obrežju, 
a s pogoji prodaje podjetnik ni 
bil najbolj zadovoljen, saj so 
se stiskali na okrog 100 m2. Na 
novi lokaciji bodo pohištvo 
razstavljali na 400 m2, tako da 
kupcem poslej ne bo več po
trebno kupovati po katalogu. 
Polovic bi želel, da bi bilo pri 
pripravi dokumentacije manj 
težav, saj bi tako stavbo, ki je 
bila v izredno slabem stanju, 
lahko hitreje obnovil, sicer pa 
je bil zadnji čas, da se je nekdo 
lotil obnove. Drugi del nekdan
jega Mercatorjevega zemljišča 
in pripadajočo stavbo (nekdan
jo trgovino s kmetijskimi stroji) 
pa od lani prav tako zaseda 
podjetnik - Stane Škofljanec, 
ki je skladišče za potrebe svoje
ga gradbenega podjetja Fomes 
preselil iz nekdanjih Agrariinih 
hlevov v Trnju. V poslopju je 
uredil pisarno, sicer pa se ne 
namerava lotevati večjih pose
gov v prostor. V Brežicah bo 
tudi kmalu konec ugibanj, 
kakšnega videza bo nekdaj pre
cej obiskana blagovnica. V 
Mercatorju pripravljajo kon
čno verzijo idejne rešitve celo
vite prenove blagovnice Bre
žice, katere sestavni del bo tudi 
programski splet ponudbe. Pri 
določanju spleta ponudbe in

izboru najemnikov bodo dali 
prednost interesentom, ki bodo 
s svojo dejavnostjo dopolnje
vali tamkajšnjo Mercatorjevo 
ponudbo in bodo privlačni, za 
zdaj pa še niso znani. Po eni od 
različic naj bi se supermarket 
ohranil v kleti, po drugih vari
antah pa bo njegova nova lo
kacija v pritličju. Končna od
ločitev bo znana v kratkem, še 
zagotavlja Marko Umberger, 
direktor sektorja naložbe in raz
voj. V Mercatorju želijo, da bi 
se preureditev in prenova za
čela še v drugi polovici letoš
njega leta, a je poseg odvisen 
tudi od postopka pridobivanja 
potrebnih soglasij in dovoljenj, 
ki se lahko zaradi zahtevnosti pro
jekta še dodatno zavleče. M.K.

“Več znanja za več 
turizma”

Brežice - Dijaki 4. letnika Eko
nomske in trgovske šole Brežice 
se že dmgo leto zapored prijavlja
jo na razpis Turistične zveze Slo
venije “Več znanja za več turiz
ma”, na katerem se mora ekipa 
predstaviti z izdelano raziskoval
no nalogo in jo predstaviti na tr
žnici (letos bo “finale” 22. in 23. 
aprila v Izoli). Brežičani so letos 
napisali kar dve nalogi, prva pred
laga ustanovitev zgodovinsko te
matskega parka “Historyland”, 
draga pa raziskuje možnosti raz
voja turizma v Brežicah. Nalogi 
bodo predstavili danes (v četrtek, 
14. aprila) ob 19. uri v malem avdi
toriju Posavskega muzeja.

Odprt Inpos center
Boštanj - Pred dnevi je v Boštanju odprl vrata Inpos center s 

tehničnim in gradbenim materialom. V njem je zaposlenih 20 
ljudi. Na 3000 m2 prodajnih površin ponujajo več kot 15 tisoč 
artiklov. Kupci imajo do konca aprila 10-odstotni popust. Na 
otvoritveni svečanosti se je zbralo veliko število ljudi, direktor 
družbe Inpos Celje Ivan Pfajfar pa je razdelil za milijon SIT 
dotacij. Prejeli so jih Rokometni klub Sevnica, Prostovoljno 
gasilsko društvo Boštanj in dve socialno ogroženi družini iz 
občine Sevnica. B.D.

sevniški občini in Krajevni skupnosti Boštanj.

Vse za šport je Interspoit
Dolenji Boštanj - Družinsko podjetje Jamškovih, Sava avto, 

ki opravlja dejavnost tehničnih pregledov vozil, je v sodelovanju 
z Mercatorjem v zgornji etaži stavbe v Dolenjem Boštanju odprlo 
franšizno trgovino Intersport. V njej je pestra ponudba kakovost
nih izdelkov za šport in prosti čas. Ob slovesnem odprtju prodajal
ne, v kateri so dobili delo trije trgovci, je sodeloval rokometaš Rok 
Kavtičnik. Jamškovi pa so ob tej priložnosti sevniškemu roko
metnemu klubu podarili 500 tisoč SIT, 550 tisočakov pa so name
nili radeški in sevniškim osnovnim šolam. N.C.C.

INO si želi še v Rusijo
Krška vas - Že tradicionalno podjetje INO Krška vas v začetku 
aprila v okviru hišnega sejma odpre svoja vrata in predstavi no
vosti svojega proizvodnega programa. Od lani do letos se lahko 
pohvalijo s kar nekaj odličji in ugodnimi poslovnimi rezultati.

Direktor podjetja Branko 
Kos je ob tej priložnosti pouda
ril, da bijejo težak boj za de
lovna mesta in za svoje proiz
vode na vedno zahtevnejšem 
domačem in tujih trgih. Zave
dajo se, da so lahko konkuren
čni samo z novitetami, zato pa 
so potrebni dobri strokovnja
ki, podjetni kadri, vlaganje v 
razvoj in agfesivna marketin
ška služba za promocijo doma 
in v tujini. Pri svojem delu upo
rabljajo najsodobnejše raču
nalniške programe, sodelujejo 
s kmetijskimi inštituti v Slove
niji, v nemškem Freiburgu in 
na Dunaju. Najnovejša prido-

ima 37 zaposlenih, za njih pa 
dela še 90 do 100 kooperantov 
v Posavju, v Prekmurju, v Itali
ji in v Avstriji. Pred njimi je še 
investicija v sodobno lakirnico.

Nekaj številk: podjetje je 
leto 2004 zaključilo z več kot 
32 milijoni dobička; skupni 
prihodki so se od leta prej po
večali za 14 odstotkov; 73 od
stotkov svojih proizvodov pro
dajo na tujih trgih, ostalo doma 
- izvoz so povečali za 18 od
stotkov. Od celotnega izvoza 
več kot 60 odstotkov proizvo
dov prodajo na trgih EU, kjer 
je na prvem mestu Anglija, po
tem Nemčija, sledita Madžarska in

Direktor Branko Kos je na ogled postavil eno od najnovejših 
proizvodov - posodobljeno elektronsko napravo za nadzor setve.
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Direktorica Sava avta Andreja Jamšek (desno) skupaj s trgovko 
pregleduje pester izbor spomladanske kolekcije.

bitev, ki so jo prikazali prav v 
času sejma, sta robotska varil
na celica, s katero bodo bistve
no izboljšali produktivnost in 
kakovost, ne bo pa ogrozila de
lovnega mesta varilcev, ter 
elektronika za uravnoteženje 
vrtečih komponent na mulče- 
rju. V njihove proizvode je 
vgrajenih preko 60 odstotkov 
domačih komponent. Kljub 
vsemu bo po direktorjevih be
sedah potrebnega še veliko tru
da, da bo njihova blagovno 
znamko na tujih trgih v vi
sokem cenovnem razredu. Pod
jetje INO Brežice je eno od us
tanoviteljev in solastnikov 
Tehnološkega centra Posavje,

Hrvaška, kar kaže, da so še vedno 
prisotni mdi na trgih držav 
nekdanje Jugoslavije. Prvi izdelek 
so prodali v tujino leta 1989 in 
sicer v Italijo, zdaj izvažajo že v 
40 držav po svetu. “Vizija podjet
ja je,” pravi direktor Kos, “razvoj 
novih proizvodov modificiranih 
variant in nastop na trgih, kjer še 
nismo prisotni; to so predvsem trgi 
Severne in Južne Amerike, Av
stralije in Rusije. Tam si želimo 
skupnega nastopa slovenskih 
proizvajalcev kmetijske mehani
zacije in kovinsko-predelovalne
industrije; upam, da se bomo zna
li povezati in na teh trgih racional
no nastopati.”

Jelictu^
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Mreža šol ostaja, a spremembe 
bodo očitne

Sevnica - Število otrok v sevniški občini seje od leta 1999 zmanjšalo za 500 in tudi napovedi 
niso obetavne. Po demografskih podatkih bo leta 2008 v sevniške šole vpisanih 223 otrok manj 
kot letos. Novi osnovni šoli Blanca in Boštanj sta že preveliki, zato Ministrstvo za šolstvo in 
šport zahteva, da občina tako uredi mrežo šol oz. šolske okoliše, da se popolnijo obstoječi 
objekti. Dokler tega ne bo storila, ministrstvo ne bo sofinanciralo načrtovanih investicij. Prva 
med njimi naj bi bila gradnja vrtca v Sevnici.

Kekec, ena od enot sevniš- 
kega vrtca, ki je doslej domova
la poleg največje sevniške os
novne šole, se je morala zaradi 
uvedbe devetletke umakniti 
osnovni šoli. Že v novem šol
skem letu pa bodo trije oddel
ki vrtca ponovno romali na sta
ro lokacijo. Tja se bo preselila 
enota Pika Nogavička iz Šmar
ja. Zaradi dotrajanosti stavbe in 
pokanja zidov bodo namreč že 
to jesen omenjeni vrtec izpraz
nili in stavbo porušili. Plan in
vesticij iz leta ’99 je predvide
val, da bi novo zgrajeni vrtec 
združeval vse enote na eni lo
kaciji, a Ministrstvo za šolstvo 
tega predloga ne podpira. Meni 
namreč, da je potrebno investi
cijo v dograditev vrtca reševati 
skupaj z OŠ Savo Kladnik Sev
nica, z Glasbeno šolo ter osno
vnima šolama Boštanj in Blan
ca. Tako naj bi se že v jeseni 
trije od štirih oddelkov iz Pike 
nogavičke preselili k osnovni 
šoli, en oddelek vrtca pa naj bi 
bil v OŠ Boštanj, ki bo imela 
do leta 2008 kar deset praznih 
učilnic. Tri učilnice preveč bo
do tudi na OŠ Blanca, zato naj 
bi se šolski okoliš Blance raz
širil še na Gornje Brezovo, del 
Žigrskega vrha ter na Trnovec 
oz. Podvrh. S tem bi se razbre
menila OŠ Sevnica, prav tako 
pa naj bi del šolskega okoliša, 
vključno s podružnično šolo 
Studenec, priključili OŠ Boš
tanj. V zvezi s tem je občina že 
sklicala sestanek s krajani Stu
denca, na katerem je pojasnila, 
da šola na Studencu ostane kot

doslej, za razredno stopnjo to
rej, učenci predmetne stopnje 
pa naj bi se po novem namesto 
v Sevnico vozili v Boštanj. 
Krajani, ki so bili prisotni na 
sestanku, so bili proti taki spre
membi, prav tako OŠ Sevnica, 
ki bo izgubila podružnično šo
lo in bo imela presežek kadrov. 
Tisti starši, ki niso prišli na ses
tanek, pa menda podpirajo 
spremembe; pisno so se zanje 
že opredelili krajani Gornjih 
Impolj.

OŠ Savo Kladnik Sevnica, ki 
je v najboljših časih štela več 
kot tisoč otrok, naj bi razbre
menili tudi tako, da bi del otrok 
vozili v OŠ Boštanj. Sprva je 
bilo tudi predvideno, da bi se 
sevniška glasbena šola preseli
la v prostore vrtca pri sevniški 
šoli, a kot kaže, bo ostala na 
dosedanji lokaciji pod gradom. 
Bodo pa sčasoma iz stavbe glas
bene šole preselili oddelek vrt
ca. Vrtec v Loki, ki je v pros
torih Trubarjevega doma, pa se 
bo preselil v prostore podruž
nične šole v Loki. Dolgoročno 
bodo reševali še šolo s prilago
jenim programom, OŠ Ana Ga
le, ki naj bi se po eni varianti 
preselila v sevniško šolo, po 
drugi pa naj bi postala enota 
OŠ Boštanj.

Stvari še niso dorečene, saj 
gre v tej fazi za delovno gradi
vo. Na zadnji seji so ga obrav
navali tudi sevniški občinski 
svetniki, a tokrat namenoma 
niso govorili o mreži šol v Mim- 
ski dolini, ki je vroča tema že 
nekaj let. Kljub temu se je med

sklepi, ki jih je sprejel občinski 
svet, znašel tudi ta, da mreža 
šol v Mimski dolini ostaja ne
spremenjena.

Čeprav je temeljna pravica 
staršev, da vpišejo otroke tja, 
kamor želijo, pa se bodo mora
li starši in otroci prilagajati, 
kajti denarja za novogradnje ne 
bo. Svetnik Srečko Ocvirk 
opozarja,, da je treba te spre
membe izpeljati z veliko mero 
občutka. Z neprimernim pre
meščanjem otrok lahko ustva
rimo še eno Mirnsko dolino, 
kjer med šolami ni dobrega so
delovanja, ampak predvsem ri
valstvo za šoloobvezne otroke.

Nada Černič Cvetanovski

Rad imam svoje 
srce. Naj bije!
Posavje - Bolezni srca in 

ožilja predstavljajo tako v Slo
veniji kot v svetu enega izmed 
vodilnih vzrokov obolevnosti, 
prezgodnje invalidnosti in 
umrljivosti. V Sloveniji umre 
zaradi bolezni srca in ožilja 33 
odstotkov moških v starosti od 
54 do 64 let in 10 odstotkov 
žensk v tem starostnem obdob
ju. Različne raziskave so doka
zale, da je zelo dobro moti
vacijsko orodje za spremembo 
življenjskega stila sodelovanje 
v interesnih skupinah bolnikov. 
Ena od njih je Društvo za 
zdravje srca in ožilja, ki ima svo
jo podružnico tudi v Posavju.

Posavska podružnica Druš
tva za zdravje srca in ožilja je 
ena od dvanajstih aktivnih slo
venskih podružnic, ki skupaj 
štejejo 6 tisoč članov. Cilj dru
štva je zdravstveno-prosvetna 
in vzgojna dejavnost s področja 
preprečevanja bolezni srca in 
ožilja. Ta cilj društvo uresni
čuje s pomočjo zdravega živ
ljenjskega sloga, ki vključuje 
naslednje ukrepe: uživanje va
rovalne prehrane, nekajenje, 
ustrezna fizična aktivnost in 
predavanja. Posavska podruž
nica je v preteklem letu pri
pravila vrsto zanimivih preda
vanj. Eno od njih je govorilo o 
depresiji pri srčnih bolnikih, ki 
pogosto spremlja srčne bolez
ni, zato srčnim bolnikom pri
poročajo občasne preglede pri 
psihiatru. Posavska podružnica 
pa je v preteklem letu organi
zirala tudi vrsto pohodov.

Tudi letošnji program dejav
nosti - od predavanj do pohodov 
ter kulturnih prireditev, ki so se 
jih udeleževali lani, bo pester. 
Tako so sklenili na letni skupš
čini, na kateri so prisluhnili tudi 
kulturnemu programu ter preda
vanju primarija Cirila Oblaka 
o erektilni disfunkciji in mož
nosti zdravljenja.N.Č.C.

Posavsko in obsoteljsko 
društvo za boj proti raku 
pripravlja srečanje z geslom 
“Za naše skupno zdravje - ne 
umrite zaradi sramu!”, ki bo v 
petek, 15. aprila, v konferenčni 
dvorani hotela Terme Čatež. 
Začelo se bo ob 18. uri s pre
davanjem o kožnem raku, pre
davatelj bo dr. Igor Bartenijev, 
sledil bo kulturni program z 
vokalno skupino Coronke, ob 
tej priložnosti pa bodo tudi 
podelili priznanja in zahvale.

rojstva v porodnišnici brežice

Vesna in Maja sta rodili 5. aprila v razmaku kakšne ure. To ni še 
nič nenavadnega, če ne bi vedeli, da sta obe imeli rok 27. marca, 
da sta se kar pogosto srečevali na zdravniških pregledih, skupaj 
prišli v porodnišnico, bili “cimri” in rodili enako težka fanta. 
Majin Patrik kot Vesnin Enej sta namreč ob rojstvu tehtala 4050 g, 
le da je bil Enej za cm daljši. Majo je pri porodu bodril njen 
partner Dejan, Vesno in posebej Eneja pa je očka Silvo obiskal 
po porodu. Porodnici sta bili z ekipo, predvsem babicama Ber
nardo in Karmen, več kot zadovoljni, še bolj pa bosta, ko se 
bosta s svojima štručkama (oba sta nosila modrega pajacka) 
Podali v Kostanjevico oz. na Slogonsko. Novi dobri prijateljici 
Pa si obljubljata, da bosta ostali v stikih.

Rojstva od 25. marca do 11. aprila 2005
Deklice so rodile: Vanja Resnik iz Pleterij, Mija Černelič iz 

Pišec, Dragica Sintič iz Cerkelj ob Krki, Monika Kočevar z Dmove- 
ga, Mateja Krajnc iz Orehovega, Vida Romana Dobravc iz Trebč in 
Tatjana Kos iz Brežic. ^

Dečke so rodile: Sonja Špadič iz Brežic, Maja Kraševec iz 
Globočic pri Kostanjevici, Vesna Požar s Slogonskega, Irena Kerin 

Brežic in Melita Čopar s Kremena.

Za vsako mamo in vsakega otroka
Slovenija, Posavje - Svetovna zdravstvena organizacija je ob letošnjem 7. aprilu, svetovnem 
dnevu zdravja, v ospredje postavila mater in otroka ter skrb za njuno zdravje in preživetje. V 
svetovnem merilu ta problematika namreč še vedno predstavlja pereč zdravstveni in ekonom
ski problem. Zaradi vzrokov, povezanih z nosečnostjo in porodom, v svetu vsako leto umre več 
kot pol milijona žensk in skoraj 11 milijonov otrok, mlajših od pet let. V razvitem delu sveta, 
kamor prištevamo tudi evropske dežele, pa je vse več ljudi predebelih.

V nekaterih evropskih regi
jah je predebel že vsak četrti 
otrok, starostna meja, v kateri 
se debelost pričenja, pa se pomi
ka vse niže. Sodobni starši so 
večinoma dovolj dobro sezna
njeni, katera živila so zdrava in 
katera ne, kljub temu pa otrok 
dobiva manj zdrava živila zato, 
ker “jih rad je”. Zdravniki opa
žajo, da starši nevede otroka 
navajajo na nepravilno prehra
njevanje. Če kot dojenček dobi 
čaj, kadar zajoka, ali kasneje 
košček sladice, kadar je žalos
ten, se bo tudi kot najstnik ali 
odrasel človek tolažil s hrano. 
Težave, s katerimi se srečujejo 
starši majhnih otrok, lahko kas
neje preidejo v resne motnje 
hranjenja: debelost, anoreksijo, 
bulimijo in podobno.

“Posebno nevaren čas, ko 
motnje hranjenja - anoreksija 
in bulimija, lahko postanejo

življenjsko nevarne, je ob
dobje pubertete. Spremembe v 
puberteti se tako hitro dogaja
jo, da marsikdo težko sprejme 
svoje telo. In kadar je človek 
nezadovoljen sam s seboj, se 
pogosto zgodi, da se začne ob
našati samouničevalno. Neka
teri začnejo uživati alkohol, 
droge, nekateri se hočejo izstra
dati, mnogi pa se tolažijo s hra
no, saj občutek sitosti vsaj za 
kratek čas prinese občutek ugo
dja, dokler se ne oglasi slaba 
vest in je nezadovoljstvo samo 
še večje,” pravi zdravnica Lu
cija Gobov, spec. pediatrije, iz 
Zdravstvenega doma Celje, ki 
se poglobljeno ukvarja s pre
hranjevalnimi navadami otrok 
in mladostnikov, slednjim je 
lahko v veliko pomoč tudi splet
na stran www.tosemiaz.net.

Nezdrav način prehranjeva
nja se kmalu pozna tudi na zo-

Ob svetovnem dnevu zdrav
ja so v Zdravstvenem domu 
Brežice potekale delavnice z 
naslovom “Mladostnik in 
zdrava prehrana ter telesna 
teža”. Sevniški zdravstveni de
lavci so v čakalnicah Zdravstve
nega doma Sevnica in Krmelj 
razdeljevali različna gradiva, v 
okviru šole za starše so staršem 
podelili poseben vodnik o pra
vicah nosečnic, na OŠ Blanca 
pa so učene od 1. do 9. razreda 
seznanjali z zdravim načinom 
življenja. Zdravstveni dom 
Krško ni pripravil posebnih ak
tivnosti, saj bodo vse te akcije 
združili z Bogatajevimi dnevi, 
ki bodo maja. Tudi v Agenciji 
za mlade “PUNKT” so skupaj 
z Zdravstvenim domom Bre
žice in Krško osveščali vse 
mlade in druge obiskovalce o 
pomenu zdravja.

beh otrok in mladostnikov. Na
črtno preventivno delo, ki ga 
zobozdravstveni delavci izvaja
jo že vrsto let, se je pokazalo 
kot zelo učinkovito, saj se je 
obolevnost zob z leti močno 
znižala. Leta 1984 je imel vsak 
12-letni otrok v povprečju ok
varjenih od 8 do 12 zob, leta 
2004 pa le 2,5 zoba. Vsak po
sameznik lahko s primemo pre
hrano, zadostno in pravilno ust
no higieno ter rednimi kontro
lami pri zobozdravniku ohrani 
zdrave zobe in zdrava obzobna 
tkiva do pozne starosti. N.C.C.

Okrogla miza o prostovoljstvu
Krško - 15. aprila bo svet praznoval dan mladih prostovoljcev 

in prostovoljk, ki ga bodo z okroglo mizo “Prostovoljno delo 
mladih” teden dni kasneje obeležili tudi pri Zvezi prijateljev 
mladine Krško. Na omizju, ki se bo pričelo ob 17. uri v Mladin
skem centru v Krškem, bodo predstavili organizatorje in mentor
je prostovoljnega dela, pa tudi javne zavode, organizacije in 
društva, ki v svoje programe vključujejo mlade prostovoljce. 
Hkrati bodo izmenjali izkušnje, kako nagovarjati mlade k delu 
za druge, predvsem pa kako jih obdržati. Danes pa so se mladi 
posavski prostovoljci in prostovoljke podali na osrednjo prire
ditev Festivala prostovoljstva mladih v Ljubljano, ki bo potekal 
med 14. in 21. aprilom, kjer bodo tudi nastopili.

Nakup, gradnja ali obnova nepremičnine 
je velika stvar. Tako velika, da jo brez 
svetovanja finančnih strokovnjakov in 
pomoči stanovanjskega kredita 
posameznik le stežka izpelje.

Pripravljene imamo kredite za vse namene, 
med njimi je prav gotovo tak, ki bo 
prilagojen vašim željam in potrebam.

Vabimo vas, da se oglasite v najbližji 
poslovalnici NLB in skupaj z našim 
strokovnjakom izberete kredit, ki vam bo 
najbolj ustrezal. Obširnejše informacije o 
stanovanjskih kreditih NLB pa dobite tudi 
na spletnem naslovu www.nlb.si ter 
na brezplačni številki 080 15 85.

ljubljanska banka
Mova ljubljanska banka d.<L Lfubfpna

Podružnica Posavje-Krsko
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60 let vrnitve izgnancev
Brestanica - Društvo izgnancev Slovenije se pripravlja na organizacijo proslave ob 60-letnici 
vrnitve izgnancev iz nacističnih in fašističnih taborišč. Proslava bo junija na gradu Rajhen- 
burg, kjer je bilo leta 1941 naj večje zbirno taborišče za Slovence. Od tod sojih v taborišča 
poslali 63 tisoč.

Grajske hleve v Rajhenbur- 
gu, kamor so kot živino zgan
jali skupaj izgnance, je potreb
no zaščititi kot spomenik ok
rutnega časa, ki ga preživeli ne 
morejo pozabiti. Kot zgodo
vinski opomin naj prihodnje 
rodove opozarja, da je potreb
no stremeti k miru povsod po 
svetu, zato bo preureditev raj- 
henburških hlevov v muzej so
financiral tudi evropski sklad.

Razpadajoče poslopje je bi
lo vrnjeno mariborski škofiji, 
ki ga je v enem delu dala Druš
tvu izgnancev v 99-letni brez
plačni najem. Sedaj teče obno
va strehe, ocenjena na 16 do 18 
milijonov, naslednje leto pa bo
do sanirali še zidovje. Ker je šlo 
skozi to zbirno taborišče vsaj 
500 duhovnikov, je škofija za 
obnovo strehe darovala obde
lan les. Krški Kostak je brez
plačno počistil notranjost, iz
gnanci pa so prispevali po tisoč 
SIT za obnovo. Doslej je zbra
nih slabih 13 milijonov SIT. 
Streha bo po zagotovilu grad
benega nadzornika Vladimir
ja Rostoharja dokončana sre
di aprila.

Na osrednjo proslavo 4. juni
ja, ko se bo na grad Rajhenburg 
zgrnilo več tisoč ljudi, so vab
ljeni pomembni predstavniki iz

tujine, ki so v teh letih sodelo
vali z Društvom izgnancev in 
jim pomagali pri realizaciji 
določenih ciljev. Za slavnostni 
nagovor so prosili predsedni
ka države Janeza Drnovška.

60-letnico vrnitve izgnan
cev bo društvo obeležilo še s 
spominskim pohodom konec 
aprila od Murene do Telč in 
Bučke, kjer je potekala meja 
nemške in italijanske okupaci
je. Nanjo spominjajo še delno 
ohranjena podnožja takrat 20 
m visokih opazovalnih stol
pov, ki jih bodo označili s spo

minskimi ploščami.
Letos bo prvič nacionalna 

televizija predvajala film o iz
gnanstvu, posnet na pobudo 
društva. Predsednica Ivica Žni
daršič je ogorčena, da nihče 
drug ni nikoli spoznal za po
trebno mladim pokazati, kak
šno kalvarijo je prestajala ta 
populacija. Izgnanci osupli 
spremljajo, kako nacizem po 
Evropi spet dviguje glavo. Želi
jo si, da bi v letošnjem letu po 
slovenskih šolah vsaj eno učno 
uro posvetili pričevanjem iz
gnancev. B.D.

Ivica Žnidaršič (druga z desne) o pripravah na praznovanje

Urejali so vaški trg
Sromlje - Člani Turističnega društva Sromlje slovijo po svoji 

prizadevnosti in zavidljivi skrbi za okolje. Lani so bile Sromlje 
izbrane za najlepši kraj v brežiški občini, a s tem krajani niso 
prenehali snovati zanimivih akcij. “Le sredstev nam primanjkuje,” 
dodaja predsednica društva Anica Kranjčič. Večinoma jim 
priskočijo na pomoč velikodušni sokrajani.

Nedavno so na župnijskem obcestnem zemljišču člani upravne
ga odbora in njihovi družinski člani zasadili 30 sadik avtohtonih 
jablan, češenj in sliv. Prav tako so zagnani Sromljani, vsak dan 
tokratne akcije se jih je zbralo kakih ducat in pol, v preteklih 
dneh očistili vaški trg, izkopali živo mejo, obžagali 100 let staro 
vaško lipo in na vrt posadili 80 sadik grmičevja. Na trg bodo še 
zasadili češnjo ter postavili klopce, tako da se bo lahko tam zbi
rala vaška mladina. Vse to so postorili v čast dneva zemlje, ki ga 
bo svet obeleževal 22. aprila. Sromeljski turistični delavci bodo 
v kratkem ob zasajenem drevoredu zakoličili še ograjo, ob pri
hodu v vas pa bo prišleke prav kmalu pozdravil tudi sod z 
zapisanim verzom. Obnovili bodo še en vaški vodnjak, tokrat na 
Volčjem. Junija se bodo spet lotili Ajdovske jame, saj naj bi 
izkopali še njen drugi del, do konca leta pa naj bi bile opravljene 
vse potrebne raziskave in fotografiranje. Za turistične namene pa 
jama letos verjetno še ne bo nared, že zaradi nevarnega dohoda ne. 
Tudi glede stroškov v zvezi z jamo v društvu pričakujejo občinski 
denar, saj so stroške dosedaj povečini poravnavali sami. M. K.

Po sadjarski poti
Artiče - Turistično društvo Artiče pripravlja tradicionalni 

spomladanski pohod po artiški sadjarski pešpoti. Pohodniki 
se bo'do zbrali ob devetih na Banovi domačiji, nato pa se bodo 
sprehodili skozi gozdove, preko travnikov, se ustavili na neka
terih sadjarskih kmetijah, po povratku pa jim bodo na Banovi 
domačiji postregli s cvrtjem iz jajc. Pot bo trajala tri ure, z 
malico pa štiri.

prejeli smo.

Milkinih 90 let
V Glogovem Brodu pri Artičah 

je pred kratkim praznovala 90-let- 
nico Milka Glogovšek, po domače 
Lipčetova Milka. Izkaja iz številne 
družine, rojena je bila kot osmi naj
mlajši otrok. Vsa družina je živela 
na majhni kmetiji, leta 1941 pa so 
se preselili k sorodnikom na Srom
lje in se tako izognili izgnanstvu v 
Šlezijo. Milka je morala vsak dan 
peš na delo v Brežice, tam je na 
Železnici delal tudi brat Tonče, ki 
pa je ob nesreči izgubil obe mogi. 
Zato je zanj dolga leta skrbela prav 
Milka, ki svoje družine ni imela.

Vedna zvesta svoji rodni zemlji 
je skrbno obdelovala domače pol
je, pridelke pa prodajala na brežiški 
tržnici in se tako preživljala. Sedaj 
prejema skromno pokojnino in še 
vedno sama skrbi zase. Družbo ji 
delajo kokoši in muce. Včasih jo še 
lahko srečamo, ko gre s košaro na 
avtobus in v Brežice. Zdravstvenih 
težav ne pozna, pravi pa, da hodi 
po treh nogah, saj si pri hoji poma
ga s palico. Vsak dan gre k sosedu 
Ureku po mleko, vesela je obiskov 
nečakinje in nečaka, ki poskrbita za 
kurjavo in uredita, kar je potrebno. 
Rada posluša radio, veliko bere in 
sicer brez očal, tudi za SavaGlas 
pravi, da je njen prijatelj.

Ob častitljivem jubileju sta jo v 
imenu KS Artiče in krajevne orga
nizacije RK obiskali ter ji zaželi 
sreče in zdravja Marija Urek in 
Zofka Godec.

Električni kabli nič več 
po zraku

Brežice - Na širšem območju okrog brežiške pošte potekajo zemeljska dela za polaganje kablov 
za električno napeljavo, ki sedaj potekajo med stavbami nad mestnimi ulicami. Tudi napeljava 
plinovoda po Brežicah napreduje, tako da bosta prihodnje leto na vrsti Trnje in Brežina.

Kot je povedal Milko Ver- 
šec, so kakršnikoli posegi v in
frastrukturo v mestnem delu 
Brežic zelo omejeni, saj so stav
be pod spomeniškim varstvom, 
pa tudi poseg z zadnje strani je 
zaradi Vrbine nemogoč. Dela so 
zato precej dražja in precej mo
teča, saj so pločniki dobesed
no razrezani. Problem se da del
no rešiti z zračnimi kabli, ki so 
že postavljeni na desni strani 
Ceste prvih borcev in po Čer- 
nelčevi ulici, preostanek napel
jave (predvsem za manjše po
rabnike) pa bodo zaradi omen
jenih težav morda reševali sku
paj s polaganjem plinovoda. 
Večina občine Brežice, razen 
Bizeljskega, ki ne sodi pod bre
žiško obratovalno območje 
Elektra, je med vodilnimi po
dročji v Sloveniji glede posta
vitve nizkonapetostnih vodov 
pod zemljo. Odstotek teh naj 
bi se v trofazni mreži gibal ok
rog 70.

In kako napreduje napelja
va plinovoda po občini. Rudi 
Zajc, predstavnik Adriaplina, 
je povedal, da se po zimskem 
premoru gradnja plinovoda na
daljuje po načrtih. V desetih 
dneh naj bi dokončali še del 
Kržičnikove, Jurčičeve in Can
karjeve ulice, nato pa se bodo 
za kak mesec preselili na Seno
vo. Čakajo jih še del Valvasor
jeve, Kogojeve in Čopove uli
ce, glede čolnarske ulice pa še 
ni vse dorečeno. Še letos bodo 
delali v Župančičevi ulici in na 
Marofu, na napeljavo pa se bo

Razkopane brežiške ulice

priključilo še Vino Brežice. Tu
di drugi veliki odjemalci op
ravljajo energetske študije, 
Zajc pa pri tem poudarja, da 
analize kažejo, da se pri zamen
javi energenta oz. pri napeljavi 
plina stroški ogrevanja in os
tale porabe zmanjšajo tudi za 
30 odstotkov. Trg s plinom bo 
v kratkem liberaliziran, tako da 
se pričakuje še večja konkuren
ca in s tem zmanjšanje cen pli
na, ki je po mnenju Zajca med 
dostopno ponudbo na trgu tako 
cenovno najugodnejši.

Prihodnje leto naj bi Adria 
plinificirala del Trnja, plinsko 
napeljavo bodo potegnili do 
Brežine, kjer jih zanima pred
vsem obrtna cona, sicer pa je 
bila študija med občani pred 
podpisom koncesijske po

godbe opravljena tudi za okoli
co Brežic, to sta Dobova in Bu- 
košek, kjer pa za plin ni preve
likega interesa. Zajc pravi, da 
je v manjših mestih ljudi strah, 
saj ni takšne tradicije uporabe 
plina, kot je denimo v prestol
nici ali drugih večjih sloven
skih mestih. Sicer pa bodo letos 
v Brežicah napeljali okrog 8 km 
cevi, s čimer bo celotna dolžina 
plinovoda v občini 50 km. Prav 
tako pa se srečujejo s težavami 
glede napeljave po mestnem 
jedru, saj morajo najprej posta
viti regulacijsko postajo, ki bo 
nekje pri teniških igriščih pri 
starem stadionu, a je bil zaradi 
nedavnih volitev podpis po
godbe preložen.

Mojca Kosem

Avtocenter RAN N
Cesta svobode 37, Brežice

www.avtocenter-rann.si

Naj večja ponudba rabljenih vozil v Posavju!

garancija-tehnični pregled - krediti - leasing - nakup na položnice 
menjava staro za novo in staro za staro

07/49-92-312 ali 07/49-92-313

f MICRfl* LEASING
LEASING PO VAŠI MERI

www.micrat-leasing.si
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za mlade

Ob dnevu Zemlje v mlin
Zgornja Pohanca - Otroci 

iz zdolskega vrtca so se podali 
na kratek pohod od vrtca Mu- 
renček do Rožmanovega mli
na v Zg. Pohanci. Pridružilo se 
jim je tudi kakih dvajset mal
čkov iz Dolenje vasi. Zdolska 
četica, kije bila oblečena v svo
je folklorne uniforme, je imela 
najprej kratek pevski nastop, 
nato pa so si vsi otroci ogledali 
leta 1992 obnovljen mlin na 
potoku Močnik. Ob njegovi 
strugi je bilo včasih h kar 21 
mlinov, sedaj stojijo le še trije, 
pa še od teh deluje samo eden. 
Mlinar Silvo Rožman je ra
dovednim očkam prikazal dro
bljenje zrnja, z zanimanjem pa 
so opazovali tudi vrtenje mlin
skega kolesa in pršenje kapljic. 
Čez čas so se že podili za 
Rožmanovimi domačimi ži
valmi in pridno drobili okusen 
domač kruh, suhe jabolčne krh

lje in zavitek, malo manj pa jim 
je teknilo kislo mleko. To. je 
bil kar najlepši način, kako 
obeležiti dan Zemlje in voda, 
čeprav majhne nadobudneže 
vzgojiteljice že v najnežnejših 
letih navdušujejo za naravo in

jim privzgajajo spoštovanje do 
vsega živega. Otroci še obljub
ljajo, da bodo zemljo in vode 
varovali po svojih najboljših 
močeh, saj je Zemlja njihova 
mati, voda pa temeljna prvina 
na njej. M. K.

Razstava za praznik
V marcu so različna 

praznovanja. Praznujejo 
žene, možje, matere, pa 
tudi mamice, očki, ded
ki, babice, ome, ateki, 
mame, ..., pa še pomlad 
se prične v tem prelepem 
mesecu.

V vrtcu Ciciban Sev
nica - enoti Rdeča kapi
ca smo se v marcu po
svetili mnogim dejavno
stim in pogovorom o svo
jih domačih, o družini. 
Otroci so ustvarili likov
na dela na temo družina 
in jih razstavili v Galeriji 
Ana v Sevnici.

Vzgojiteljice vrtca Ciciban

Klicali so pomlad
Malo pred uradnim priho

dom pomladi so otroci iz vrtca 
v Brestanici nastopili za svoje 
starše in za vse, ki so jim želeli 
prisluhniti. S pesmijo in reci
tacijo so klicali pomlad, ki se 
je počasi le začela prebujati. 
Starejši otroci pa so jim zaigra
li pravljico “Zajčkova hišica”, 
saj se je pomlad preselila tudi 
h gozdnim prebivalcem.

V upanju, da se je pomlad
no razpoloženje preselilo tudi 
v srca obiskovalcev, so se 
poslovili z željo, da se prihod
njo pomlad spet srečajo.

Vodja vrtca 
Helena Zupančič

tfla akcija v mesecu aprilu:
* #• nakupil kuhinj it% i^opusts za

M VAŠ DENAR VAM NUDIMO NAJVEČ
JEDILNE GARNITURE ŽE OD 49.990 SIT

PISALNE MIZE ŽE OD 7.990 SIT
MLADINSKE SOBE ŽE OD 36.990 SIT

SPALNICE ŽE OD 69.990 SIT
KAVČI ŽE OD 29.990 SIT

REGALI ŽE OD 34.990 SIT
OMARE 3D ŽE OD 19.990 SIT

STOLI ŽE OD 3.990 SIT
Mostec 6, Dobova, tel.: +386 (0)7 49 92 400 

Krško, tel.: + 386 (0)7 48 80 390
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fiatu rscttei
Breda Videnič Kupienik

"Ničesar in nikogar ne posnemam...!”
Vse napisano in vse narisano izhaja iz nje same. Vsa poezija in proza, vsa govorica črt in 
barv je plod njenih idej, fantazije, ki vrejo. V šoli življenja se je dokopala do svobode in do 
tega, da si ne dovoli, da bi jo kar koli omejevalo, narekovalo ali ji vsiljevalo. Potem pač ne 
bi bila ona in tudi njeno delo ne bi bilo “Breda”.

Kar pa seveda ne pomeni, 
da ni samokritična. Zelo in 
močno. Zato je tudi njena lan
ska prva samostojna razstava, 
ki jo je k vsakemu likovne
mu delu dopolnjevala še be
sedna izpoved oziroma je to 
opremila z likovnimi deli, zo
rela toliko časa, dokler ni oce
nila, daje zrela za uho in oko. 
In teh je bila množica. Mno
žica, ki si je lahko Bredo sko
raj dobesedno odnesla do
mov v njeni prvi pesniški in 
barvni izdaji “Sem v besedi 
in barvi...”. To pomeni, daje 
knjiga v celoti plod njene ide
je. In v modrem svetu ljudje 
cenijo ideje. Brez idej bi svet 
obstal. Tako sva navezovali 
misli v besede, ko je rekla: 
”Veš, pa si ne domišljam, da 
me morajo tako kot sem, z 
mojim delom vred, imeti radi 
vsi ljudje in me priznati. Rada 
imam ljudi, ki jih pač imam 
in teh je veliko. Je tudi nekaj 
takšnih, ki mi niso pisani na 
kožo in jim tudi jaz nisem. 
Kljub temu smo vsi povezani 
in smo del velike celote. In 
lahko se zgodi, da tisti, ki me 
bo prvič “bral” ali me “videl”, 
morda ne bo ničesar občutil. 
Lahko pa se mu bo ta čustven 
naboj zgodil petič, sedmič, 
lahko pa nikoli.”

A je bila pri Bredi najprej 
beseda, šele potem barva, ki 
ji jo je “obarval” prof. Miro
slav Kugler. Našla seje v olju, 
na vezani plošči. Oboje jo je 
spremljalo od nekdaj. Udele
ževala se je območnih srečanj 
pesnikov in pisateljev za

četnikov ter 
sodelovala na 
skupinskih li
terarnih veče
rih v Trebn
jem, Kočevju,
Novem mestu,
Slovenj Grad
cu, Kopru - 
po hitrem spo
minu - od ko
der je nosila domov priznanja.

Iz njene “knjige albuma” 
pesniški trenutek, ki utripa z 
maki na sliki:

“Pretakam se iz vrča v vrč/se 
pijem/ in nikoli nisem žejna.../ 
diham ker mi je dano/in iz 
hvaležnosti/se prelivam iz dlani 
v dlan/vse drugo/ vse drugo je 
vrženo stran.../vse drugo koba
ca na obzorju/životari in se duši/ 
/tam daleč kjer mene ni.. ./sem pa 
vedno tu/in tudi drugod/ker sem 
voda in zrak/in le na mojem pol
ju/sem lahko/rdeči mak... ”

“Naše delo izraža vrednote, ki 
smo si jih ustvarili. Zaradi sebe 
sem delala, kar sem delala. Moje 
delo je popolnoma neobremen
jeno z zakonitostmi, sliko vidim 
v sebi in mora biti najprej zame, 
da je lahko potem še za koga 
drugega”, znova poudari.

Nima rada osebnih izkaznic 
in ji je nepomembno, kolikšni 
so bančni računi: ”V življenju 
so pomembne druge stvari. Da 
najdeš samega sebe in da veš, 
kdo si. Potem lahko razumeš 
tudi druge, neodvisno, kaj kdo 
o kom razpreda. Veliko se uk
varjam s sabo, berem, da kljub 
vsemu stanje duha pripeljem na 
pot sreče, vrednot, da se čutim
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svobodno in neomejeno, mimo 
vsega materialnega sveta. Tre
ba je znati brati in se iz tega 
nekaj naučiti. Prastara stvar je, 
da človek raste iz bolečine in si 
gradi prag samozavesti.” 

Breda pravi, da sta njen 
največji življenjski uspeh 
hčerki Doroteja in Klavdija, 
veselje vnuki Denis, Dajana, 
Kiara in Koni, ima čudovita 
zeta Danila in Karla in to srečo, 
da ima še mamo Dragico. Je 
domačinka iz Cerkelj ob Krki. 
Kjer bo v Galeriji Slovenske 
vojske junija ljudem znova 
obrnila ključ svoje pre
poznavnosti in drugačnosti, ki 
znova ne bo pomenila narci
soidnosti, temveč temeljito 
delo in dograjevanje.

Ko me prevzema njeno 
domače, naravno, skoraj pr
vinsko okolje, pristavi: ”S 
preteklostjo sem razčistila, 
današnji dan živim polno in 
me ni strah jutrišnjega dne. 
Uresničujem svoje želje in 
odsanjam svoje sanje. To lah
ko vsakdo, le hoteti mora ...” 

Teorija brez prakse je nična, 
kot je nekje vmes povedala.

Natja Jenko Sunčič

RECEPT ZA VSAK DAM
Nadevana judovska pečenka Linška torta

Sestavine:
1,5 kg govejega mesa 
8 dag kruha
2 noževi konici mešane dišave 
sol
poper
2 žlici na kocke narezane slanine 
sok in sesekljano lupinico limone 
polovica limone
1 jajce
7 dag maščobe
3 trdo kuha jajca ali hrenovka

Postopek:
Uležano, mehko meso zmeljemo z maščobo 

vred in ga nato še sesekljamo. Dodamo bešamel 
iz kruha, jajce, dišave, limonin sok, sol in po
per. Dobro premešamo in vgnetemo ter razde
limo na dva dela; vsakega oblikujemo v po
lovično štruco. V sredino ene položimo olup
ljena jajca v podolžni vrsti ali pa olupljene 
hrenovke. Pokrijemo z drugo polovico, pritis
nemo, da se meso ugrezne med jajca, zgladi
mo površino in štruco namažemo z raztepen
im beljakom. V kozici jo polijemo z vročo 
maščobo. Pečemo počasi % do 1 uro in vmes 
večkrat zalijemo.

Ko je pečena, jo zrežemo z ostrim tankim 
nožem nal cm debele rezine in jih na ogretem 
krožniku obložimo s pečenim krompirjem. 
Postrežemo z jajčnim hrenom. Če testo ni 
dovolj ugneteno, se pečenka med rezanjem 
drobi.

Kruhov bešamel: na 1 žlici margarine spra
žimo 1 žlico sesekljane čebule, dodamo na
močen in ožet kruh, prilijemo 2 do 3 žlice mle
ka ali juhe in mešamo na vročem toliko časa, 
da postane masa gladka; ohladimo.

Testo 
Sestavine:
200g moke
100 g sladkorja, ščep soli 
150 g zmletih mandeljnov 
Vi čajne žličke cimeta 
ščep zmletih klinčkov 
1 jajce
50 g biskvitnih drobtin 
200 g hladnega masla 
Nadev
250 g malinove marmelade 
3 jedilne žlice malinovega ali vinskega žganja

Postopek:
Moko presejemo na delovno površino; na 

sredi naredimo jamico in vanjo damo sladkor, 
sol, mandlje, klinčke, cimet, jajce in biskvitne 
drobtine. Na rob nastrgamo maslo, vse sestavine 
z nožem nasekljamo in s hladnimi rokami zgne
temo v gladko testo, ki ga pokrijemo in ga damo 
za 30 minut na hladno v hladilnik. Medtem na
mastimo model.

Delovno površino rahlo pomokamo in na njej 
razvaljamo 2/3 testa. Testeno ploščo položimo 
v model in oblikujemo 2 cm visok rob. Testeno 
dno z vilicami večkrat nabodkamo. Gladko 
razmešamo malinovo marmelado in žganje ter z 
zmesjo obložimo testeno dno.

Preostalo testo razvaljamo v približno 3 mm 
debelo ploščo in s koleščkom izrežemo 1,5 cm 
široke trakove. Izrezane trakove položimo na 
marmelado v obliki mreže. Razžvrkljamo rumen
jak in s čopičem namažemo testeno mrežo. Tor
to pečemo v srednji legi okoli 40 minut pri 190 
stopinjah C. V modlu jo nekoliko ohladimo, 
nato predenemo v mrežo, tako da zdrkne nanjo. 
Torto prerežemo šele naslednji dan, najbolj je 
namreč okusna, če je zares dobro prepojena.
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Namesto po solato 
na tržnico po knjigo

Sevnica - Tako kot krška in brežiška se tudi sevniška knjižnica ubada s hudimi prostorskimi 
težavami. Odbor za kulturo vidi rešitev v gradnji Kulturnega centra v mestu, kjer bi se preple
tale različne oblike programov: gledališče, filmske predstave, razstave ter knjižnična dejav
nost. Eno od variant Kulturnega centra, ki naj bi bil na Trgu svobode, je v svoji diplomski 
nalogi pred leti celovito prikazala Tina Hočevar. Občinski svet ni naklonjen tej ideji. Zavzel se 
je za preselitev knjižnice v prostore tržnice, ki nikoli ni v resnici zaživela.

S pravljico v pravljični svet 
mladinskega oddelka

Brežice - Knjižnica Brežice se od prejšnje sobote ponaša s samostojnim mladinskim oddelkom 
v 1. nadstropju zgradbe. Oddelek, v katerem je shranjeno tudi neknjižno gradivo, so opremili 
prav po otroškem okusu, saj ima precej kotičkov, zanimivih polic in sedežev, predvsem pa je 
prostoren, tako da v njem ni gneče. Z odprtjem prenovljenih 400 m2 prostorov se tako zaključuje 
prva faza prostorske širitve knjižnice, ki bo v drugi fazi širitve, predvidoma do leta 2006, 
pridobila še okoli 1000 m2.

Sevniška knjižnica, ki ima 
izpostavi v Loki in Krmelju, se 
je v zadnjih desetletjih večkrat 
selila; nazadnje leta 1992. Ta
krat je imela 15 tisoč knjig in 
670 članov. Danes ima štiri ti
soč članov in 44 tisoč knjig. 
Povečuje se tudi število izpo
sojenih del iz prvotnih devet 
tisoč na 153 tisoč letno. Ker se 
širi tudi obseg dejavnosti, je 
knjižnica postala pretesna in 
dobesedno poka po šivih. Da 
bi rešila prostorsko problema
tiko, je občina pred leti odku
pila prostore v mansardi nad 
obstoječo knjižnico, v katerih 
naj bi uredili domoznanski od
delek, oddelek za mladino, pro
stor za prireditve ter študijski 
prostor. Narejen je bil projekt 
preureditve prostorov. Kljub 
precejšnjemu finančnemu zalo
gaju pa površina ne bi dosegla 
normativov za splošno knjiž
nico. Zato je občina preverila 
možnost rešitve na povsem no
vi lokaciji, v prostorih sevniške 
tržnice, ki bolj kot na tržnico 
spominja na hišo strahov. Pros
tori so last družbe Real iz Nove
ga mesta, ki je občini že posla
la ponudbo, vredno 362 mili
jonov SIT.

Odbor za kulturo meni, da 
je treba vse variante za razširi
tev knjižnice ustaviti in naj se 
obdeluje možna varianta iz
gradnje novega Kulturnega 
centra v Sevnici. Svetniki so 
mnenja, da je to dolgoročna re
šitev, ki vsaj še 10 let ne bo re
alizirana, knjižnico pa je po
trebno rešiti takoj. Župan Janc 
je prepričan, da ima Sevnica 
ustrezno kulturno dvorano in 
ne potrebuje nove, poleg tega 
naj bi z ureditvijo akustike za 
javne prireditve usposobili tu

di športno dvorano. Štefan Te- 
raž je prepričan, da ni nujno, 
da je vsa kultura skoncentrira
na na enem mestu. Številnim 
svetnikom pa se je zdela po
nudba Reala nerealna. Jože Im- 
perl meni, da bi s podvojeno 
vsoto, ki je namenjena za re
šitev knjižnice, že lahko zgra
dili kulturni center. Lojze Mr
gole je prepričan, da je treba 
gledati dolgoročno in se odloč
no lotiti gradnje Kulturnega 
centra. Proti selitvi knjižnice je 
bil tudi Branko Kelemina, ki 
pavi, da je tržnica “zafurana 
investicija” in kdor jo je “zahi
ral”, naj jo še rešuje. Poleg tega 
meni, da je omenjena lokacija 
preveč nevarna za otroke, saj 
bodo morali prečkati glavno 
cesto. Marjan Kurnik in Dra
go Krošelj sta izpostavila ne
izkoriščen prostor v zgornji 
etaži blagovnice Sevničanka, 
kamor bi se lahko preselil del 
knjižnice. Kot pravi Krošelj, 
tudi podjetja selijo dele proiz
vodnje, ko jim zmanjkuje pro
stora na eni lokaciji. Kurnik pa 
je prepričan, da je treba najprej 
razmišljati o delovnih mestih 
in delu, da bomo lahko v pros
tem času koristili kulturne do
brine.

Po daljši razpravi so se svet
niki odločili, da se občina skuša 
s podjetjem Real dogovoriti o 
sprejemljivejši ceni za odkup 
prostorov v objektu Tržnica, 
kjer naj bi na tisoč m2 našla 
novi dom sevniška knjižnica.

Nada Černič Cvetanovski

Prepevajmo
pomladi

Brežice - Mešani pevski 
zbor Viva s pevovodkinjo Si
mono Rožman Strnad je us
pešno izvedel še en koncert, to
krat pomladno obarvan, ki so 
ga pripravili v akustični župnij
ski cerkvi Sv. Lovrenca. Vivini 
pevci in pevke so se predstavili 
z latinskima Miškinisovo “Can- 
tate domino” in pa Orbanovo 
“Daemon irrepit Callidus”, 
zapeli pa so tudi Ukmarjevo “In 
če sem samo vetru brat” ter be
neško ljudsko iz Trinka “Pete
linček je zapieu”. Viva je na 
koncert “Prepevajmo pomladi” 
povabila tudi Mešani pevski 
zbor Pomlad iz Novega mesta, 
ki se je brežiškemu občinstvu 
predstavil s petimi izvedenimi 
pesmimi, vokalni ansambel 
Vatroslav Lisinski iz Zagreba 
pod vodstvom Hede Gospod- 
netič pa je navdušil z izborom 
tujih skladb, predvsem fran
coskih. M.K.

napovedi

14. april
Sevnica - območno srečanje otroških pevskih zborov občine 

Sevnica “Poj z menoj”, ob 17. uri
Krško - revija mladinskih pevskih zborov, ob 17. uri, Kul

turni dom

15. april
Loka pri Zidanem Mostu - “Pozdrav pomladi” (nastop 

učencev), ob 18. uri, Kulturni dom
Kostanjevica na Krki - Prvi Gorjupov večer, ob 19. uri, 

osnovna šola; odprtje kiparske razstave Urše Toman (nastop 
kvarteta Clarifour), bo 19. uri, lapidarij galerije Božidarja Jakca 

Sevnica - 5. jubilejni dobrodelni koncert “V koščku srca je 
dobrota doma”, ob 20. uri, Kulturna dvorana

Leskovec - komedija (premiera) “Štirje letni časi” v izvedbi 
KD Leskovec, ob 19.30, osnovna šola (ponovitev 16. aprila, 
isti čas in kraj)

Sevnica - odprtje razstave HAIG in branje haikujev, ob 18. 
uri, Galerija Ana

Krško - prireditev ob zaključku akcije “Moja najljubša 
knjiga 2005” z gostjo Deso Muck, ob 18. uri, Valvasorjeva 
knjižnica

19. april
Brežice - medobmočno srečanje otroških gledaliških sku

pin, dopoldne, Prosvetni dom

20. april
Krško - lutkovna predstava “Janko in Metka” v izvedbi 

lutkovnega gledališča Maribor, ob 17. uri, Kulturni dom

21. april
Krško - komedija “Maratonci tečejo častni krog” v izvedbi 

Primorskega gledališča Nova Gorica, ob 19. 30, Kulturni dom

22. april
Sevnica - območna revija odraslih pevskih zborov “Pesem 

Posavja 2005”, ob 19. uri, Dvorana Alberta Felicijana v gradu

23. april
Brežice - območna revija odraslih pevskih zborov “Pesem 

Posavja 2005”, ob 19. uri, cerkev Sv. Roka
Sevnica - koncert skupine Hladno pivo, ob 21. uri, mladin

ski center
'Brežice - nastop glasbenih skupin Big surfing elephanto 

in Soulfingers na predstavitvi internetne strani DSB, ob 21. 
uri, mladinski center

24. april
Krško - območna revija odraslih pevskih zborov “Pesem 

Posavja 2005”, ob 18. uri, Kulturni dom

Branje je vrednota, ki se še 
vedno premalo ceni, zato so v 
knjižnici na dan odprtja za šte
vilne otroke, pa tudi starše, pri
pravili prav poseben program. 
S pevko Andrejo Zupančič so 
namreč skupaj potovali v De
želo Tamtaram, vsi malčki, ki 
so se včlanili v knjižnico v so
boto, pa so prejeli še posebno 
knjižno darilo. Knjižničarji so 
za odprtje mladinskega oddel
ka namenoma izbrali 2. april oz. 
Andersenov dan. Danski prav
ljičar Hans Christian Andersen 
se je rodil pred natanko dvesto 
leti, v svojem plodnem življen
ju pa je napisal kar dvestodeset 
pravljic, tri avtobiografije, pi
sal pa je tudi potopise in romane

ter bil nadarjen risar. Kot je 
povedala direktorica knjižnice 
Tea Bemkoč, imajo knjige čarob
ne oči, njihovo prebiranje pa 
je kot pobiranje cekinov s tal, 
zato je še toliko pomembneje, 
da se prične z branjem že zgo
daj. V knjižnici bodo odslej na 
novem oddelku, ki ga krasi 
maskota Kristijan, prirejali lut
kovne predstave, razstavljali 
bodo priljubljene knjige, za os
novnošolce pa bodo vsak me
sec pripravljali uganko, malo 
starejši pa bodo pokukali v živ
ljenjepis Andersena. Še cel ap
ril bodo prirejali tudi ure prav
ljic, ki jih bodo dopolnili z og
ledom razstave Andersenovih 
knjig in predstavitvijo oddelka.

Potovanje v deželo Tamtaram

Brežiškim knjižničarjem je 
k odprtju čestitala tudi Jelka 
Gazvoda, sekretarka na Mini
strstvu za kulturo. Povedala je, 
da ima brežiška knjižnica gle
de na slovensko povprečje še 
vedno premalo knjig na prebi
valca, kupovati bo morala tudi 
več novega gradiva in še bolj 
aktivno izobraževati za potre
be informacijske pismenosti. 
Gazvodova je tudi omenila, da 
je zelo pomembno sodelovan
je s šolskimi knjižnicami, knjiž
nica pa bo izziv našla tudi v 
potrebah prihodnjega visoko
šolskega strokovnega progra
ma. Knjižnica bi po njenem 
mnenju morala postati kul
turno in izobraževalno središče 
ter točka vseživljenjskega uče
nja in družbene enakosti, oprav
ljati pa bi morala tako infor
macijsko kot tudi socialno 
funkcijo. Prav slednjo dobro 
izvaja, vsaj po slišanem, saj so 
prisotni lahko prisluhnili po
sebni pravljici o nekdanjem 
brežiškem gozdu Hrastincu, ki 
je šele s pomočjo čudežnih 
živali popeljal Andersena v 
svet pravljic. Seveda le v otroš
ki domišljiji, pravljico so nam
reč sestavili učenci 5. b razreda 
brežiške osnovne šole. In to je 
izvrstna popotnica mladinske
mu oddelku za dobro delo v 
prihodnje.

Mojca Kosem

Zlata plaketa 
artiškim 

tamburašem
Novo mesto - Prvo soboto 

v aprilu je potekalo jubilejno 
25. srečanje tamburašev in 
mandolinistov Slovenije, ki ga 
je organiziral Javni sklad za 
kulturne dejavnosti RS. Sreča
nje je bilo tekmovalnega zna
čaja in je namenjeno nadaljni 
rasti kakovosti tamburaških 
sestavov ter seznanjaju občin
stva s to zvrstjo instrumental
ne glasbe.

Vsako leto se omenjenega 
srečanja udeležuje tudi Tambu- 
raški orkester KUD Oton Žu
pančič iz Artič, ki ga vodi prof. 
Dragutin Križanič. Čeprav je 
orkester precej okrnjen, saj je 
veliko njihovih članov študen
tov, ki med tednom niso doma 
in ne morejo obiskovati vaj, so 
letos dosegli izjemen uspeh - 
z osvojenimi 96 točkami so si 
med 11 sodelujočimi skupina
mi prislužili zlato plaketo. 
Občinstvo in ocenjevalno ko
misijo so navdušili s “Starin
skimi popevkami Samobora”, 
z Gobčevo ”Vora bije” in Ada
mičevo “Po jezeru bliz Trigla
va”. Prof. Križaniča zelo vese
li, da kakovost muziciranja na 
tamburicah in mandolinah ras
te, kar je pokazala tudi tokrat
na revija, saj so kar štiri sestavi 
dobili zlato plaketo. Pravi, da 
igrajo za svojo dušo in za tiste, 
ki imajo radi tovrstno glasbo. 
Tudi v prihodnje bodo zelo 
aktivni, saj v kratkem načr
tujejo koncert v Nedelišču pri 
Čakovcu, pripravljajo koncer
ta ob zaključku sezone z 
brežiškimi zbori v Brežicah in 
Artičah, sredi oktobra na so 
povabljeni na gostovanje v 
Berlin. J.K.

Na medobmoč- 
nem srečanju 
lutkovnih sku
pin v Prosvet
nem domu Bre
žice je nastopi
lo pet lutkovnih 
skupin; Posavje 
so zastopali mla- 
di lutkarji iz OŠ 
Krmelj, ki so zai
grali “Maruški- 
no mavrico" .

Mladi lutkarji

kulturno športno društvo Lukovec 
organizira

jubilejni

V PETEK, 15. APRILA 2005 
OB 20.00 URI

V KULTURNI DVORANI SEVNICA

nastopajoči:
Mladi Lukovca, Ansambel Braneta Klavžarja, 
Navihanke, Tercet Domima, Spev, Brežiški flosarji, 
Čili patrol, Moni Tkalec.

Izkupiček je namenjen za dokončanje ^ 
Kulturno mladinskega doma

PREDPRODAJA VSTOPNIC: ^
PAPIRNICA GPS SEVNICA, LEKOS PAPIRNICA METKA
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Hyundai Tucson CRDi
Ponudba Hyundaijevih te- nekaj pomeni. Ne gre več toli- 

rencev je vse bolj pestra. Po ko za ceno, ki ni več tako kon- 
SantaFe’-juinTarracanujepo- kurenčna kot nekdaj. Je pa še 
nudbo zaokrožil še manjši, od vedno. Približno pet milijonov 
Santa Fe’-ja za skoraj 20 cm in pol za popolnoma oprem- 
krajši in 2,5 cm ožji Tucson ljeno različico TOP-KU, z usn- 
oziroma v izvirnem indijan- jem na sedežih, ESP-jem, samo-

skem prevodu “tusson”, kar 
pomeni “pomlad v podnožju 
črne gore”, svojevrsten sinonim 
za korejsko pomlad, ki z novi
mi izdelki postaja vedno bolj 
privlačna ne samo ameriškemu, 
temveč vse bolj tudi evropske
mu okusu.

Tusson gre za med.' Pogo
varjati se je mogoče o rezerva
cijah, kar danes, v množici 
raznolikih tudi konkurenčnih 
in takoj dobavljivih izdelkov,

Motor:
- 4-valjni vrstni turbodiesel, 
Common Rail
- prostornina: 1991 cm3 
-največja moč: 112KM (82,5 kW)
- navor: 245 Nm pri 1800- 
2500/min.

dejno klimatsko napravo, gret
jem sedežev... je še vedno manj 
od primerljive japonske kon
kurence. Eden od močnejših ar
gumentov je mladostno svež 
videz z estetsko dodelanim 
prednjim delom in novim, po
ložnim, dinamično oblikova
nim, odločnim zadkom, ki po 
novem nudi možnost odpiranja 
zadnjega stekla. Tucson ne 
skriva podobnosti s Santa Fe- 
jem, vendar so nove linije ele
gantne, bolj kompaktne. No
vost so tudi strešni nosilci, pri
jetnejša pa je notranjost s so
dobnejšo armaturno ploščo. 
Voznikov sedež je ergonomsko 
soliden in večkratno nastavljiv, 
za razliko od volanskega obro
ča, ki je žal nastavljiv samo v 
višino. Potrebam prtljažnika se

učinkovito prilagaja tudi zad
nja klop, kjer je odločno, ven
dar manj udobno kot spredaj, 
odmerjen prostor tistim, ki sedi
jo zadaj.

Dvolitrski turbodizel CRDi 
s skupnim vodom, razmeroma 
tih in terensko uglajen, je v os
novi dovolj zmogljiv in živa
hen, ne glede na težo vozila. 
Tudi pospešek in največja hit
rost nista ravno zanemarljiva 
podatka, čeprav Tucsona ne 
uvrščata med hitrejše terence.

Petstopenjski ročni menjalnik 
je naravnan na varčevanje, 
predvsem v četrti in peti pre
stavi, čeprav je testno povpre
čje porabe dokaj visoko. Tuc
son je terenec urbanih sredin,

Zmogljivosti:
- naj višja hitrost 166 km/h
- pospešek 0-100 km/h: 14,9 s
- poraba po podatkih proiz
vajalca: 6,3/7,6/101/100km
- testno povprečje: 10,21/100 km

terenec asfalta in najmanj tere
na. Tako ga vidi večina, ki jim 
terenska narava vozila pred
stavlja samo občasno opcijo, 
bolj statusno kot praktično. 
Toda Tusson zmore še kaj več 
kot samo nedolžna brezpotja. 
Štirikolesni pogon TOD (tur- 
que on demand) lahko preko 
elektronske sklopke v trenut
ku porazdeli pogonsko moč 
motorja na tisti par koles, ki ima 
boljši oprijem. Z blokado 4-ko- 
lesnega pogona 4WD - LOCK

z gumbom na armaturni plošči 
pa se največji navor porazdeli 
med prednjo in zadnjo osjo v 
razmerju 50:50, kar mu omo
goča premagovanje težjih voz
nih pogojev. Toda večina bo to 
možnost redkokdaj izkoristila, 
če jo sploh bo, saj je asfalt bolj 
čist in manj tvegan od globo
kega blata, snega, luž, vozniku 
neveščih vzponov in spustov 
ter možnih prask karoserije.

Aleksander Krebelj

Derma Art ...
LASERSKI KABINET

Trajno lasersko odstranjevanje kapilar, 
poraščenosti in pigmentnih sprememb 

(07/49- 66-044, 031 681-401)

Odstranjevanje dlačic 
z laserjem

Tokrat vas želimo seznaniti z odstranjevanjem motečih 
dlačic s pomočjo laserske terapije, zato bomo podrobno pojas
nili postopek posega, možnosti uspeha, nego kože pred pose
gom in po njem. Za poseg uporabljamo diodni laser, proizva
jalca ASAH MEDICO z valovno dolžino 810 nm in naj večjo 
zmogljivostjo 90 w. Tehnični podatki tega laserja po sedanjih 
svetovnih merilih ustrezajo najmodernejšim smernicam. Laser 
ima vgrajen hladilni sistem, ki tretirani predel hladi pred, med 
in po emisiji laserskega žarka, kar je pomembno dejstvo za 
varen in uspešen poseg. Omenjeni laser ima certifikat FDA in 
CE ter dovoljenje Urada za zdravila v Sloveniji. Eden od 
pogojev za uspeh terapije je poleg najnovejše laserske tehni
ke visokega medicinskega razreda tudi strokovna usposob
ljenost medicinskega osebja.

Največkrat se dogaja, da stranke želijo odpraviti problem 
moteče poraščenosti tik pred odhodom na dopust. To pa je 
zaradi načina delovanja laserja in nujnosti več tretmajev 
oteženo. Največja kontraindikacija pri laserskem posegu je 
sonce. Koža pred posegom ne sme biti porjavela in tudi po 
posegu sončenje ni priporočljivo. Prav tako pred in po posegu 
nesmemo obiskovati solarija, uporabljati proti celulitnih, fo- 
toaktivnih krem in eteričnih olj. Laserski žarek potuje po dlačici 
do korena in uniči koren dlačice. Sama dlačica v nekaj dneh 
po posegu izpade. Za uspešnost posega je pomembno, da so 
dlačice v koži, zato mesec dni pred tretmajem dlak ne pulimo 
ali depiliramo. Dovoljeno je samo odstranjevanje dlak z brit
vico ali striženje. Laserski žarek lahko uniči koren dlačice le 
takrat, ko je ta v fazi aktivne rasti. Z vsakim posegom je 
uničenih povprečno 15 odstotkov dlačic. Po šestih posegih s 
pravilnimi časovnimi intervali pa zagotavljamo za 80-od- 
stotno dolgotrajno zmanjšanje poraščenosti. Prav zaradi tega 
dejstva je lasersko odstranjevanje dlačic najučinkovitejša 
metoda. Po tretmaju kožo zaščitimo z oblačili, obraz pa s kre
mo z visokim zaščitnim faktorjem (preko 60) ali “san block”
mazili. Daniela Truden, www.dermaart.si

Umazani ples 2/Dirty Dancing 2
Umazani ples 2 je brezčasna zgodba 

o iskanju ljubezni, čutnosti in neodvis
nosti. Popelje nas v svet živahnih barv, 
vročih ritmov in silovitih čustev. 18- 
letna Katey Miller se s starši in sestro 
leta 1958 preseli na Kubo, kjer očeta 
čaka služba direktorja pri Fordu. Vsi so 
prepričani, da se bo pridna Katey zlah
ka pomešala med bogataške ameriške 
najstnike. Toda njo privlači odločen in 
ponosen natakar Javier, ki je po vrhu še 
odličen plesalec. Katey se odloči, da bo 
obvladala vroče kubanske ritme. Pre
priča ga, da se prijavita na plesno tekmovanje. Ne vesta pa, da je 
pred vrati revolucija.

Telesni čuvaj/Man on Fire
Dvakratni dobitnik oskarja Denzel 

Washington spet blesti v akcijskem tri
lerju, ki je prava mojstrovina o nasilju. 
Izmučeni nekdanji operativec in ubija
lec CIE John Creasy (Washington) obu
puje nad življenjem in se utaplja v alko
holu, dokler mu njegov prijatelj Rey- 
burn (oskarjevec Christopher Walken) 
ne najde dela telesnega čuvaja devetlet
ne Pite Ramos (Dakota Fanning). Ob 
deklici spet počasi najde smisel življe
nja; ko jo ugrabijo, njegov bes izbru

hne in nihče več ga ne more ustaviti.

Bournova premoč/
The Bourne’s Supremacy

Bourne je svojo nasilno preteklost 
pustil za sabo in živi normalno življen
je z dekletom Mario. Toda njegovi na
črti za mirno življenje padejo v vodo, 
ko preživi poskus umora. V begu pred 
neznanim sovražnikom je Bourne težka 
tarča, čigar veščine, odločnost in vzdr
žljivost postanejo velik problem. Mo
čan in napet, z izjemnimi akcijskimi 
prizori je Bournova premoč eden naj- 
inteligentnejših in najspektakularnej- 
ših akcijskih trilerjev zadnjih nekaj let.

Rubriko je pripravila:
VIDEOTEKA STUDIO & NELI pri vodovodnem stolpu v Brežicah

za lepši videz

Koža in psiha
Človek, zadovoljen s samim seboj, je tisti človek, ki je 

zadovoljen tudi z življenjem. Koža odseva duševno 
razpoloženje bolj kot kateri drugi organ. Tudi hormoni in 
geni imajo veliko vlogo in seveda življenjski slog - od navad 
prehrane do spanja in telesne vadbe.

Vse, kar dobro dene koži, je dobro tudi za dušo in nasprotno. 
Vedeti moramo, da je koža organ, ki se na duševno stanje odzi
va izredno občutljivo. Da je med kožo in psiho intimna vez, 
ve vsakdo iz lastne izkušnje; pordimo od sramu ali jeze, poble- 
dimo in potimo se od strahu, zaradi zgroženosti dobimo kurjo 
polt, tudi rdečica iz zadrege odseva našo dušo.

Čeprav součinkovanja med kožo in psiho še ni mogoče 
biokemično opisati, ga vendarle prek vedenja lahko opazujemo. 
Tipični primer so akne. Čeprav ima ta bolezen nedvomno 
biološke vzroke, pa ima lahko duševno stanje posredno prek 
načinov vedenja na njen potek velik vpliv.

Nezadovoljstvo zaradi mozoljavega obraza moti duševni 
mir, poveča se nezadovoljstvo s samim seboj, vse to pa odrea- 
gira na koži. Prizadeti po možnosti ob vsakem pogledu v ogle
dalo s prsti stiska vse povprek po koži - pogosto ne glede na to 
na to, ali so prsti čisti. Posledica je največkrat ta, da se stanje 
kože hitro poslabša.

Torej manj stresa koristi koži!
Posneto s strani www.med.over.net.
Lep pozdrav do prihodnjič,

Alenka Dimbek
www.alenkinstudio.com
07/49-66-333 STUDIO BREŽICE
07/49-66-334 STUDIO BREŽINA

moda
Na vsako novo modno sezono se radi pripravljamo, saj to 

pomeni spremembo, kar je vedno dobrodošlo. Veliko ste že 
izvedeli o prihajajoči modni sezoni, tudi v SavaGlasu smo 
pisali o modnih smernicah, kaj bomo nosili, katere barve, slo
gi, kroji bodo aktualni, kako priti do svojega stila, pa tudi o 
modnih dodatkih. Tokrat še nekaj nasvetov, da bodo priprave 
na novo modno sezono lažje. Vsi radi nosimo hlače, bolje 
rečeno kavbojke. A se večkrat pojavi težava, da nam nikakor 
ne uspe najti pravih za našo postavo. Naj vam pomagam. Sicer 
smo o tem že enkrat nekaj malega zapisali, a nasvetov nikoli 
ni preveč. Torej jeans - hlače, enako za ostale materiale - velja
jo pravila, ki jih narekuje naša postava. Vsekakor je zelo 
pomembno, kateri kroj nosite in če je pravi, si postavo lahko 
le polepšate. Glede na to, da nam ta sezona ponuja prelepa 
krila, se seveda ne oklepajte samo hlač (na fotografiji kolekci
ja pomlad/poletje 2005 Anna Sui - jeans model).

Začnimo s težavo pri' močnih stegnih. Uporabljajte temne 
barve, za kavbojke temno do srednje modro. Ne kupujte % 
hlač in hlač, ki imajo na stegnih na straneh žepe, to izgled 
samo poslabša. Zase vzemite kroj, kjer je hlačnica v celoti 
enako dolga, model naj ne bo ozek ampak udoben, tudi na 
stegnih naj ne bodo ozke. Naj bodo raje daljše kot prekratke.

Ste majhne in drobne? Bi bile rade malce bolj ženstvene in 
vizualno višje? Izbirajte temne barve, torej za kavbojke tem
no modre. Hlače naj bodo vedno predolge, čevlji naj imajo 
visoke pete! Hlače naj bodo okrašene z žepi, to noge podaljša.

Če ste bolj močne postave, naj bodo hlače iz “streča” 
(razstegljiv material), ali vsaj velik delež iz streča; to vam daje 
udobnost in ožji videz! Hlače naj bodo po celi dolžini enako 
široke in malce predolge. Obvezno zraven nosite visoke pete 
in temne barve.

Ste višje oz. normalne veli
kosti in izredno suhe? 7/8 hlače 
ali zavihane so za “suhice” op
timalne. Tudi noge niso kot dve 
tanki palčki, ampak vse izgleda 
žensko in zapeljivo. Predvsem 
kavbojke naj bodo izprane, to 
malce razprši postavo, tako 
pridejo do izraza lepe obline.
Hlače naj ne bodo ozke in dolge, 
pa tudi kakšni nizki čevlji ne 
pridejo v poštev.

Če imate široke boke, po
tem iščite streč material in tem
ne barve. Hlačnice naj bodo 
enako dolge in ne ozke. Nika
kor ne izberite hlač v obliki ko
renčka, ali pa zavihane oz. 7/8 
hlače, izgledale boste nižje in 
poudarile boste svoje boke.

Nimate zadnjice oz. je ravna? Oblecite nizke hlače, ki se 
nosijo na bokih in so na stegnih in zadnjici osvetljene, te 
bodo prave za vas. Obline bodo na pravem mestu in tudi žele
ni volumen.

Uživajte pri nakupu in preizkusite nasvete.
Lea Šinko Štraus

c_Afa/to čtte
Tfcfe/on 07/49-91-250

'2)0 nartočnifee je cenejši!
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Dirnbek uspešen na Škotskem
Glasgow - Brežičan Peter Dirnbek je na svetovnem karate pokalu Shito-Ryu karate šol osvojil 
zlato medaljo v srednji kategoriji, slovenska članska reprezentanca pa je ekipno osvojila še 
dve bronasti medalji - v bojih in v obveznih vajah - katah.

Po lanskoletnem 3. mestu na 
evropskem prvenstvu v Parizu je 
Peter Dirnbek letos na otoku 
dosegel najboljši rezultat svoje 
kariere, saj je na močnem tek
movanju (nastopilo je 487 tek
movalcev iz 23 držav) v kate
goriji do 78 kg v bojih osvojil 
zlato medaljo. Ob tem pa je bil 
član uspešnih ekip v katah (ob 
njem še dvojec Darko Cicvarič 
in Franc Bajs) in v bojih, ki sta 
osvojili bronasto kolajno. S tremi 
medaljami je bil Dirnbek tudi 
najuspešnejši član slovenske 
Shito Ryu reprezentance.

Za vrhunec razburjenja pa so 
poskrbeli reprezentanti v bo
jih, kjer so udarno pest tvorili 
tekmovalci iz Posavja; ob Sev- 
ničanu Marku Stoparju so re
prezentančne barve zastopali 
tudi trije Brežičani - Christian 
Kajtna, kapetan ekipe Veljko 
Jukič ter Peter Dirnbek. Po treh 
težkih bojih z reprezentancami 
Južnoafriške republike, Angli
je in Danske so osvojili 3. mes-

r :,▼*
A
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Ena zlata in dve bronasti medalji na svetovnem karate Shito Ryu 
pokalu v Glasgowu na Škotskem za slovensko reprezentanco (od 
leve čepijo Franc Bajs, Peter Dirnbek, Marko Stopar, od leve 
stojijo Veljko Jukič, Darko Cicvarič, Christian Kajtna, Jernej 
Sever in predsednik Shito Ryu zveze Tone Maruša).

to, zmaga v tej prestižni član
ski kategoriji pa je pripadla 
Norvežanom pred Angleži in 
Slovenci. Uspeh v Glasgowu

velja kot največji uspeh Shito 
Ryu šole karateja na medna
rodnih tekmovanjih v zadnjih 
dveh desetletjih.

ju-jitsu

Tekmovanje v tehnikah
Boštanj - V soboto, 2. aprila, je v boštanjski osnovni šoli 

potekal turnir v tehnikah za mladino do 15 let. Tekmovanja seje 
udeležilo sedem slovenskih klubov, med njimi tudi posavska

kluba - Društvo 
borilnih veščin 
Ipon Rucanor iz 
Sevnice in 
Društvo boril
nih veščin Ka- 
tana iz Globo
kega. Tekmo
valci so bili 
razvrščeni glede 
na starost in os
vojeno stopnjo 
pasu v različne 
kategorije, v ka
terih so prika
zovali ju-jitsu 
tehnike.

judo
Zlata Tina in Denis

Celje - Tina Kukec v abso
lutni kategoriji +78 kg in Denis 
Štih v kategoriji do 90 kg sta 
suvereno premagala vse nasprot
nike in osvojila zlati medalji in 
naslov državnega prvaka. Dobro 
se je borila tudi Pika Mirt v 
kategoriji do 63 kg, ki je od de
vetih udeleženk osvojila 3. mes
to in bronasto medaljo.

V kategoriji do 66 kg se je 
Mitja Vidmar v konkurenci 16 
tekmovalcev moral zadovolji
ti z dobrim 5. mestom.

Uspeh so dopolnili Gašper 
Kostrevc, kije dosegel 5. mes
to in Jessica Metelko z 
doseženim 7. mestom, Žan 
Dobnik ter kadeta Matic Lam
pič in Grega Kos pa so v ostri 
mladinski konkurenci nabirali 
izkušnje za naslednje borbe.

I
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- so cenovno najugodnejša rešitev za ohranitev 

spomina v klasičnem albumu, fotografije pa so 
izdelane na klasični foto papir, ki ima obstojnost 
več generacij. V digitalnem zapisu se ustvarja dvom 
vzdržljivosti medijev, zato klasični fotografski 
postopek in slika na foto papirju daleč prekaša vse 
ostale lastnosti in prednosti v digitalni fotografiji.
OD MALIH FOTOGRAFU DO METRSKIH POVEČAV
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poslovalnica Brežice Okna Glin Žagarstvo, vrata Liko Vrhnika, strešna okna Velux, 
hratnv ppriaknv 43 laminatni in 9otovi parketi Haro, kljuke Frascio, suhomontažni 

ooln d rai°V °e' aK0V sistemi Knauf, dekorativni kamni in vrtni program Imont.8250 Brežice

Tel.: 07/49-61-232 UGODNO GOTOVINSKI POPUSTI I

strelstvo
Kržanova premagala 
moške

Leskovec pri Krškem - Za
najprijetnejše presenečenje fi
nalnega turnirja 1. državne 
članske lige v streljanju z zrač
no pištolo je poskrbela Breži- 
čanka Vesna Kržan, ki je z 
novim osebnim rekordom 574 
krogov še drugič v tej sezoni 
premagala vse Člane naše moš
ke državne reprezentance. Njen 
izjemen dosežek predstavlja 
tudi neuradni državni rekord za 
članice v disciplini 60 strelov. 
Ekipno so Brežičani v Leskov
cu s 1662 krogi osvojili 4. mes
to, poleg Kržanove pa sta nas
topila še Robert Ferenčak in 
Matej Krajnčič. V skupni 
uvrstitvi je ekipa Brežic s tek
mo manj (zaradi prazne klub
ske blagajne se enega turnirja 
niso udeležili) pristala na solid
nem 8. mestu.

Slemenšek najboljši 
Slovenec

Pragersko - Na olimpijskem 
strelišču za puško šibrenico na 
Pragerskem je potekala med
narodno strelsko tekmovanje 
Pokal Bereta in I. pokal SZS v 
trapu. Na tekmovanju je sode
lovalo 98 tekmovalcev iz Avst
rije, Češke, Hrvaške, Luksem
burga, Madžarske, Slovaške in 
Slovenije. Novost tekmovanja 
v trapu so nova pravila, ki so 
zlasti spremenjena za streljan
je v finalni seriji, kar so strelci 
prvič preizkusili na tokratnem 
tekmovanju.

V tekmi za Pokal Berette je 
zmagal Čeh David Kosteletcy 
s 140 zadetki, od Slovencev 
pa je bil najboljši Sevničan 
Marko Slemenšek na 12. mes
tu. Za slovenske tekmovalce je 
bila pomembna tekma I. Poka
la SZS, ki šteje kot pozivni 
turnir za najboljše posamezni
ke. Zmagovalec je tako postal 
Marko Slemenšek s 130 zadet
ki. Med mladinci je zmagova
lec Matija Mlinarič Rudar 
Globoko s 113 zadetki.

gimnastika
Vodebova in ekipa 
mladink srebrne

Ruše - Telovadke GD Rain Kr
ško A programa in Al-nacional- 
nega programa v ženski športni 
gimnastiki so se v soboto udeležile 
pokala Ruš 2005. V kategoriji de
klic Al-nacionalnega programa je 
Ana Vodeb v mnogoboju s seš
tevkom 28,950 točke osvojila sre
brno kolajno. Mladinke Urška 
Štus, Nika Močivnik in Urška 
Mižigoj so ekipno osvojile 2. mes
to, v posamični mladinski konku
renci je bila najboljša, peta, Urška 
Štus, Nika Močivnik je bila šesta, 
Urška Mižigoj pa osma.

V kategoriji cicibanke A-pro- 
gram je Lara Žibert v mnogoboju 
osvojila 19. mesto, Urška Ašič je 
bila štiriindvajseta, Maruša Me
telko je zasedla 35., Vita Močivnik 
pa 36. mesto. V ekipnem delu tek
movanja je ekipa cicibank (omen
jene tekmovalke) zasedla 8. mesto.

atletika
Najprej miting

Brežice - Atletski klub FIT 
Brežice pripravlja prihodnjo ne
deljo (24. aprila) otvoritveni mi
ting sezone, ki bo hkrati izbirni za 
reprezentanco mlajših mladink in 
mladincev za nastop na mitingu v 
Bressanonu v Italiji 14. in 15. maja 
Ob 10. uri bodo prvi nastopili atle
ti iz atletskih šol, nato pa še moški 
in ženske in tekmovalci v vseh šti
rih disciplinah metov ter skakalci 
v višino, daljino in ob palici.

speedway

Šantej “spet” drugi
Natschbach, Krško - V soboto, 2. aprila, so v avstrijskem 

Natschbachu izvedli prvo dirko letošnjega državnega prven
stva posameznikov v speedwayu, zmagovalec prve preizkušnje 
novoustanovljenega skupnega Državnega prvenstva Slovenije, 
Hrvaške in Avstrije pa je postal glavni favorit Ljubljančan 
Matej Žagar. Trikratni slovenski državni prvak tako nadal
juje zmagovalni niz iz prejšnjih sezon.JZ vsega točko zaostan
ka seje na 2. mesto prebil Krčan Izak Šantej, ki je točko izgu
bil le v dvoboju z Žagarjem, tretjo stopničko pa je zasedel 
domačin Manuel Hauzinger.

Izak Šantej, Matej Žagar in Manuel Hauzinger
Druga dirka za državno prvenstvo je bila napovedana za 

minulo soboto, vendar so zaradi vremena lahko izpeljali le 
kvalifikacije. Zato so se odločili, da bodo dirko v celoti 
ponovili prihodnjo soboto, 16. aprila; ob 13. uri bo trening, 
ob 15.30 se bodo začele kvalifikacije, ob 18. uri pa dirka.

Sicer pa je letošnje tekmovanje za naslov državnega prvaka 
zastavljeno nekoliko drugače, saj v njem nastopajo vozniki iz 
Avstrije, Hrvaške in Slovenije. Tako se za naslov najboljšega 
poteguje 27 voznikov, najmlajši med njimi je 15-letni Hrvat 
Nikola Martinec, najstarejši pa 61-letni Manfred Trisko.

Kragelj in Gerčar izkoristila 
padca favoritov

Brežice - Motokros stadion Prilipe pri Brežicah je tradicio
nalno gostil prvo dirko letošnjega državnega prvenstva v mo
tokrosu. Program je krojilo muhasto aprilsko vreme, saj je 
deževje dodobra razmočilo progo, ki je postala “pacasta”, in 
bilo krivo za odpoved dirk najmlajših voznikov iz obeh razre
dov podmladka. Proga, dolga 1360 m, je bila že na drugem 
zavoju usodna za Romana Jelena, enega glavnih favoritov. V 
najmočnejšem, razredu Open, si je tako dvojno zmago privozil 
Sašo Kragelj (AMD Feroda), razred do 125 ccm je v svoj prid 
po padcu glavnega favorita Matevža Irta odločil njegov klub
ski kolega Klemen Gerčar (Sitar Dunlop RT), Benjamin Ci- 
renski iz AMD Brežice pa je zasedel 12. mesto; v najšibkejšem 
razredu voznikov z motorji do 85 ccm pa je bil najboljši Borut 
Bele (MTK Radenci).

Naslednja, druga dirka za točke državnega prvenstva bo 
prihodnjo nedeljo v Lembergu, na Prilipah pa bo naslednja 
dirka 7. in 8. maja (evropsko prvenstvo), 9. oktobra pa bo še 
mednarodna dirka ob prazniku občine Brežice. STA/M.K.

Novi Passat.
Razkošje, ki se ga hitro navadite.
Pameten, varen, udoben, funkcionalen. Novega Passata z 
novim načinom zagona motorja, klimatsko napravo, 
elektronsko parkirno zavoro, zavorno asistenco, ESP, ABS in 
ASR, zadnjimi lučmi v tehniki LED ter Štirivodilno zadnjo 
premo serijsko lahko doživite na testni vožnji.

Vabljeni v naš salon!

Novi Passat
Sate j« Stoipna pMshK tet • Kna^e <% W * JCa g+m

Radanovič Brežice d.o.o.
Černelčeva ulica S,
8250 Brežice

Tel.: 07/49-92-150 
Fax: 07/49-92-172
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Vse za blagor otrok 
(in ostalih)

Krško - Sojenje nekdanji ravnateljici Vidi Najger z OS Bizeljsko in poslovodkinji trgovine Ivanki 
Babič seje nadaljevalo z zagovorom Najgerjeve. Obtožnica ju bremeni kaznivega dejanja zlorabe 
položaja ter ponareditve poslovnih listin. OŠ Bizeljsko naj bi v Babičevi trgovini, ki sicer ni bila 
uradni dobavitelj za šolo, domnevno nakupila za sedem milijonov SIT artiklov.

Nekdanja ravnateljica OŠ 
Bizeljsko Vida Najger je so
dišču predložila specifikacijo 
stroškov, ki so nastali pri delu 
šole oziroma zunajšolskih de
javnostih. Čeprav Najgerjeva 
ni imela dostopa do uradnih 
šolskih listin, se je skušala 
spomniti vseh stroškov, ki so 
nastajali pri številnih obšol
skih dejavnostih in za katere je 
morala nabaviti material v tr
govini Babič. Teh neplaniranih 
stroškov, ki jih je Najgerjeva 
specificirala v štiridesetih toč
kah, pa je bilo za sedem mili
jonov SIT. Ob poslušanju nje
nih obrazložitev bi si verjetno 
vsakdo od staršev zaželel, da 
bi njegov otrok obiskoval OŠ 
Bizeljsko, saj so tam zelo lepo 
skrbeli za otroke in jih kar na
prej nagrajevali; ob vstopu v 
šolo, ob sprejemu v šolsko 
skupnost, ob pustu, če so bili 
dalj časa bolni, če so bili v šoli 
v naravi, če so bili uspešni, če 
so nastopali in podobno. Ob teh 
pojasnjevanjih je poslušalec 
težko ostal resen, saj na Bizelj
skem - denimo - ob novem le
tu niso obdarovali zgolj otrok, 
ampak so obdarili tudi samega

dedka Mraza. Pridno so nagra
jevali tudi delavce, ki so delali 
vinogradu, ki so popravljali 
streho, ki so otroke sprejeli na 
domu, nagradili so otroke, ki 
so sodelovali v delavnici o pti
ču čebelarju, njihova dobrota 
pa se je kazala tudi v tem, da so 
nagrajevali celo obiskovalce. 
Kot pravi Najgerjeva, so otro
ke nagrajevali s sladkarijami, 
didaktičnimi ali plišastimi igra
čami in podobno, odrasle pa v 
glavnem s kavo in žganimi pi
jačami, denimo viskijem, če
prav se je tožilcu Zevniku zde
lo bolj smiselno nagrajevanje 
z vinom, ki gaje na Bizeljskem, 
kakopak, obilo. Na šoli so na
grajevali tudi tiste, ki so vodili 
delavnice, tiste, ki so sodelovali 
v delavnicah, dobro srce so 
imeli tudi za sodelavce, ki so 
jih nagrajevali ob materinskem 
dnevu, ob novem letu, zanje so 
v letu dni organizirali šest 
piknikov; tudi na številnih 
konferencah so se malo sladkali 
in pili. Najgerjeva se ni spom
nila, koliko otrok je obiskala, 
ki so bili dlje časa odsotni zara
di bolezni, in jih obdarila, ime
la pa je napisan točen znesek,

koliko je za darila zapravila. 
Kot je v zagovoru dejala Naj
gerjeva, je ona verjetno tudi 
edina slovenska ravnateljica, 
ki je prevozila na stotine kilo
metrov za šolo na svoj račun. 
Če je bilo treba, je sama tudi 
čistila. Sama je nabavila dišeča 
čistila in krpe za čiščenje, vse 
te čudežne reči, ki so odgan
jale trohnobo iz hrama učenosti 
pa se je dalo dobiti kje drugje 
kot v trgovini Babič. Babičeva 
trgovina na Bizeljskem je tako 
lahko zgled vaškim štacunam, 
ki premorejo v glavnem le kruh, 
moko, sol in poper. Pri Babiče
vih pa so imeli vse: od betona 
in apna do keramičnih ploščic, 
rož lončnic, material za najraz
ličnejše dejavnosti, veliko iz
biro žganih pijač, vrče in stek
lenice, v katerih so bile vgravi
rane točno določene besede 
zahvale, pa do tort, kremnih 
rezin in še česa. Ni, da ni, bi 
lahko rekli.

Na tokratno obravnavo, kjer 
je imela glavno besedo obdol
žena Najgerjeva, so povabili 
tudi 18 prič, a večina ni prišla 
na vrsto in bo zaslišana prihod
njič. N.Č.C.

Mlado 
življenje 
ugasnilo 
na tirih

Orehovo - Žalosten do
godek se je odvijal v soboto, 
2. aprila, med 22. in 23. uro 
na Orehovem. Na zavarova
nem železniškem prehodu 
ceste čez železniško progo 
je vlak zbil osebni avtomo
bil, v katerem je bila 21-let
na voznica iz okolice Kr
škega. Kraj dogodka sta si 
ogledala preiskovalni sod
nik okrožnega sodišča v Kr
škem in okrožni državni 
tožilec, posredovati pa so 
morali tudi gasilci. Kljub hit
ri intervenciji iz sevniškega 
zdravstvenega doma je voz
nica na kraju umrla. Po ugo
tovitvah je tuja krivda za 
nesrečo izključena in ostaja 
uganka, ali se je dekle samo 
odločilo za ta korak. 21-let
no dekle, katere življenje se 
je prekmalu izteklo, je bilo 
pred tremi leti kot sopotnica 
udeleženo v hudi prometni 
nesreči, v kateri sta na Med
vedjeku umrla zakonca Žer
jav iz Sp. Pohance. Takrat je 
bila z njima v avtomobilu in 
je njeno življenje dolgo vise
lo na nitki. Sedaj se je tra
gično izteklo na Orehovem.

Tretješolci bolj varni 
v prometu

Brežice - Brežiški policisti so skupaj s člani Združenja šofer
jev in avtomehanikov iz Brežic pripravili preventivno akcijo 
“Učna ura v prometu”, ki se jo je udeležilo 210 učencev 3. razre
dov iz devetih osnovnih šol brežiške občine in sicer iz Artič, 
Bizeljskega, Brežic, Cerkelj, Dobove, Kapel, Globokega, Pišec 
in Velike Doline. Z akcijo so želeli organizatorji izboljšati var
nost mladih udeležencev v cestnem prometu tudi tako, da so jim 
praktično prikazali ravnanje in udeležbo v cestnem prometu. 
Učenci so se v spremstvu vodje policijskega okoliša sprehodili 
po mestnih ulicah, obnovili poznavanje prometnih pravil, promet
nih znakov in praktično izvedli prečkanje različnih tipov križišč. 
Ogledali so si tudi avtobusno postajo in se popeljali kot potniki 
v avtobusu. Med vožnjo so jih opozorili na primemo obnašanje, 
pravilno vstopanje in izstopanje ter uporabo varnostnih pasov, 
nakar so vse skupaj izvedli in večkrat ponovili tudi v praksi. Na 
policijski postaji so jim možje v modrem pokazali različno 
policijsko opremo, se z njimi pogovarjali o varnosti, obnašanju 
v prometu, samozaščitnem obnašanju in jim tudi razdelili zloženke 
s preventivnim materialom.

Po končani demonstraciji so organizatorji učence povabili, 
naj narišejo risbe na temo akcije, ki jih bo odbor za izvedbo učne 
ure pregledal in pet najboljših nagradil s praktičnimi nagradami. 
Učenci so tako obogateni z znanjem o prometu odhiteli proti 
svojim domovom s podarjenimi kresničkami okoli vratu, tako da 
bo njihova pot odslej bolj vama tudi ponoči. M.K.

Koristna izmenjava mnenj
Brežice - Na pobudo Ivana Urbanča, predsednika Krajevne 
skupnosti Podbočje, so se sinoči v Gadovi peči sestali predstavni
ki posavskih krajevnih skupnosti, ki na jugu mejijo s Hrvaško. 
Z najodgovornejšimi delavci Policijske uprave Krško so izmen
jali izkušnje in mnenja ter seveda opozorili tudi na zaplete, do 
katerih prihaja med ljudmi ob meji in policisti.

Skupno so ugotovili, da je to pravzaprav bilo prvo soočenje 
obeh strani in da bi jih moralo v interesu sožitja med obema 
stranema biti več. Izrazili so prepričanje, da se tudi po vzpostavi
tvi schengenskega mejnega režima kakovost življenja ne sme 
poslabšati. Zato pa je potrebna tudi večja korektnost in strpnost 
v postopkih do ljudi ob meji ter preventivno delovanje. In ne gre 
pozabiti, so poudarili predsedniki podgorjanskih krajevnih skup
nosti, daje varnost ob meji v mnogočem odvisna od sodelovanja 
z ljudmi, ki žive ob njej.

Predsedniki krajevnih skupnosti vse od Bizeljskega, Velike 
Doline in Podbočja do Kostanjevice so policistom nazorno 
nanizali celo vrsto primerov ravnanj policistov, ob katerih pri
haja do nesporazumov in izpostavili še probleme z Romi, hkrati 
pa povedali, da so za red in da razumejo postopke policistov. 
Pripombe pa so imeli predvsem na ukrepe prometne policije, ki 
tudi domačine ustavlja večkrat na dan, postavlja zasede na 
turističnih poteh in vse prevečkrat ravna tako, kot da so domačini 
najhujši prestopniki.

Predstavniki policije so omenjali svoje probleme, ki jih imajo 
ob zagotavljanju varnosti ob 92 km dolgem odseku zelene meje. 
Po besedah Andreja Zbašnika, direktorja Policijske uprave Krško, 
se v zadnjih letih varnostni položaj ni poslabšal in konfliktov je 
bilo manj. Bo se pa od nekdanjih 25 število policistov - zdaj jih 
je že 320 - v prihodnjem letu povečalo še za 150 uniformiranih 
oseb, ki bodo varovali zunanjo evropsko mejo. Hkrati so pouda
rili, da je tudi v policiji še precej rezerv, občane pa opozarili, naj 
prekrške sporočijo na policijske postaje. V.P.

KANAL 2000

Pošto v Kozjem in Mokronogu 
“obiskal” Krčan

Celje/Novo mesto - Celjski kriminalisti in policisti so kaznive
ga dejanja ropa pošte v Kozjem, ki se je zgodil konec marca 
letos, in ropa pošte v Mokronogu, ki je bil izvršen v začetku 
aprila, osumili 31-letnega moškega z območja Krškega. Z njim 
so kriminalisti opravili pogovor in hišno preiskavo' na njegovem 
domu, po zbranih obvestilih pa so osumljenega s kazensko 
ovadbo privedli na zaslišanje. Po zaslišanju je dežurni preisko
valni sodnik Okrožnega sodišča v Novem mestu za osumljenega 
odredil pripor.

Med preiskavo so kriminalisti ugotovili, da se osumljeni ne 
zadržuje na domačem naslovu, ampak prespi kar v kombiniranem 
vozilu na različnih krajih. Zato je bilo za osumljencem razpisano 
iskanje z odvzemom prostosti. Osumljeni je 31. marca letos v 
popoldanskih urah uslužbenki na pošti v Kozjem zagrozil s pištolo 
in od nje zahteval denar. Po storjenem kaznivem dejanju ropa se 
je z osebnim avtomobilom odpeljal v smeri Lesičnega. Nekaj dni 
zatem pa je oropal tudi pošto v Mokronogu, policisti pa so ga 
kmalu po kaznivem dejanju prijeli.

kompas po pravnih labirintih

Piše: univ. dipl. prav. Marta Jelačin

Obravnavanje zadev 
pred ustavnim 

sodiščem

Vprašanje:
Že tri leta je, od kar je moj odvetnik vložil ustavno pritožbo 

pri Ustavnem sodišču v Ljubljani, na mojo urgenco pred 
mesecemše do danes nisem prejel odgovora. Žanima me, ali se 
lahko vlečejo zadeve v nedogled in ali se v nobenem primem ne 
morejo obravnavati zadeve prednostno, ali so mi dolžni odgovo
riti na moje urgence, naslovljene na predsednika sodišča? Kaj se 
razume pod pojmom “posamični akt”, ki se lahko izpodbija pred 
ustavnim sodiščem?

Odgovor:
Svojevrstno podobo naše tako imenovane pravne države kaže 

tudi nenehno naraščanje ustavnih pritožb pred Ustavnim sodiš
čem, ki sedaj obsegajo že več kot dve tretjini vseh zadev. Gotovo 
to vpliva na dolgotrajnost postopka, zato je po poslovniku ustav
nega sodišča določen poseben vrstni red za obravnavanje zadev. 
Pravilo je, da ustavno sodišče obravnava zadeve po vrstnem redu 
njihovega prejema, razen:

- če gre za enostavnejše zadeve, ki jih je mogoče obravnavati 
in o njih odločiti že v fazi postopka preizkusa ali v fazi pripravljal
nega postopka;

- če obravnavanje in reševanje po vrstnem redu onemogočata 
dolžina in zahtevnost pripravljalnega postopka in postopka 
obravnavanja posamezne zadeve;

- če gre za reševanje pomembnega pravnega vprašanja ali v 
drugih primerih, kadar tako sklene sodišče.

Na urgence strank za pospešitev postopka odločanja pred 
ustavnim sodiščem odgovarja sodnik poročevalec. Odgovor pri
pravi strokovni sodelavec, ki mu je zadeva dodeljena v delo. Če 
je urgenca naslovljena na predsednika ustavnega sodišča, jo ta 
odstopi sodniku poročevalcu.

Pravni pojem “posamični akt”, ki se lahko izpodbija pred 
ustavnim sodiščem

Pojem posamičnega akta obsega sodbe in sklepe sodišč ter 
upravne sodne odločbe in sklepe upravnega sodišča.

Navedeni posamični akti se lahko izpodbijajo z ustavno pri
tožbo, ki pa ni četrta stopnja rednih sodišč.

Z ustavno pritožbo se ne sme uveljavljati pritožbenih razlo
gov zaradi vsebinskih nepravilnosti izpodbijanih aktov, temveč 
izključno le kršitev človekovih pravic, zapisanih v ustavi v po
glavju II “Človekove pravice in temeljne svoboščine2, ki obse
gajo člene od 14. do 65. Ustave RS. Prav zaradi tega se Ustavno 
sodišče vsebinsko ne spušča v odločitve v posameznih primerih, 
temveč le ugotavlja, ali ni morda v postopku odločanja o pravi
cah in obveznostih posameznika prišlo do ustavnega nedopustne
ga posega v človekove pravice in temeljne svoboščine. Prav tako 
ustavno sodišče tudi ni pristojno za odločanje o zahtevkih za 
povrnitev škode, ki naj bi nastala zaradi kršitve človekovih pra
vic in temeljnih svoboščin.

Menim pa, da imate prav, ko navajate, da bi moralo biti v 
postopkih z ustavno pritožbo pred ustavnim sodiščem udeleženo 
tudi državno tožilstvo zaradi varstva zakonitosti pravic nas 
državljanov in zaradi zakonsko varovanega javnega interesa. 
Tako pa se dogaja, da tudi v primerih, ko pritožnik uspe z ustavno 
pritožbo in ustavno sodišče ugotovi, da so mu bile kršene človeko
ve pravice med sodnim postopkom, nihče za nič ne odgovarja in 
tudi ni organa, ki bi bil pristojen za povrnitev škode žrtvi kršitve 
človekovih pravic.

To stanje bi se moralo nujno spremeniti, a žal že leta na to 
zaman opozarjam.

Spet delovna nesreča
Dobrova, 7. april - 48-letni občan iz Dobrove je s traktorjem 

oral njivo. Med delom je preko strmega pobočja zapeljal vzvrat
no, nakar se je traktor večkrat prevrnil okoli svoje osi. Med 
prevračanjem je voznik traktorja zadobil hude telesne poškodbe 
in se zdravi v Bolnišnici Brežice.

Na delu vlomilci v avtomobile
Krško, 8. -10. april - V nočeh od petka do ponedeljka je 

neznani storilec na parkirnem prostoru ob tovarni Vipap v Krškem 
vlomil v dva osebna avtomobila ter iz njiju odnesel avtoradio in 
dokumente oškodovancev. Neznanec je iste noči vlomil tudi v 
videoteko v Krškem ter iz blagajne ukradel okoli 30.000 SIT. V 
noči na nedeljo je neznani storilec na parkirnem prostoru na Se
novem vlomil kar v štiri osebne avtomobile, iz katerih je prav 
tako ukradel avtoradie in dokumente oškodovancev. V nedeljo v 
večernem času pa je neznanec vlomil v parkiran osebni avtomo
bil na Dalmatinovi ulici v Krškem ter iz vozila prav tako odnesel 
avtoradio in mobilni telefon. Za neznanci oz. storilci policisti še 
poizvedujejo.

Iz Dobove v azilni dom
Dobova, 11. april - V ponedeljek so policisti v Dobovi izsledili 

in prijeli dva državljana Turčije in državljana Srbije in Črne gore, 
ki so ilegalno prestopili državno mejo med Hrvaško in Sloveni
jo. Kršitelji so med postopkom zaprosili za azil in so jih odpeljali 
v azilni dom v Ljubljano.
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OVEM
Vi se sicer niste zavedali, a vaši nadrejeni so 

bili pozorni na vaše delo in tako vam bodo v krat
kem omogočili, da se pri svojem delu še dodatno 
izkažete. Občutek, da ste koristni, vas bo navdušil 
in razveselil.

BIK
Finančno ste že lep čas na tleh. A časi se spremi

njajo in tudi za vas prihajajo boljši dnevi, ko se 
bo finančna situacija obrnila v pozitivno smer.
Skratka - obeta se vam večja stabilnost na tem 
področju.

DVO JČKft
Zadnje čase ste vse bolj v skrbeh, a skrb je bila 

skoraj nepotrebna, kajti le na vas samih je, da se 
vse reši pozitivno. Res pa je, da bo ob tem potreb
no pošteno zavihati rokave. Če boste dali več od 
sebe kot običajno, se bo pošteno obrestovalo.

RAK
Dolgo ste čakali in jo boste tudi dočakali - pre

mestitev na boljše plačano delovno mesto, ki vam 
bo prineslo tudi nove znance. Nov delovni ritem 
bo pisan vam na kožo in v novem delu boste res
nično uživali.

LEV
Vaši sodelavci vas radi izkoriščajo, zato bodite 

pozorni nanje in na svoja dejanja. Sicer pa bi lahko 
bil občutek, da bi postorili še kaj dodatnega, ko
risten in pravilen. Tako si boste pridobili večjo 
naklonjenost sodelavcev.

DEVICA
Znanec ga bo pošteno polomil, ko bo govoričil tja 

v en dan. Val govoric se bo razširil in povzročil nekaj 
čudnih zapletov. Prisiljeni boste odgovarjati na nepri
jetna vprašanja. Rešitev; odgovarjajte hladnokrvno, 
znancu pa pokažite, kje na vaših vratih je kljuka.

TEHTNICA
Dolgim pogovorom, ki bi vas utrudili, se posku

šajte izogniti. Ce bo šef dolgočasen, si najdite izgo
vor in se raje lotite dela. Tako bo učinek večji, pa 
še nadležnega človeka se boste vsaj za nekaj časa 
znebili.

ŠKORPIJON
Preveč ste privoščljivi in ljubosumni na uspehe 

svojih sodelavcev. Bolje bi bilo, da jih čim manj 
opazujete in spremljate ter sami čim več naredite za 
dobro vseh skupaj. Poskušajte se obvladati in 
sposobnim sodelavcem priznajte njihove kvalitete.

STRELEC
Večkrat vam zavistni pogledi grenijo življen

je, a tokrat vam ne bodo prišli do živega, če boste 
vztrajali pri delu, ki ga opravljate. Sodelavec vam 
bo zadevo pomagal izpeljati. Skupaj bosta ustva
rila dvojec, ki mu ni para.

K020R06
Ste na višku svoje ustvarjalnosti. To bodo opa

zili tudi v vaši okolici in vam bodo z veseljem 
pomagali. Sicer pa pazite na svoje zdravje; sadje, 
zelenjava, veliko tekočine in dolgi sprehodi naj 
postanejo vaš vsakdanjik.

~rn vodnar
Že od nekdaj veljate za trmaste. Še mulo bi lažje 

JjnPgKP premaknili z mesta kot vas prepričali o koristnosti 
določenih projektov, kajti spet boste vztrajni in 
trdoglavi. Hoteli boste narediti vse po svoje, če- 

——-----  prav vam bodo sodelavci to odsvetovali.

RIBI
Ne obremenjujte se s problemi sodelavca, ki vam 

je že sicer zoprn. Tudi on ima velike zasluge za nape
to situacijo v službi, ki jo morate za vsako ceno sku
šati umiriti. Le tako boste lahko izpeljali svoj načrt.
Za vašo prihodnost gre, zato glavo pokonci!

nagradna križanka

Nagrade
Nagrade, ki jih poklanja časo
pis SavaGlas za pravilno reši
tev, prejmejo:

1. nagrada - 
knjižna nagrada 
Zdenka Kuhar,
Dol. Boštanj 36, 8294 Boštanj

2. nagrada - 
zgoščenka 
Rija Bračun,
Titova 96, 8281 Senovo

3. nagrada - 
kaseta
Ivanka Kink,
Titova c. 110, 8281 Senovo

Pravilna rešitev prejšnje na
gradne križanke v vodoravnih 
vrsticah se glasi:
KOKOS, APORT, ROLKA, 
ALE, ATEROM, GOBELIN, 
ATA, OKOPAVINE, OR, LUN- 
ETA, OLIKA, OPIJ, AVALIT, 
BAT, MILINA, ITERATIV, OP, 
COTA, ANEMONA, ARAK, 
LAKOLIT.

Geslo: OTROŠKE KNJIGE

Rešitev nagradne križanke pri
čakujemo do petka, 22.4.2005, 
na naslov:
SavaGlas, Trg izgnancev 12, 
8250 Brežice s pripisom “Na
gradna križanka”.

Ob pravilno rešeni križanki 
napišite ime, priimek, točen 
naslov in svojo davčno števil
ko!
Pošljite rešitev cele križanke, 
ne le gesla!
Fotokopij ne upoštevamo!
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Afmam
Ambicija ne pozna počitka.

(Bulwer-Lyttonl

Čim večje so izkušnje, tem manjše so ambicije.
(Leopold R. Nowak)

Ko si čisto na tleh, lahko skočiš mnogo više, 
kot če bi že stal na prstih.

^ (Danijel K.)

Človeka vse življenje muči lakota po priznanju.
(Jan Parandowskil

Beseda je obleka duše.
(Seneka)

Da bi držali besedo, je najbolje, da je nikoli ne dajemo.
(Napoleon)

kino

Kino servis Brežice
Četrtek, 14.4., in petek, 15.4., ob 18. 30 Krog 2, grozljivka, in ob 

20.30 Stari, akcijski film; sobota, 16.4., in nedelja, 17.4., ob 18. 30 in 
ob 20.30 Krog 2; četrtek, 21.4., in petek, 22.4., ob 18. 30 Zboristi, 
drama, in ob 20.30 Punčka za milijon dolarjev, drama; sobota, 23.4., 
in nedelja, 24.4., ob 18.30 Zadeta modela, komedija, in ob 20.30 
Punčka za milijon dolarjev; sreda, 27.4., in četrtek, 28.4., ob 18.30 
Daltoni, komedija, in ob 20.30 Hiša letečih bodal, akcijski film.

Kulturna dvorana Krško
Četrtek, 14.4., ob 19. uri Bližnji odnosi, komična ljubezenska 

drama; petek, 15.4., in sobota, 16.4., ob 18. uri Zadeta modela, 
komedija, in ob 20. uri Punčka za milijon dolaijev, drama; nedelja, 
17.4., ob 18. uri Bližnji odnosi; četrtek, 21.4., ob 18. uri Elektra, 
fantazijski akcijski triler; petek, 22.4., ob 18. uri Zaplešiva, 
romantična komedija, in ob 20. uri Krog 2, grozljivka; sobota, 23.4., 
ob 18. uri Elektra in ob 20. uri Zaplešiva; nedelja, 24.4., ob 18. uri 
Zaplešiva; četrtek, 28.4., ob 19. uri Daltoni, komedija.

Kulturna dvorana Sevnica
Petek, 15.4., ob 16. uri Garfield, otroška komedija; sobota, 16.4., ob 

19. uri Mladi, lepi in zadeti, romantična komedija; sobota, 23.4., ob 19. 
uri 5x2, romantična drama; nedelja, 24.4., ob 19. uri Elektra, fantazijski 
akcijski triler; sreda, 27.4., ob 19. uri Zadeta modela, komedija.

ftflEKDOTE
Tako pametni, pa tako.

Svetovno znani nemški reporter Egon Erwin Kisch seje po 
naročilu dunajskega lista kot posebni dopisnik odpeljal na par
lamentarne volitve; Prosil je za predujem, a so mu dali zelo 
skromno vsoto. Prosil je za povišanje zneska pa so ga zavrnili. 
Naslednjega dne je dobil list naslednje sporočilo: "Senza- 
eionalne volitve! Velikansko razburjenje v parlamentu! 
Včeraj je v nabito polni zbornici govoril liberalni poslanec 
in izjavil, da namerava storiti nekaj čisto nenavadnega in 
nepričakovanega, namreč... Tuje predujem pošel. Kisch”

Cesarje sprejel genialnega skla
datelja Wolfganga Amadeusa 
Mozarta v službo kot komorne
ga skladatelja in mu določil let
no plačo osemsto goldinarjev. 
Mozart ni nikoli dobil kakšne
posebne naloge, le dvorna pisar
na ga je enkrat prosila, naj pošlje 
poročilo o svojih dohodkih.
Odgovoril je:
”To kar prejemam, je preveč za 
tisto, kar delam, toda premalo za ono, kar bi lahko nare
dil.’

Domoljub in pisatelj Marco Tabarrini je bil strasten kadi
lec. Nekoč je dobil v škatli šest zavitkov cigar in spremno 
pismo:
''Dovoljujemo si vam poslati šest zavitkov naših najboljših 
cigar, ki vam bodo prav gotovo všeč. Prepričani smo, da 
nas boste priporočili prijateljem. Prosimo, da poravnate 
račun - zavitek po šest lir - s poštno nakaznico.”
Tabarrini in prijatelji so cigare pokadili in se zabavali nad 
bistroumnostjo pošiljatelja. Potem pa je Tabarrini vrnil 
pošiljatelju milo za drago, ko mu je napisal pismo z nasled
njo vsebino:
"Čast mi je poslati dvanajst svojih razprav, ki vam bodo 
prav gotovo všeč. Če jih še želite, so vam na voljo, vsak 
primerek stane tri lire.”

b
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Spoštovane občanke in občani!

Minile so volitve in končno 
smo po štirih mesecih spet do
bili župana, ki ima vsa pooblas
tila in ki končno lahko začne 
tudi delati. Seveda so že prvi 
dnevi pokazali, da stanje v naši 
občini zadnje mesece ni bilo 
takšno, kot bi bilo moralo. Res 
je, da so bila najnujnejša dela 
opravljena, vendar pa žal kaj 
več ni bilo storjeno. Tako smo 
se že 31. marca, ko je bilo moje 
uradno imenovanje, srečali z 
resnim vprašanjem, ali naj se ob

čina Brežice prijavi na razpis 
za iskanje primerne lokacije za 
odlagališče srednje in nizko ra- 

• dioaktivnih odpadkov. In že pr
vi dan mojega imenovanja se 
je spet pokazala razdvojenost 
naše politike, saj se ponovno 
nismo uspeli poenotiti o tem 
vprašanju. Na koncu se je ve
čina občinskih svetnikov od
ločila, da se prijavimo na raz
pis za odlagališče nizko in sred
nje radioaktivnih odpadkov. 
Ob tem pa le moram opozoriti, 
da je eden od ključnih razlo
gov, da je bila sprejeta takšna 
odločitev ta, da sta se na omen
jeni razpis prijavili tudi občina 
Krško in občina Sevnica. Vse 
to pa pomeni, da bi se bilo zelo 
dobro o odlagališču radioaktiv
nih odpadkov pogovarjati na 
ravni regije Posavje. Takšno je 
bilo tudi moje stališče, saj me
nim, da reševanje radioaktivnih 
odpadkov ni le vprašanje ene 
občine, ampak širše javnosti. 
Zelo pomembno pri vsem tem

je namreč, da občina, če bi pri
šlo do nasprotovanja občanov 
proti možni lokaciji, lahko tudi 
takoj odstopi od postopka za 
iskanje primerne lokacije za to 
odlagališče.

Drugi pomemben dogodek 
za našo občino je bil 2. april, 
ko smo odprli nove prostore v 
brežiški knjižnici. To je za našo 
občino velika pridobitev, saj 
smo tako dobili nove prostore, 
ki so namenjeni predvsem mla
dim bralcem. Sama investicija 
je bila vredna 165 milijonov 
SIT, ki pa je bila v veliki meri 
financirana iz državnih sred
stev. V knjižnici se je že začela 
izvajati tudi zadnja faza izgrad
nje, ki bo vredna 230 milijonov 
SIT. Zadnja faza naj bi bila 
zgrajena do februarja 2006 in 
takrat bo investicija v našo 
knjižnico tudi dokončno za
ključena. Z zaključitvijo del pa 
bodo zagotovljeni boljši pogoji 
tako uporabnikom, pa tudi 
vsem zaposlenim v tej knjiž

nici.
V tem prvem tednu svojega 

dela v funkciji župana sem imel 
že tudi dve zelo pomembni sre
čanji z dvema ministrstvoma. 
Tako sem v sredo, 6. aprila, gos
til državnega sekretarja z Mini
strstva za obrambo g. Žnidarši
ča. Pogovori so tekli o menjavi 
objektov med občino in mini
strstvom. Ta menjava je zelo 
pomembna, saj v primeru, da bo 
do nje prišlo, se bo v našo ob
čino priselila Služba RS za zaš
čito in reševanje - regijski cen
ter za obveščanje.

V četrtek, 7. aprila, pa sem 
se z občinskimi službami ude
ležil pogovorov na Ministrstvu 
za okolje in prostor. Pogovarja
li smo se predvsem, kako pri
dobiti evropska sredstva za iz
gradnjo čistilne naprave na Ob
režju in kanalizacije na Veliki' 
Dolini. Prav tako pa smo se 
pogovarjali o izvedbi čistilne 
kanalizacije v Brežicah. Na 
ministrstvu so nam jasno pove

dali, da imamo možnost pri
dobiti veliko evropskega denar
ja, vendar le, če bomo uspeli 
zagotoviti tudi svoj delež sred
stev. Prav zato bo zelo pomemb
no, ali bomo v Brežicah uspeli 
sprejeti tudi proračun občine 
Brežice nekje do 20. maja.

V tem tednu pa se je pokaza
la tudi velika želja po srečanju 
z županom. Tako sem se v srečal 
s predsedniki krajevnih skup
nosti. Začel pa sem na pogo
vore sprejemati tudi občane.

Tokrat sem navedel samo 
nekaj najpomembnejših ak
tivnosti, ki sem jih opravil v 
prvem tednu mojega župano
vanja. Moram reči, da jih bo še 
mnogo, saj bomo ta teden gos
tili tudi dva ministra; na obisk 
prihajata namreč g. Bručan, mi
nister za zdravstvo, in g. Zver, 
minister za šolstvo.

Kljub temu daje bil moj prvi 
teden zelo aktiven, pa bi bilo 
potrebno postoriti še več. Pred
vsem mi ni uspelo sprejeti vseh

občanov, ki so se želeli srečati 
z mano. Prav zato sem se v po
nedeljek, 11. aprila, tudi zapos
lil kot profesionalni župan, saj 
sem se odločil, da se stoodstot
no posvetim občini Brežice ter 
njenim občanom.

Na koncu bi se še zahvalil 
vsem , ki ste mi ob moji iz
volitvi izrekli ustne in pisne 
čestitke ter mi zaželeli uspešno 
delo.

Lep pozdrav, 
Župan Ivan Molan

občinski svet brežice

Nadaljevanje 16. redne seje 
Občinskega sveta Brežice je 
postreglo z zanimivim razple
tom dogodkov.

V zvezi s prijavo občine Bre
žice k sodelovanju v postopku 
o izbiri lokacije odlagališča 
nizko in srednje radioaktivnih 
odpadkov (NSRAO) je potreb
no povedati, da smo v SDS gla
sovali proti pričetku pogajanj. 
Kljub našemu nasprotovanju je 
bil sklep z večino glasov svet
nikov sprejet. V SDS menimo, 
da takšen objekt ne sodi v pros
tor, kjer nameravamo razvijati 
več oblik turizma, podjetništva 
in kmetijstva. Prav tako je vpra
šljivo, kje bi bilo mogoče najti 
površino velikosti 5 do 10 ha, 
ki bi bila primerna in ne bi bila 
v neposredni bližini naselij.

Presenetil nas je družen nas
top večine strank, ki so predla
gale in tudi sprejele sklep, da 
se prekine objavljanje vseh pri
spevkov župana in svetniških 
skupin v medijih, kjer je plač
nik Občina Brežice, kar do se
daj ni bilo sporno. To odločitev 
vidimo predvsem v luči onemo
gočanja župana, da predstavi 
svoje pozitivno delovanje širši 
javnosti in si tako še bolj utrdi 
Podporo, ki jo uživa med ob
čani. Tvorci tega projekta so 
predvsem stranke, ki so na na
domestnih volitvah za župana 
občine Brežice doživele poraz.

Marko Hercigonja, 
vodja svetniške skupine SDS

LDS
liberalna demokracija 
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Regija Posavje?

p Ali si zares želimo, da bi 
v.osavje, ki ga sestavljajo ob- 
Cl«e Brežice, Krško in Sevni- 

postala ena od bodočih sio
nskih regij, sem si v zadnjem 

, asu, zlasti ob obravnavi pred- 
a za Drijavo občine Brežice

k sodelovanju v postopku 
umeščanja nizko in srednje ra
dioaktivnih odpadkov, prven
stveno iz NEK Krško, na 16. 
seji občinskega sveta, zadal kar 
nekajkrat. Odgovor je DA. Od
ločno. Za to so vse občine in 
vse politične stranke, ustano
vili smo regijski svet, Svet po
krajine Posavje v ustanavljan
ju, država mora samo uresničiti 
naše želje oziroma zahteve, pa 
bomo na konju.

Ali zares občine v Posavju 
delujejo tako, da je vsem nam, 
Posavcem in celotni Sloveniji 
jasno, da smo v bistvu že regi
ja, pa je, kakor izgleda, vpra
šanje povsem drugotnega pom
ena. Odgovor je vsekakor NE. 
In to je NAPAKA. V aktu o us
tanovitvi Posavske pokrajine 
smo se že pred več leti dogo
vorili, da bo svet pokrajine raz
pravljal o vseh, za celotno regi
jo pomembnih razvojnih vpra
šanjih, in uskladil regijska sta
lišča. NEK Krško in z njenim 
obratovanjem povezani odpad
ki so prav gotovo zadeva, ki bi 
zaslužila predhodno regijsko 
obravnavo, pred sklepanjem na 
občinskih svetih. Poenotenje 
občinskih stališč in z njimi po
vezane regijske strategije do te
ga vprašanja, bi bilo nujno. Zal 
očitno tega nekateri akterji, ali 
ne ali pa nočejo razumeti oziro
ma sprejeti. Je mar svet prime
ren samo za sprejemanje mini
strov, ki jim želimo povedati, 
kako zelo, razvojno in nujno 
je, da nam DRŽAVA prizna re
gijski status?

Občini Brežice, verjetno tu
di občini Sevnica, tako ni preo
stalo drugega, kot da se tudi 
sami prijavita k sodelovanju in 
tako ostaneta “v igri”. S tem 
smo državi sicer dokazali, kako 
silno enotni smo, saj vsi kon
kuriramo za nekaj, kar sicer v 
regiji že obstaja, večina pa se 
tega tako in tako brani. Odpad
kov namreč.

Našemu novemu županu pa 
sporočamo, da gre ob tem, pa 
tudi drugih regijskih vprašanjih 
(upravne enote itd.) za vse kaj 
drugega, kot pa za problem 
našega razvoja v turizem in 
ekološko kmetovanje. To so 
prave razvojne smeri, vredne 
popolne podpore.

Za svetniško skupino LDS J.Avšič

LORKS
Naš cilj je razvoj!

Dogodki pred županskimi 
volitvami so pripeljali do od-

☆ ☆

☆ ☆

stopa tudi enega člana naše 
svetniške skupine in videti je, 
da razsežnosti nekaterih spletk 
nimajo meja. Kakorkoli, v sku
pini smo se odločili, da trdno 
ostajamo na osnovnem izho
dišču, zaradi katerega so nam 
volivci namenili preferenčne 
glasove, to je skrb za razvoj ob
čine in s tem predvsem krajev, 
ki znajo biti hitro pozabljeni. 
Tako smo pobudniki podpore 
pri prijavi občine za raziskave 
o nizkoradioaktivnih odpad
kih, saj v tem, da kraji dobijo 
finančno nadomestilo za ra
ziskave, ne vidimo nobene 
ogroženosti. O samem kraju od
lagališča pa bodo tako odločali 
tisti, ki naj bi ga imeli v svoji 
bližini. Prednost te prijave je 
tudi v tem, da se v vseh fazah 
lahko odstopi od sodelovanja. 
Imamo pa idealno priložnost, 
da morebiti prislužimo kakšen 
tolar, ki ga naši kraji še kako 
potrebujejo. Naše stališče je, da 
je potrebno vzeti vse, kar je 
možno, saj obljube brez reali
zacije nimajo nobenega finan
čnega učinka. Če pa bodo k tem 
in podobnim projektom pritek
li še kakšni “denarci” in če bo
mo odprli še drugačna in boljša 
delovna mesta, kot to obljub
ljajo naši predstavniki na naj
višjih državnih položajih, bo to 
vsekakor en velik korak naprej.

Verjetno smo že vsi nekoli
ko utrujeni od neprestanih ob
ljub, občina pa je čedalje bolj 
podobna Titaniku. Naši svet
niški skupini ni vseeno, da je

temu tako, zato smo se odločili 
za konkretne poteze. Upamo, 
da nam bodo sledili vsi, ki se 
promovirajo kot napredno mis
leči. Zavedamo se, da bo po
trebno vložiti veliko dodatne 
energije, vendar srno jo pri
pravljeni porabiti. Še naprej 
bomo podpirali vse, kar bo 
kazalo na dobrobit občine.

Za LORKS mag. Stanka Preskar

DeSUS
Vse generd<$

Na 16. redni seji Občinskega 
sveta Brežice je potekala raz
prava, da dogovorjeno stran s 
prejšnjim županom g. Vizja
kom o objavljanju dogajanja v 
občinskem svetu ukinemo ali 
pa spremenimo tako, da bodo 
sporočila svetniških skupin, 
svetnikov in tudi posredovan
je stališč posameznih strank. 
Zahteva svetnikov je, da mora 
SavaGlas služiti kar najširšim 
množicam in ne sme biti v služ
bi ene osebe, ene stranke, ene
ga pogleda na dogajanje. S po
lemiko naj bi izboljšali delo ob
činskega sveta, občinske upra
ve in župana. Tudi porazdelitev 
prostora bi morala biti pri
mernejša. Določitev obsega po 
številu svetnikov onemogoča 
realno zapisovanje stališč po
samezne stranke. Takšno je 
tudi stališče naše svetniške sku
pine.

Upamo na ugoden razplet!

Svetnika: 
Rok Kržan, 

Janko Zalac
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SOCIALNI
DEMOKRATI

5. kongres ZLSD za stranko 
pomeni najmanj dve prelom
nici; preimenovanje v Šocialne 
demokrate - SD (od dosedanje
ga imena sta izpuščeni besedi 
“združena lista”), s čimer želi
mo poudariti osnovno pro
gramsko usmeritev stranke in 
se približati poimenovanju tis
tih, s katerimi tvorimo evrop
sko socialno demokracijo, ter 
izvolitev organov stranke, v 
katerih je veliko novih imen in 
mladih obrazov, ki napoveduje
jo trdnost levo sredinske usme
ritve.

V nadaljevanju 16. seje 
občinskega sveta sva svetnika

glasovala za priglasitev k po
stopku izbora lokacije odlaga
lišča nizko in srednje radioak
tivnih odpadkov predvsem za
radi bližine NEK in majhnosti 
posavskega prostora, kjer ima 
vsaka ekološko pomembna od
ločitev vpliv dlje, kot sežejo 
občinske meje.

Ob obravnavi predloga za 
zvišanje cen storitev individu
alne pomoči na domu sva 
zahtevala seznanitev občin
skega sveta o socialni podobi 
naših občanov, kje so možnosti 
za pomoč ljudem v stiski, zlas
ti ko gre za programe, financi
rane iz občinskega proračuna. 
Svetnik M. Škrlec pa je za
hteval pripravo poročila o stan
ju lokalnih cest in o delu in
špekcijskih služb.

Milena Jesenko

POSAVSKA UNIJA MLADIH

WWW.UNIJAMLADIH.COM

Nova Slovenija
Krščanska ljudska stranka
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Analiza šolstva in predšolske vzgoje v občini Sevnica

V letu 1999je Občina Sevni
ca v skladu s potrjenimi smerni
cami razvoja osnovnega šolst
va v občini Sevnica na javni raz
pis Ministrstva za šolstvo in 
šport (MŠŠ) za prijavo investicij 
posebnega pomena za obdobje 
2000 - 2004 kot prioritetne pri
javila tri investicije na področju 
šolstva in sicer OS Blanca (adap
tacija in dograditev šole), OŠ 
Sava Kladnika Sevnica (dogra
ditev za potrebe prve triade) in 
OŠ Tržišče (dograditev prosto
rov za pouk, telovadnica). Na 
področju predšolske vzgoje pa

je bila kot prioriteta prijavljena 
investicija v adaptacijo in dozida
vo Vrtca Ciciban Sevnica v NHM 
22 v Sevnici.

Investicija v OŠ Blanca se je 
zaradi težav pri pridobivanju 
sklepa o sofinanciranju MŠŠ 
pričela šele v letu 2002 in je bila 
zaključena v lem 2003. Da bi po
spešili postopke za pridobitev 
sredstev, smo tedanjemu ministru 
za šolstvo dr. Slavku Gabru pred
stavili prostorsko problematiko 
naših šol in vrtca ter zaprosili za 
pomoč z namenom hitrejšega re
ševanja, kot je bilo to pri OŠ 
Blanca.

Konec leta 2003 nam je MŠŠ 
posredovalo povzetek analize 
stanja osnovnih šol v naši občini. 
Ugotovilo je trenutne in perspe
ktivne potrebe po prostorih. Pri
merjave so bile narejene za šols
ko leto 2003/2004 ter predviden 
vpis za šolsko leto 2008/2009. Iz 
analize izhaja, da bodo imele 
presežek učilnic naslednje šole: 
OŠ Blanca (3), OŠ Boštanj (10), 
Podružnična^ OŠ Loka (1), Po
družnična OŠ Studenec (2) in OŠ 
Krmelj (2). Le na treh šolah je bil 
ugotovljen primanjkljaj učilnic:

OŠ Sava Kladnika Sevnica (3), OŠ 
Tržišče (2) in OŠ Milana Majcna 
Šentjanž (1). Zato je MŠŠ glede 
na posredovane ugotovitve od 
Občine Sevnica zahtevalo prever- 
bo posredovanih podatkov ter 
racionalnejši plan investicij.

Občina Sevnica mora ob upo
števanju demografskih podatkov 
določiti takšno mrežo šol oz. 
spremeniti šolske okoliše tako, da 
bodo vse šole v naši občini pri
memo zasedene. Tako bo potreb
no investicijo v dograditev Vrtca 
Ciciban reševati skupaj z OŠ Sa
va Kladnika Sevnica, Glasbeno 
šolo Sevnica, OŠ Boštanj in OŠ 
Blanca, problematiko OŠ Tržišče 
pa reševati v povezavi z OŠ Kr
melj. Za OŠ Milana Majcna Šen
tjanž pa spremembe niso po
trebne. Oddelek za družbene de
javnosti Občine Sevnica je pri
pravil predloge možnih rešitev, ki 
so bile obravnavane tako na pri
stojnem odboru kot tudi na seji 
Občinskega sveta občine Sevni
ca 30. marca 2005. Obravnava se 
je omejila predvsem na problema
tiko šol, ki so vezane na inves
ticijo v Vrtec Ciciban. Stanje ob
jekta Vrtca Ciciban, enota Pika

Nogavička, seje namreč letos po
slabšalo do te mere, da bo potreb
na izpraznitev objekta.

Predlogi za dosego primerne 
zasedenosti šol so naslednji:

Za OŠ Blanca se predlaga raz
širitev šolskega okoliša z vklju
čitvijo naselij Gornje Brezovo, 
Žigrski vrh - del, Trnovec in Pod- 
vrh, z izgradnjo HE Blanca pa še 
vključitev naselja Arto. S tem bi 
obenem razbremenili OŠ Sava 
Kladnika Sevnica. Slednjo bi tudi 
razbremenili v povezavi z OŠ 
Boštanj, kije glede presežke pros
torov najbolj kritična. To bi do
segli z novim šolskim okolišem, 
ki bi vključeval vsa naselja, ki 
sedaj sodijo v šolski okoliš Po
družnične šole Studenec ter za
jetje dela mesta Sevnica. Po
družnična šola Studenec naj bi 
postala podružnica OŠ Boštanj. 
Ker bo imela OŠ Boštanj še nekaj 
učilnic presežka, bi se te lahko 
namenile za potrebe vrtca. Če se 
bodo presežki učilnic na dolgi rok 
še pojavljali, je tudi smiselna spre
memba lokacije OŠ Ane Gale Sev- 
nica (OŠ s prilagojenim progra
mom) in njena preselitev bodisi 
v prostore OŠ Sava Kladnika

Sevnica, bodisi v OŠ Boštanj. 
Glasbena šola Sevnica naj bi os
tala na sedanji lokaciji, nujna pa 
bi bila izpraznitev prostorov, ki 
jih v njeni stavbi uporablja odd
elek Vrtca Ciciban enota Pod gra
dom.

Občinski svet je ob obravnavi 
analize potrdil prioritetno re
ševanje investicij v Vrtec Ciciban 
Sevnica in nato v Osnovno šolo 
Tržišče (telovadnica). Soglašal je 
s preselitvijo treh oddelkov Vrtca 
Ciciban, enota Pika Nogavička 
na lokacijo Vrtca Ciciban Sevni
ca, v prostore enote Kekec - sedaj 
so v uporabi OŠ Sava Kladnika 
Sevnica in enega oddelka v OŠ 
Boštanj. V Podružnični šoli Loka 
pri Zidanem Mostu se trajno zago
tovijo prostori za potrebe enega 
oddelka predšolske vzgoje. Spre
jel je tudi sklep, da se glede na 
ugotovljeno stanje z namenom 
nadaljevanja investicij na tem po
dročju zagotovijo takšni pogoji, 
s katerimi bo za OŠ Blanca, OŠ 
Boštanj in OŠ Sava Kladnika 
Sevnica na podlagi spremembe 
šolskih okolišev zagotovljena 
uskladitev zmogljivosti omenje
nih šol s primernim številom

otrok za oblikovanje samos
tojnih oddelkov. Za Mirensko 
dolino (OŠ Tržišče, OŠ Krmelj 
in OŠ Milana Majcna Šentjanž) 
je bil sprejet sklep o ohranitvi 
dosedanje mreže osnovnih šol. 
Občinski svet je tudi apeliral na 
ravnatelje osnovnih šol, da dos
ledno izvajajo določila Zakona 
o osnovni šoli, ki se nanašajo 
na izvedbo vpisa otrok v šole 
ter med seboj sodelujejo pri 
usklajevanju potreb po kadrih.

Pripravila: 
Darja Lekše, univ. dipl. ekon., 

vodja oddelka za družbene dejav
nosti na Občini Sevnica

občinski svet sevnica
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Priprava na Državni 
lokacijski načrt 
Blanca

Posegi v prostor so večino
ma boleči kljub vsej svoji do
bronamernosti in za del prebi
valstva moreči in obremenju
joči. Zelo pomembno se nam 
zdi aktivno sodelovanje pri 
umeščanju HE Blanca v pros
tor, ki bo za ljudi in kraje prine
sel velike spremembe ter zas
topanje njihovih interesov do 
investitorjev in graditeljev. Pri 
tem umeščanju je zelo pomem
ben razvoj urbanega prostora v 
Sevnici, kjer želimo, da se hkra
ti z urejanjem vodne infrastruk
ture uredi tudi cestna in ostala 
infrastruktura.

Republika Slovenija pripra
vlja Državni lokacijski načrt za 
Blanco že precej časa, vendar 
bo ta ponujen lokalni skupno
sti precej brezkompromisno, 
ker prevladuje interes države in 
manj lokalne skupnosti.

Podoben pa je interes iiwes- 
titorja v projektu HE Blanca, 
ki je povsem podjetniški in si
cer za čim manj denarja čimveč 
kilovatov, ne glede na cene 
oziroma škode v kmetijstvu v 
družbenem, kulturnem, narav
nem in proizvodnem okolju na 
območju, ki ga bodo zasedli. 
Zato se bomo skupaj z lokalno 
skupnostjo zavzemali, da bomo 
negativne vplive izgradnje 
skušali čimbolj izkoristiti v do
bro vseh prizadetih na tem 
področju, hkrati pa dokazali, 
daje delovno mesto v kmetijst
vu najmanj enakovredno tistim 
v ostalih dejavnostih.

Velik izziv predstavlja za
okroževanje Sevnice s sosednji
mi kraji, vasmi in zaselki na obeh 
straneh Save v celoto, ki bi nare
dila večje razvojne možnosti in 
bivanjsko kakovost.
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Izjava ob 21. marcu 
- svetovnem dnevu 
boja proti rasizmu

(Nadaljevanje iz prejšnje 
številke)

Ne-strpnosti in sovraštvu 
smo bili priče, ko se je govori
lo o ilegalnih emigrantih, ki so 
jih nekateri označevali kot ve
liko nevarnost za vsako lokal
no okolje, v katerem bi posta
vili dom za azilante. Na podo
ben odziv lokalnih skupnosti 
naletijo tudi poskusi za usta
navljanje komun za zdravljen
je odvisnikov od drog. Žalost
no je dejstvo, da so se’ s takšnim 
problemom soočile tudi neka
tere ustanove, ki skrbijo za pri
zadete otroke in celo materin
ski dom. Nestrpnost se kaže v 
homofobiji, prisotna je v raz
pravah o položaju romske skup
nosti v Sloveniji, jasno vidna 
je bila ob debatah o izbrisanih 
itd.

Prepričani smo, da je po
membna naloga vseh politikov, 
da se zavedajo tega, da se s šir
jenjem nestrpnosti in kraten
jem človekovih pravic ne sme 
nabirati političnih točk. Če 
dvomimo v resničnost te trdit
ve, smo pozabili na zgodovino 
preteklega stoletja, v kateri lah
ko zelo dobro vidimo, kam so 
določeni politični demagogi in 
populisti pripeljali posamezne 
družbe in nenazadnje cel Svet. 
Spomnimo se samo 2. svetovne 
vojne - spomnimo se fašizma 
in nacizma, ki sta temeljila na 
zavajanju in hujskanju ljudi 
proti vsem posameznikom ali 
skupinam, ki so odstopali od 
umetnega družbenega kalupa, 
ki sta ga ustvarili ti ideologiji. 
Obračunavalo se je s pripadniki 
drugih nacij, religij, drugače 
spolno usmerjenimi itd. Slo
venci smo lahko v obdobju 
med obema vojnama in med 2. 
svetovno vojno na lastni koži 
občutili, doživeli in videli, 
kam vodi politika nestrpnosti 
in sovraštva. Sami smo bili v 
podrejenem položaju, ko so

nam bile grobo kratene vse člo
vekove pravice. Tudi vojne na 
ozemlju naše nekdanje domo
vine Jugoslavije v 90 letih prej
šnjega stoletja so bile vojne, ki 
jih je zakuhala politika sovraš
tva in nestrpnosti. Vojna za sa
mostojnost Slovenije, vojna in 
genocid na Hrvaškem in v BiH 
ter na Kosovu bi nam morale 
vsem biti v svarilo.

A vendar lahko ugotovimo, 
da določeni politiki kljub vsem 
tem primerom iz bolj oddaljene 
in tudi bližnje preteklosti, nabi
rajo politične točke prav s poli
tiko nestrpnosti in sovraštva. 
Ali smo res tako pozabljivi? 
Ali si zatiskamo oči in ne vidi
mo ali nočemo videti, kam nas 
to lahko pripelje? Ali cilj res
nično upravičuje vsa sredstva?

Le vsi skupaj - politiki, me
diji, izobraževalni sistem... 
lahko z osveščanjem, izobraže
vanjem in zavedanjem o pos
ledicah naših dejanj naredimo 
družbo strpnejšo in tako prijet
nejšo za življenje. Vedeti mora
mo, da vse slabo, kar hočemo 
storiti nekomu drugemu danes 
mi, lahko nekdo drug jutri stori 
nam. Ne igrajmo se slepih miši. 
Spoštujmo in sprejemajmo dru
gačnost.

Vsi drugačni, vsi enakoprav-

Mlada liberalna demokracija 
Sevnice,

Dejan Kmetič, predsednik

SDS
Volilno-programska 
konferenca 00 Ž0 
SDS Sevnica

V ponedeljek, 28. februar
ja, 2005 je bila izvedena 2. vo
lilno-programska konferenca 
Občinskega ženskega odbora 
Sevnica. Predsedniško mesto je 
z vso volilno večino dobila do
sedanja predsednica odbora ga. 
Tanja Mencin. Izvoljen je bil 
tudi 4-članski izvršilni odbor. 
Članice IO so Štefanija Hribar, 
Majda Sečen, Katarina Šantej,

Danica Božič. Ponovno izvol
jena predsednica je predstavi
la delovno programska izhodiš
ča odbora za leto 2005/07. OO 
ŽO SDS Sevnica bo deloval v 
skladu s programskimi izhodiš
či stranke in statutom stranke, 
v skladu s sprejeto resolucijo 
ŽO SDS in programskimi izho
dišči ŽO SDS. V okviru tega se 
bo Občinski ženski odbor Sev
nica:

- zavzemal za izobraževanja 
žensk v ženskem odboru in tudi 
članov OO SDS Sevnica,

-se trudil primemo in pravo
časno informirati vse člane in 
članice lokalnega odbora stran
ke o dogodkih na lokalni, re
gijski in tudi državni ravni,

-se usmerjal v uravnoteženo 
zastopanost žensk in moških v 
javnem in političnem delovan
ju na lokalni ravni,

-opozarjal na socialne, prav
ne in družbene nepravilnosti 
in nepravičnosti,

-se bolj organizirano in učin
kovito skušal promovirati v 
javnih medijih in obveščal jav
nost o svojem delu.

Občinski ženski odbor SDS 
Sevnica

Skozi prizmo 
ženskih oči

Zgodovina in zgodovinske 
izkušnje so neizprosen sodnik 
v času, stopnja družbenega raz
voja pa je pokazatelj, kako širo
ka je narodova zavest v nekem 
obdobju. V tem toku je tudi boj 
žensk za njihov glas samo ča
sovni izziv.

Ženska je naravna danost. Je 
realen subjekt družbe in me
tafizično dejstvo. Pravzaprav 
je zgodovina že skusila moč 
žensk, ko so voljna dejanja 
pripeljala do pozitivnih spre
memb. Takšne levinje so si drz
nile pustiti svoj pečat v času in 
proštom. In to vsekakor ni po
zabljena zgodovina. Prav tako 
pa je nemogoče, da bi bili na 
tej stopnji družbenega razvoja 
nevtralni.

Za demokracijo je značilno, 
da mora biti v dmžbi več ena
kosti, sicer moralnost ne bo 
napredovala. Ta krepostna ena
kost pa ne bo dobro zgrajena, 
četudi temelji na skali, če bo 
usoda polovico državljanov in 
državljank priklenila na dno 
družbe. Vsako okolje je nosi

lec različnih, posamičnih in 
skupnih idej in načel. V dražbi 
vladajo različni interesi, različ
na stališča in mnenja, vendar 
pa vse in vsi imamo skupni 
imenovalec - željo po soodlo
čanju in soustvarjanju realnos
ti. Dejstvo, da raznolikost ob
staja pomeni, da subjekti ho
čejo najdevati skupne in pri
merne rešitve.

Družbi je pomemben zdrav 
političen temelj, takšen, ki bo 
vzdržal vsa družbena nasprot
ja, vendar pa se lahko poruši 
vsak temelj, če v sebi nima os
novnega ravnotežja. In če ni os
novnega družbenega ravnotež
ja, sčasoma oslabi tudi poli
tična moč, saj ni več skupnega 
izhodišča, ki bi sile držala sku
paj, politika pa izgubi stik z 
realnostjo.

Graditev političnega in 
družbenega ravnotežja sil je 
dolgotrajen proces, vendar je 
nujno, da se tega začnemo res
neje zavedati. Predvsem pa je 
potrebno utrjevati spoznanja o 
potrebi in smiselnosti politič
nih, socialnih in kulturnih vred
not ter smiselnosti eksistence 
posameznikov.

Predstavnica za stike z javnostjo 
OO SDS Sevnica 

Tanja Mencin

SOCIALNI
DEMOKRATI

V Mladem forumu SD smo 
8. marca 2005 pričeli z nacio
nalno kampanijo “Sprejemam 
drugačnost”. S to celoletno 
kampanjo želimo prispevati k 
več strpnosti v vsakdanjih od
nosih med ljudmi, k razbijanju 
predsodkov in sprejemanju so
človeka zato, ker je Človek. 
Tudi v Sevnici smo se aktivno 
vključili v aktivnosti kampa- 
nije. V soboto, 7. maja, 2005 
bomo od 9. do 13. ure v centra 
Sevnice ob stojnici osveščali 
mimoidoče o pomembnosti 
sprejemanja drugačnosti z del

jenjem brošur, kartic, značk, 
izobešanjem plakatov ter z glas
bo. Podrobnosti o kampaniji si 
lahko preberete na 
www.sprejemam-dragacnost.org.

Pred kratkim je Evropska 
unija oblikovala Ustavno po
godbo, ki začrtuje temelje pri
hodnosti za vse nas, njene 
državljane in državljanke. Da 
bi jo bolje spoznali, smo se 
odločili organizirati Javno tri
buno na temo “Evropska usta
va - temelj prihodnosti”, ki bo 
v četrtek, 21. aprila, ob 19. uri 
v LEKOS - Galeriji Ana. 
Našemu vabilu se je z veseljem 
odzval tudi Borat Pahor, pred
sednik SD in evropski po
slanec, ki nam bo podrobneje 
predstavil njeno vsebino in 
pomen. Vljudno vabljeni!

Rok Petančič, 
predesednik Mladega foruma 
Socialnih demokratov Sevnica

N Si
Nova Slovenija
KriCanska ljudska stranka

Veseli smo, da se v obrtni coni 
v Boštanju z novimi trgovinami 
odpirajo tudi nova delovna 
mesta. Hkrati pa smo zaskrblje
ni, ker kupna moč prebivalcev 
sevniške občine nezadržno pa
da To pa pomeni, da bo najbrž 
zaradi novoodprtih trgovin v 
obrtni coni v Boštanju marsika
teri zdaj še zaposleni trgovec v 
Sevnici, zaposlitev izgubil in 
pristal na Zavodu za zaposlovan
je. Strategija Občine Sevnica, ki 
pomaga in vlaga veliko prora
čunskih sredstev za investicije 
v storitvene namesto v proiz
vodne dejavnosti, se nam zdi 
sporna, če ne zgrešena.

Za OO N.Si Sevnica 
Matjaž Traven

um
POSAVSKA UNIJA MLADIH

WWW.UNIJAMLADIH.COM
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Poslušalko z Brega moti

jo tovornjaki na gradbišču 
HE Boštanj, ki se pogosto niti 
ne umikajo s poti.

Na sevniški občini so nam 
povedali, da se doslej na grad
bišču še ni zgodila nobena 
nesreča, niti ne nastajajo zas
toji. Poleg tega pa ima izvaja
lec tudi dovoljenje za dela. Za 
podrobne informacije so nas 
napotili na INFRO, kjer nam 
je direktor Vojko Sotošek 
povedal, da bodo kmalu (ta
koj ko bodo vremenske raz
mere dopuščale asfaltiranje) 
uredili začasno gradbiščno 
cesto, ki bo potekala malo 
višje od sedanje, prav zdaj pa 
gradijo nadvoz. Tlidi priprave 
za gradnjo ceste na severni 
strani železnice so se že pri
čele. Sotošek razume občane, 
da je vožnja trenutno res mo
tena, zato bo opozoril in po
prosil izvajalce del za večjo 
korektnost in stipnost na grad
bišču.

Ivana iz Dobove zanima, 
zakaj se uslužbenci na Ener
getskem servisu ne držijo 
napovedane ure. Že dvakrat 
je namreč čakal dimnikarja, 
ki pa ga ob dogovorjeni uri 
ni bilo. Prišel je do soseda, k 
njemu pa ne, prvič pa se je 
izgovoril, da ni našel hišne 
številke. Poslušalca to moti 
predvsem zato, ker ob dogo
vorjenih terminih ne kuri, 
kar je v mrzlih dneh zelo ne
prijetno.

Zoran Planinc, direktor 
Energetskega servisa, je pove

lj dal, da dimnikar pusti sporo
čilo vsaj 7 dni prej, preden se 
oglasi, da pa še niso prejeli 
pritožb glede zamujanja. Lah
ko se zgodi, da uslužbenec 
zboli, a mora o tem obvestiti 
uporabnika. Sicer pa je vodjo 
podružnice Jožeta Ferenča
ka mogoče kadarkoli pokli
cati na mobilni telefon, ki je

vsem dostopen (041-392-337) 
in je zapisan na obvestilu. Če 
so stranke nezadovoljne, jih 
lahko pokličejo, saj imajo 
človeka, ki se ukvarja prav s 
pritožbami, je še zaključil Pla
ninc.

Lojzko iz Sevnice je zani
malo, zakaj niso bankomati 
NLB v Sevnici nadzorovani z 
videokamerami, kot je to 
primer na Raki ali v Novem 
mestu.

Izvedeli smo, da je banko
mat pri banki opremljen s ka
mero, tisti na trgu pa ne, polni 
ga ljubljanski Trezor. Mojca 
Strojan iz službe za odnose z 
javnostmi NLB je pojasnila: 
“V Novi Ljubljanski banki skr
bimo za varno poslovanje s 
spletom različnih pristopov, 
tako tehničnih, tehnoloških kot 
fizičnih. Samo tak celovit pri
stop k varovanju je lahko ustre
zen odgovor na spreminjajoče 
se okolje. Pri zagotavljanju var
nosti ažurno sledimo svetov
nim trendom na tem področju 
in jih vključujemo v prakso. So 
tudi bolj ali manj vidni uporab
nikom, zaradi njihovega name
na pa iz razumljivih razlogov 
posameznih načinov praviloma 
ne predstavljamo v javnosti. 
Video kamere so torej le eno 
od uporabljenih varnostnih 
orodij. Naj dodamo, da nasve
te, kako se samozaščititi pred 
zlorabami, redno objavljamo 
tudi na spletnih straneh banke 
in nanje opozarjamo v enotah.”

Poslušalko iz Krškega za
nima, ali se bo pri odločanju 
skladišča radioaktivnih od
padkov upošteval tudi glas 
ljudstva.

Krški župan Franc Bogovič 
odgovarja: “Občina Krško in 
celotno Posavje si že vrsto let 
prizadevata, da bi uredili vpra
šanje trajnega odlagališča niz

ko in srednjeradioaktivnih 
odpadkov. Vrhunec prizade
vanj in spremembo slovenske 
zakonodaje smo dosegli ob 
sprejemanju meddržavne po
godbe med Slovenijo in Hr
vaško, kjer se je potem v naš 
zakon o jedrski varnosti in 
ionizirajočem sevanju doda
lo tudi to, da mora biti do leta 
2008 najdena lokacija oz. 
sprejet lokacijski načrt, do 
leta 2013 pa odlagališče že 
dokončno sprejeto. Na osnovi 
teh impulzov je tudi Agenci
ja za radioaktivne odpadke 
pospešila svoje aktivnosti in 
lani pozvala slovenske občine, 
naj se prijavijo in sodelujejo pri 
postopku iskanja odlagališča. 
Na kolegiju političnih strank 
smo se odločili, da to proble
matiko obravnavamo na seji 
občinskega sveta 21. marca in 
na njej predlagamo, naj se 
občina prijavi na postopek. Ta 
je kombiniran, saj se poleg 
tehnične sprejemljivosti (mi 
imamo v mislih področje ne
posredno blizu nuklearke) upo
števa tudi družbena. V tem pro
cesu gre za odprt dialog med 
vsemi občani, dialog bo po 
mojih ocenah trajal dve ali tri 
leta, z njim pa se bo ugotovilo, 
ali je objekt sploh mogoče 
umestiti v ta prostor, pod 
kakšnimi pogoji in kako se bo 
o tem odločalo (ali na seji ob
činskega sveta, ali z referendu
mom). Pri tem pričakujem od
govore na mnoga vprašanja, po
trebno bo izdelati mnogo ana
liz, sam pa pričakujem argumen
tiran pristop. Pomembno je ve
deti, da lahko občina iz kom
biniranega postopka izstopi v 
katerikoli fazi. Sam se zavedam 
odgovornosti, zato tudi zago
tavljam vsem občanom, da bodo 
imeli v celotnem procesu prvo 
in zadnjo besedo oni in ne nji
hovi politični predstavniki. 
Pričakujem skratka veliko odpr
tega dialoga.”

\
NAROČILNICA

SAVA GLAS - časopis za širšo posavsko deželo 
Trg izgnancev 12, 8250 Brežice 

Tel.: 07-49-91-254, 07-49-91-250 
Fax.: 07-49-91-253

Elektronska pošta: komerciala@radio-brezice.si

Naročam/o časopis SANAGLAS
Ime in priimek___________________________________

Podjetje(naziv in naslov)__________________________

Davčna številka podjetja_

Zavezanec za DDV______

Kraj__________________

Ulica

Datum

Poštna št.

Telefon

Podpis

Število izvodov

Naročnina skupaj s PTT stroški znaša 210 SIT na izvod. 
Naročniško razmerje je sklenjeno za najmanj eno leto. Preklic 

^naročnine je možen samo pred novim obračunskim obdobjem.
s

mali oglasi
Prodam motokultivator Muta s 
kosilnico.
Pokličite 031-598-272.

Perutnina Rostohar sporoča 
cenjenim strankam, da spre
jemajo naročila za kilogram
ske piščance ter rjave in gra- 
haste jarkice, stare 10 ted
nov, ki jih boste dobili v so
boto, 14. maja. Naročila spre
jemajo na telefonski števil
ki 07/49-21-563 ali 031- 
621-522 ali osebno pri Ros- 
toharjevih, Brege L

£
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ZAHVALA
V rano jutro je sonce nežno posijalo na tvoje obličje, 

toda ti tega nisi zaznal, mirno in tiho si zaspal v večni svoj pokoj - 
naš ljubljeni in nikoli pozabljeni mož in tati

ČASLAV DONEVSKI
iz Brežic

Boleče je bilo spoznanje, da te nikoli več ne bo, a misel, da bili smo srečni skupaj, nam 
tolaži dušo ranjeno.

Od dragega pokojnika smo se poslovili 5. aprila na brežiškem pokopališču. Iskreno se 
zahvaljujemo vsem, ki so nam na kakršen koli način pomagali, nam pisno in ustno izrazili 
sožalje, nas v najtežjih trenutkih tolažili in nam finančno pomagali, pokojnika pa v tako 
velikem številu pospremili na njegovi zadnji poti. Hvala zdravstvenemu osebju, g. Lešu, g. 
Kšeli, restavraciji Stefanič, sošolcem iz L letnika Ekonomske šole in njihovim profesorjem, 
sorodnikom, prijateljem, sosedom, znancem in stanovskim kolegom, g. Petelincu in g. Jeriču. 
Hvala tudi vsem ostalim, ki vas v zahvali nismo posebej omenili, a ste nam stali ob strani.

V globoki žalosti: žena Milena, sinova Darjan in Dejan, mama, 
sestra in brat z družinama ter ostalo sorodstvo

V SPOMIN
Bil je človek. Zdaj ga ni več.
Med nami živi s svojim neslišnim glasom, 
med nami hodi s tiho mislijo.
Le te zemeljske misli so žalostne.

Boleč je spomin na 6. april, ko je minilo eno leto, odkar se je za 
vekomaj ustavilo srce našemu

ALBINU PENIČU
iz Podvinj pri Kapelah

Ko nekoga za vedno izgubiš, ko odnese s seboj del tebe, šele takrat se zaveš, da ga ljubiš 
bolj kot sebe.

Iskrena hvala vsakomur za vsako prižgano svečko, cvet, posvečen trenutek, lepo misel 
in spomin nanj.

Hvaležni smo, da smo smeli živeti z Albinom.

Z ljubeznijo in v žalosti: žena Jožica ter sinova Bine in Vinko

nova m vsak p°nede,iekantena
novi format

RADIO /BREŽICEMm, mm M \>m g U IV Mat Mmš M m*# mm/

na 88,7 in 95,9 MHz

Časopis SavaGlas - časopis za širšo posavsko deželo izdaja Radio Brežice d.o.o., Trg izgnancev 12, 8250 Brežice

Odgovorna urednica: Lidija Kostevc 
Izhaja vsak drugi četrtek. Cena izvoda je 240 tolarjev.

Naslov uredništva: Trg izgnancev 12, 8250 Brežice - telefon: 07 / 4991 250, telefax : 07 / 4991 253 - Elektronska pošta: sava.glas@radio-brezice.si 
Vodja komerciale: Simona Gerjevič; telefon: 07 / 4991 250 - Elektronska pošta: simona.gerjevic@radio-brezice.si 

Oblikovanje in računalniški prelom: Miloš Radosavljevič, Igor Tršelič - Tisk: SET d.d., Vevška c. 52, Ljubljana
Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo.

Število tiskanih izvodov: 5.000
Na podlagi Zakona o DDV ( Ur.List RS št. 89/98 ) sodi časopis med proizvode, za katere se obračunava DDV po stopnji 8,5%.
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Šestnajsta

špranje in okenca posavcev

Branka Colarič: "Zgodba je zrcalo osebnega videnja!"
Poti Brankinega življenja so 

se od otroštva do konca osnov
nošolskih let prepletale med 
rojstnim Zagrebom ter krajema 
rojstva mame Branke, rojene 
Zupančič (upokojena medicin
ska sestra), in očeta (Kostanje
vice in Podbočja) ter med mes
tom bivanja v Brežicah. ”V 
najčistejšem spominu so mi os
tale tiste še makadamske poti, 
ki sva jih s pokojnim očetom 
Brankom Colaričem (računo
vodjo in knjigovodjo na GG- 
ju) prevozila od Brežic, preko 
Dola pri Šutni do njegovega 
rojstnega Podbočja. Naložil me 
je na kolo in sva šla. Čudoviti 
spomini me vežejo tudi na sta
ro mamo, teto Zalko in strica 
Franceta v Kostanjevici, Ko
stanjevica je bila zame središče 
Slovenije!”, pripoveduje svoje 
spomine.

1962 “se je šla iskat” preko 
Italije v Kanado: ”V Italiji sem 
bila nekaj časa pri nunah, kjer 
sem doživela pekel. A v mo
žganih sem imela programiran 
cilj- priti v Kanado in le cilj mi 
je dajal moč. Vendar začetki ni
so bili tako medeni in če ne bi 
bilo med Kanado in Slovenijo 
tako ogromne luže, bi se nazaj 
vrnila peš. Stric Jure Popovič, 
ki je imel dom v okolici Toron
ta, mi je omogočil, da sem kon
čala gimnazijo in potem še me
dicinsko šolo. Tam sem bila do 
leta 1967, potem pa sem odšla 
v Vancouver, kjer sem se takoj 
zaposlila v Kliničnem centru - 
Vancouver General Hospital. 
Tam sem si tudi zaslužila pol
no pokojnino. Svoj poklic me
dicinske sestre sem opravljala 
z vsem srcem. V centru sem de

lala tako rekoč na vseh oddel
kih - od šok sobe do urgence, 
zadnja leta pa na TBC oddelku, 
kjer sem se srečala s kugo da
našnjega časa, aidsom-hepatiti- 
som, si pridobila mnogo izku
šenj, ob pacientih pa doživela 
tudi mnogo tragičnih zgodb.”

Vmes pove, daje bilo njeno 
življenje “up and down” (vz
pon in padec), vendar pa tudi 
zelo lepo, polno in bogato. Sta
novanje ima v središču Van
couvra, zelo veliko je potova
la po Evropi, Angliji, Rusiji in 
Izraelu, kamor bi še šla, mika 
jo tudi Tibet. Vmes si je ustva
rila družino in s poroko po možu 
prevzela njegov priimek Co
larič, kar zanjo predstavlja nad
vse ljubo naključje. Je mama 
otrokoma Riti (višja dentistka) 
in Robertu (podjetnik-vamost- 
nik). Rita in 20-letni vnuk Aus
tin (profesionalni igralec hoke
ja) živita v Torontu, Robert z 
ženo in vnukinjami 10-letno 
Ashley, 4-letno Daniko in 2-let- 
no Dahlijo pa blizu njenega

doma. Kot babica je zelo sreč
na.

A Brankina profesionalna 
deformacija ne miruje: "Droga 
se je nezaslišano nevarno raz
pasla v mnoge pore našega živ
ljenja. Ljudi je potrebno nepre
stano ozaveščati, predvsem 
mlade, da ne bi po nepotreb
nem zašli v bolezen in prez
godnjo smrt, saj je živeti ven
dar lepo in dragoceno. Za aids 
in raka še vedno ni ustreznega 
zdravila. V svojem vancouver- 
skem okrožju sem imela veli
ko bolnikov s tema boleznima, 
zato tudi z lastnim delom pod
piram akcije pobiranja denar
nih pomoči za obolele. Te do
nacije so namenjene za razis
kave. Institucije, ki so zadol
žene za zbiranje donacij teh 
dveh in drugih bolezni, pa nam 
aktivistom dajo redne povrat
ne informacije, kam in za kate
re raziskave so bila namenjena 
denarna sredstva.”

Od 1980 je aktivna članica 
Slovenskega društva v Vancou
vru, kjer se nesebično razdaje 
od dela v kuhinji, preko kultur
nih sekcij do nadzorne sekcije 
odbora Slovenskega društva. 
Posebno se je odlikovala od 
1989 do 1996 kot tajnica druš
tva, danes v nadzornemu odbo
ru dela kot svetovalka. Poma
ga kjer koli je pomoč potreb
na, svojo ljubezen in zavzetost 
za Slovenijo je zlasti izkazala 
v času slovenske osamosvojit
ve, ko je 1991 in kasneje aktiv
no sodelovala pri zbiranju 
gmotne pomoči za Slovenijo in 
se trudila za njen ugled in pri
znanje v svetu. Njeno odprtost 
in širokosrčnost je zlahka pre

poznati, zato so ji v Sloven
skem društvu, ko je iskala slo
vensko državljanstvo, med os
talim zapisali: "...Branka nav
dušeno podpira slovensko kul
turno dejavnost ter ustvarja so
žitje med rojaki v Vancouvru. 
Vedno je pripravljena sodelo
vati pri kakršni koli akciji, ki 
naj bi zbliževala Slovence. Je 
pobudnica za poučevanje slo
venskega jezika ter soustano
viteljica planinskega kluba, 
njen dom je odprt za sloven
sko šolo. Je odprtega, nesebič
nega in vedrega značaja. Kot 
medicinska sestra ima čut za 
slehernega sočloveka v stiski, 
za Slovenko ali Slovenca, ki je 
morda v bolnišnici in potrebuje 
toplo besedo...”

Tudi sedaj, ko je v Sloveniji, 
sledi svoji naravi: "Življenje, 
morda usoda ali oboje - je tako 
naredilo, da sem trenutno v 
Brežicah, v pomoč mami. Moji 
otroci to pomoč odobravajo. 
Sem zadovoljna. Ob jutranjih 
bujenjih sem pozitivna, kajti 
nihče mi ne bo rekel, naj bom 
srečna, sama si moram poiskati 
notranje zadovoljstvo. In žen
ska mora absolutno imeti svoj 
poklic. Da je samostojna, svo
bodna, da gre lahko v opero, 
gledališče..., da lahko misli s 
svojo glavo.”

Ko ni v Sloveniji, hrepeni po 
njej. Sedaj hrepeni po vnukih, 
po deklicah, ki plešejo v van- 
couverskem Slovenskem druš
tvu in jo pokličejo. Hrepeni po 
tem, česar se je navadila - mul- 
tinacionalnosti, odprtosti, pri
jateljstva med 360 veroizpo
vedmi, tolerantnosti...

Natja Jenko Sunčič

ŠTRITOF

16. APRILA 2005 ob 18. uri
v ŠOTORU pred okrepčevalnico

ŠTRITOF v Glogovem Brod 
pri Artičah

Nastopajoči:
Pihalni orkester Kapele 

Harmonikarji Tonija Sotoška

Za zabavo bo poskrbel ansambel

SLOVENSKI ZVOKI
rVsi ljubitelji dobrih salam in dobre volje vabljeni!

Dan šole 
v znamenju 

Gorjupa
Kostanjevica na Krki - V 

edinem otoškem mestu v Slo
veniji praznujejo aprila dan 
šole v počastitev velikega so- 
krajana, slikarja, kiparja in 
grafika Jožeta Gorjupa, ki mu 
v tem mesecu posvetijo pre
cej prireditev. Tako pripra
vljajo 15. aprila prvi Gorju
pov večer, ko bodo na šoli ob 
19. uri prebirali poezijo svojih 
učenk in učencev. 20. aprila 
bodo z juijevanjem obujali 
stare običaje, 23. aprila pa bo 
šola odprla vrata tudi staršem, 
ki bodo z otroki dan preživeli 
v športnem duhu. 25. in 26. 
aprila bo na šoli mednarodni 
otroški likovni extempore, ki 
ga bodo 26. aprila okronali z 
odprtjem razstave v Lamu
tovem likovnem salonu ob 
19. uri.

Poslovno in 
projektno 

svetovanje
Tel.: 07 499 06 80 

e-mail: rcbrezice@siol.net

Sava Glas, 14.4.2005

Viktorja za posebne dosežke je prejela Sekvenca d.d. za ani
macije politikov oddaji Hri bar, ki jo na nacionalni televiziji 
vodi Sašo Hribar. “Šajn” tega zmagovitega kipca seže tudi v Sevni
co, od koder prihaja Tadej, eden od avtoijev zanimive stvaritve. 
Ker imajo v firmi dogovor, dajo v javnosti predstavlja samo izvršni 
direktor, o našem rojaku tokrat molčimo. Seveda ne želimo, da bi 
zaradi naše zvedavosti imel v Sekvenci kakšne konsekvence!

Medtem ko so na tribuni nogometnega stadiona “gospodje Moški” 
preklinjali in bentili o znanju in neznanju slovenskih “žogobrcar- 
jev", je nekdo okrutno privezal svojega štirinožnega prijatelja kar 
na betonski nosilec za klopi. Uboga žival se je v svoji nemoči in 
zbeganosti povsem zapletla v lastni povodec, kar pa se je prisotnim 
zdelo sila zabavno. Na vsa usta so se smejali in obkladali ubogega 
psička z raznimi nesramnimi besedami, kot so: "Prekleta butasta 
mrcina, cucek zagamani... ”. Po videnem je mogoče sklepati, da se 
temu kužku v življenju ne godi posebno lepo.

Jurjevanje
Zdole - Turistično - hortikulturno društvo Zdole prireja pri

hodnji konec tedna tradicionalno jurjevanje, ki se bo začelo v 
športnem duhu že v četrtek, 21. aprila, z nogometnim turnirjem 
za pokal KS na zdolskem igrišču ob 18. uri. Naslednji dan bodo 
Zdolani prav tako ob 18. uri posadili lipo v spomin 100. oblet
nice Turistične zveze Slovenije in 10. obletnice zdolskega društva. 
V nedeljo pa se bo praznovanje začelo že zelo zgodaj. Ob petih 
zjutraj bodo namreč s pritrkavanjem zvonov v cerkvi Sv. Jurija 
naznanili začetek (nekdaj) poganskega običaja, še zadnje 
zaspance bo zagotovo prebudila Pihalna godba iz Krškega, takrat 
pa bo že pripravljena tudi ogromna ponev, v kateri nameravajo 
scvreti čez 3000 jajc, ki jih bodo pobirali po vseh devetih vaseh 
v soboto. Najbolj zgodnji obiskovalci se bodo tako lahko 
brezplačno mastili z jajci, ocvirki in dodanimi klobasami, obe
nem pa drobili kajzarice.’ Za dobro voljo bodo že navsezgodaj 
poskrbeli razni ansambli, folkloristi, ljudski pevci in godci, pev
ski zbori, plesalke, veselica pa se bo pod šotorom nadaljevala s 
Celjskimi vitezi še pozno popoldne.

poročili so se 1

Tomi, kot kličejo Brežičana Tomaža Pinteriča, in njegova iz
voljenka - Ljubljančanka Nataša Korene sta se spoznala pred 
kakšnim letom in pol na zabavi, po kateri sta kmalu postala 
par. Le srečnemu naključju (in Tomaževi sodelavki) se lahko 
zahvalita za snidenje, sicer pa je bila to ljubezen na prvi po
gled. Tomaž je med službenim potovanjem v Atenah (Ol) 
spoznal, da je Nataša prava, zato je že v Atenah kupil zaročni 
prstan in Natašo takoj po prihodu domov zasnubil. Za Mokrice 
sta se odločila, ker je grad obema zelo všeč, pa tudi večini 
svatov je bil pri roki. Cerkveno se nista poročila, a so muzi
kanti na slavju poskrbeli za improvizirano, precej zabavno 
cerkveno poroko, na njej pa sta paru družbo delala tudi njuna 
črna mešančka. Nataša in Tomaž si želita več otrok, ki jih bos
ta vzgajala v stanovanju v prestolnici, ki ga pravkar 
dokončujeta. Oba delata na RTV Slovenija kot stalna zunanja 
sodelavca; Tomažje organizator v športnem uredništvu, Nataša 
pa realizatorka. Četudi delata v isti hiši, se morda ne bi nikoli 
spoznala, tako pa... Usoda je pač nepredvidljiva šivilja.

Krško
26. marca sta se v Kostanjevici na Krki poročila Boris Sucic 

iz Zagreba in Simona Knez iz Mengša.

Brežice
12. marca sta se na Mokricah poročila Tomaž Pinterič >z 

Brežic in Nataša Korene iz Ljubljane.

V skladu z Zakonom o varstvu osebnih podatkov objavlja 
o le imena mladoporočencev, ki so z javno objavo sogla


